
Понеделник
30 август 2010, брой 164 (4975)

цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.53845  

-0.16% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.27130   

     +0.16% 
Българска народна банка

Sofix: 387.13 

    -0.01% 
Българска фондова борса

BG40: 110.69 

-0.17%
Българска фондова борса

Новини ▶ 9

МВР отива на съд 
заради личните 
документи

Новини  ▶ 7

Българските 
туристи 
предпочетоха 
Черно море

Новини ▶ 7 

Ключови 
рокади във 
втория ешелон 
на митниците
 

Новини  ▶ 6

Бизнесът 
чака половин 
милиард лева 
от държавата

Новини  ▶ 22

Инвеститори 
купуват земи 
за 25 EUR/кв. 
м в Пловдив 

Бизнес срещу Бизнес
... и държавата помежду им

Акцията “Дупетата” все 
повече започва да прилича 
на разчистване на сметки  
и опит за пренареждане  
на пазара  ▶ 4-5

Снимка: Боби Тошев
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Печеливш
асен Христов 

Губещ
румен Йовчев 

Председателят на надзорния съвет на “Еврохолд Бъл-
гария” АД Асен Христов може да е доволен от ръста на 
акциите на компанията. На сесията в петък книжата 
на синия чип се повишиха най-много от всички включе-
ни в базата на бенчмарка Sofix. Общо 300 лота на “Евро-
холд” смениха собственика си, като цената за акция 
достигна 0.888 лв.

Румен Йовчев е освободен от поста 
председател на управителния съвет на 
Българска браншова камара „Пътища” (ББК 
„Пътища”). Решението беше взето в петък 
от управителния съвет на камарата. За 
председател на УС на ББК „Пътища” е избран 
Иван Цеков. 

Мнения

По темата „Специали-
стите се превърнаха в 
изчезващ вид”

Не е изненадващо, че има 
разминаване и специали-
стите в повечето области 
са се превърнали в изчезващ 
вид. У нас университетите 
обучават по стари теоре-
тични техники. Никой не 
гледа практиката, а когато 
един дипломант излезе от 
университета и вече има 
тапия, той има теоретич-
ни знания, но не и практи-
чески. Ако студентите не 
ходят по стажове още от 
първата година на висше-
то си образование, е много 
трудно да се реализират по 
специалността си. Жалко 
е, но е факт. В университе-
тите просто се наливат 
пари и скоро ще има не само 
много гурбетчии, но и много 
обучаващи се в чужбина.

Бисер Христов

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 “Доверие ОХ” с близо 
8 млн. лв. консолиди-
рана загуба. Прихо-
дите на холдинга се 

понижават със 17.7% в края 
на юни.

2 Специалистите 
се превърнаха в 
изчезващ вид.  
Несъответстви-

ето между Държавните 
образователни изисква-
ния и учебните планове 
на вузовете лишава 
бизнеса от квалифицира-
ни кадри.

3 МВР нарушило три 
закона с организа-
цията за личните 
документи. Минис-

терството отива на съд.

Значи можело, а?

“От Нова година насам за 
първи път Националната 
агенция за приходите (НАП) 
показва, че има данъчна 
администрация в България.” 
Това каза в началото на юни 
пред БНТ самият изпъл-
нителен директор на НАП 
Красимир Стефанов. Той 
беше назначен през 2009 г. 
С това изказване шефът на 
данъчните на практика си 
призна, че за една година 
държавните служители под 
негово ръководство не са 
свършили нищо.

Вчера Стефанов вече бе 
твърдо уверен, че данъчната 
ни администрация ще успее 
да реализира на 100% плана 
си за 2010 г. и ще осигури 12 
млрд. лв. приходи в държав-
ния бюджет.  Значи можело да 
се работи, а? И какво правехте 
досега, господа данъчни?

Заради кризата и зафор-
милата се бюджетна дупка 

изправените на нокти дър-
жавни финансисти накараха 
данъчните да заработят не 
само за собствена изгода, а 
и в полза на държавата. Вече 
е постигнато 63% изпълне-
ние на плана за 2010 г., т.е. 
данъчните са осигурили 
приходи от 7.5 млрд. лв.  
Освен това от началото 
на годината досега заради 
корупция или неизпълнение 
на служебни задължения са 
уволнени 60 служители на 
НАП, сочи статистиката. По-
следните, които останаха без 
държавна заплата и канал за 
получаване на рушвети, са 
шестима данъчни от Бургас. 
Ако разкритите престъпле-
ния продължават да се уве-
личават, нищо чудно НАП 
дори да преизпълни плана си 
за 2010 г.

Значи все пак можело да-
нъчната ни администрация 
да излезе от собствената си 
криза, в която бе попаднала, 
и най-после да започне да 
взема пари от тарикатите 
и да ги дава на държавата. 
От друга страна, пак заради 
кризата сигурно и личните 
постъпления на данъчните 
служители от корупционни 
практики са намалели. Или 
пък ги изкарват с повече 
труд и проверки. 

С други думи - данъчните 
си заслужиха бонус коман-
дировките по морето. Ако 
с акциите си продължават 
да увеличават приходите в 
бюджета, нищо чудно през 
зимата данъчен номер едно 
да ги изпрати да поработят в 
големите ни планински ку-
рорти. Като бонус за усърд-
но свършената работа. Само 
дано покрай нестандартните 
тактики не забравят и кон-
венционалните проверки, за-
щото кризата прави бизнеса 
още по-изобретателен.  
А както казва самият Краси-
мир Стефанов - укриването 
на данъци е национален 
спорт в България. Дано и да-
нъчните ни се окажат добри 
“спортисти” в дисциплина-
та “разкриване на данъчни 
измами”.

Данъч- 
ните се  
похвалиха, 

че ще изпълнят  
на 100% плана  
си за 2010 г.  
Кризата май ги 
принуди да зара-
ботят не само за 
собствена изгода, 
ами и в полза на 
държавата

коментар

дарина Черкезова
dcherkezova@pari.bg

Петък
27 август 2010, брой 163 (4974)

цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.54087 

-0.63%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.26930   

     +0.63%
Българска народна банка

Sofix: 387.18 

    +0.96% 
Българска фондова борса

BG40: 110.88 

+1.41%
Българска фондова борса

Новини ▶ 6

Трайков изчисли 
АЕЦ "Белене" на 
9 млрд. EUR

Уикенд ▶ 20-21Новини ▶ 9

И чейндж 
бюрата 
попаднаха 
под данъчния 
обстрел

Компании▶ 11

Близо 50% 
скок в 
продажбите 
на коли 
втора ръка

България се нуждае от 
разтърсваща реформа във 
висшето образование, каза 
министър Игнатов

Новини ▶ 7
Повече пари 
за образование, 
ама от ... 2011 г. 

Вегетариански 
ресторанти 
превземат 
нови 
територии

Разминаването

Учебните планове на вузовете 
не съответстват на Държавните 
образователни изисквания. 
Липсата на достатъчно качествена 
подготовка в учебните заведения 
лишава бизнеса от квалифицирани 
кадри  ▶ 4-5
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цитат

Банковата система е на 
печалба през юли, въпреки че 

лошите кредити са 10.43% и въпреки 
провизиите, заделени по тях

Число на деня

7800
недвижими имота са били продадени през сайта на Кама-

рата на частните съдебни изпълнители за малко повече 
от година

▶

 калин Христов, подуправител на БНБ

Атанас Атанасов 
заподозря, че лиде-
рът на “Атака” е бил 
зависим от Народна-
та милиция

Остри думи по повод раз-
следване за изнудване през 
1984 г. размениха предсе-
дателят на ДСБ-София ген. 
Атанас Атанасов и лидерът 
на “Атака” Волен Сиде-
ров. В полемиката между 
двете политически сили 
беше включено и предсе-
дателското място на пар-
ламентарната комисия за 
контрол на ДАНС, която 
в момента е оглавявана от 
Сидеров. Атанасов настоя 

вътрешният министър Цве-
тан Цветанов да провери 
случая. 

Зависим 
от милицията
Атанасов обяви, че през 
1984 г. срещу лидера на 
“Атака” е било водено 
следствие за изнудване, 
което е приключило с об-
винително постановление. 
Сидеров е получил и 1000 
лв. белязани пари от ли-
цето, което е изнудвал. 
Следователите са препо-
ръчали материалите да се 
предадат на прокуратурата 
за започване на съдебно 
дело. До такова обаче така 
и не се стига, коментира 

председателят на столич-
ната организация на ДСБ. 
Според него това означава, 
че или Сидеров е бил за-
висим от милицията, или 
са използвани други ме-
ханизми за потулването на 
делото срещу него, комен-
тира Атанасов. Той отбе-
ляза, че не може депутати 
с подобно минало да имат 
достъп до класифицира-
на информация, и поиска 
оставката на лидера на 
“Атака” като председател 
на парламентарната коми-
сия за контрол на ДАНС. 
Председателското място 
на комисията се заема на 
ротационен принцип и па-
радоксът е, че при оставка 

на Сидеров тя ще бъде 
оглавена от Камен Коста-
динов от ДПС. 

Заподозрени 
в завладяване
Реакцията на Сидеров не 
закъсня и той обвини ДСБ, 
че лидерът на партията 
Иван Костов се страхува 
от разкрития за себе си и 
за това, което е вършил, и 
затова го е нападнал. Това е 
поредният опит на ДСБ да 
завладее председателския 
пост в комисията за кон-
трол на ДАНС, коментира 
Сидеров в официално ста-
новище, разпространено 
до медиите. 

Христо Ласков

ДСБ поиска Сидеров да бъде отрязан 
от достъпа до секретна информация

България е 
отличник по 
очаквания

кредитен рейтинг

Страната ни е един-
ствена в Европа и 
Средна Азия с по-
ложителна перспек-
тива на рейтинга от 
Moody’s
България е единствена-
та страна с положителна 
перспектива на кредитния 
рейтинг сред страните в Ев-
ропа и Средна Азия, които 
са включени в августовския 
преглед на Moody’s European 
Sovereign Outlook. Това по-
казва, че в средносрочен 
план страната ни има потен-
циал да премине по-нагоре 
по скалата на инвестици-
онния клас рейтинги, каза-
ха от Министерството на 
финансите.

разнородност
България в момента има 
инвестиционен рейтинг 
Ваа3 от Moody’s. Със съ-
щата оценка са държави, 
които трудно биха могли 
да се отнесат към дадена 
хомогенна група, смятат във 
финансовото министерство. 
Наред с България същият 
рейтинг Baa3 е присъден 
както на настоящи членки 
на Европейския съюз като 
Латвия и Румъния, така и 
на страни с развита пазарна 

икономика като Исландия 
и кандидат-членката за ЕС 
Хърватия. В процеса на 
оценяване Moody’s взима 
под внимание фактори като 
икономическо състояние, 
институционална рамка, ни-
во на държавните финанси и 
изложеност на риск. 

особено в европа
Основният извод в прегледа 
е, че перспективата в глоба-
лен мащаб за ограничаване 
на публичните разходи се 
отразява на реалната ико-
номика и носи рискове за 
последващо понижаване на 
кредитните рейтинги на дър-
жавите. Това важи с особено 
голяма сила за Европа, къде-
то икономическият растеж се 
очаква да е по-нисък от този 
в останалия свят.  Причи-
ната за това е вероятността 
от едновременно затягане 
на фискалните политики в 
повечето страни на конти-
нента. На фона на този пе-
симистичен сценарий обаче 
позитивната перспектива на 
рейтинга на България показ-
ва, че провежданата по-стро-
га фискална политика няма 
да окаже сериозно негативно 
влияние върху икономиче-
ския растеж, а оттук и натиск 
върху оценката на страната, 
смятат в министерството.

Милиционерски

Летен туризъм

pari.bg реплики

По темата “Туристи-
ческият бизнес не хареса 
рекламните клипчета за 
бранша”

Браво, велики сте, 
пуснете го и по Cartoon 
network, Boomerang и 
“Планета”.  

dayoff 

Точно там трябва да 
се пуснат, крайно време 
беше. Но с точно тези 

▶

▶

▶

клипове - да няма обратен 
ефект.  

siven 
Бизнесът да даде пари и 

после да казва за 20 години 
никое правителство не 
е правило тази стъпка, 
само крадяха, е сега поне 
замълчете.  

Тома 

По темата “Специали-
стите се превърнаха в 

▶

▶

изчезващ вид”
Не е изненадващо, че има 

разминаване и специали-
стите в повечето области 
са се превърнали в изчез-
ващ вид. У нас университе-
тите обучават по стари 
теоретични техники. Ни-
кой не гледа практиката, 
а когато един дипломант 
излезе от университета 
и вече има тапия, той има 
теоретични знания, но не 

▶
и практически. Ако студен-
тите не ходят по стажове 
още от първата година на 
висшето си образование, е 
много трудно да се реали-
зират по специалността 
си. Жалко е, но е факт. В 
университетите просто 
се наливат пари и скоро ще 
има не само много гурбет-
чии, но и много обучаващи 
се в чужбина. 

Бисер Христов

Зимният курорт “Боровец” бе пълен с туристи през уикенда. В края на лятото стотици българи и  
чужденци избраха да прекарат няколко прохладни дни в планината вместо на плажа. В момента хотелиери-
те се надпреварват с промоционални оферти за нощувките, но кебапчетата и рибата на морето и в плани-
ната са на едни и същи цени, провери екип на в. “Пари”...

▶

СНимКи БоБи ТошеВ
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История с колбаси, 
“дупета”, остра конкуренция 
и големи усти
Спорът между собственика 
на компанията “САФ Маге-
лан” Георги Костадинов, 
председателя на месопре-
работвателите в България 
Кирил Вътев, контролните 
органи в лицето на Нацио-
налната ветеринарномеди-
цинска служба (НВМС) и 
Държавния ветеринарно-
санитарен контрол (ДВСК) 
за изрезките от колбаси, 
или т. нар. дупета, се запле-
те дотолкова, че трудно ве-
че някой може да проследи 
цялостната нишка и логика 
и да каже кой е прав и кой 
не съвсем. Няколко неща 
обаче станаха ясни. 

Сигналите срещу “САФ 
Магелан” си имат източ-
ник и той е Асоциацията 
на месопреработвателите 
в България с председател 
собственикът на компания-
та “Тандем” Кирил Вътев. 

Бизнесът на Костадинов, 
който е най-големият вно-
сител на изрезки у нас и 
държи голямата част от 
търговията с евтините кол-
баси, е блокиран след про-
ведената акция на ГДБОП.

И други компании внасят 
въпросните изрезки от кол-
баси, но не всички от тях 
са проверявани. По думите 
на Костадинов сред тях са 
“КФН”, “Сачи”, “Лалов и 
Вачев” и др. 

Атака от конкуренти?
Обяснението на ДВСК и 
НВМС е, че нямат необ-
ходимия капацитет да из-

вършат проверките накуп, 
а и срещу другите нямало 
подадени сигнали. Според 
Костадинов обаче това е 
очебиен натиск над него, 
който е планиран и поръ-
чан от други производите-
ли. “Нашите продукти са с 
пъти по-евтини от други. 
Приемаме, че им пречим. 
Вместо обаче да ни бият, 
без да ни обясняват за-
що, можеха да ме извикат 
на разговор, за да видим 
какво решение можем да 
намерим. Вместо това те 
ме убиват икономически и 
когато искам среща с Най-
денов, получавам отговор 
чрез медиите, че не съм му 
на нивото, за да разговаря с 
мен”, заяви Костадинов. 

“Открито обвинява-
ме Георги Костадинов за 
това, че прави нелоялна 
конкуренция с дъмпингов 
внос на месни продукти 
с изтичащ срок на год-
ност”, каза председателят 
на месопреработвателите 
в България Кирил Вътев. 
Той обаче призна, че е тех-
нологично невъзможно по-

добни изрезки да попадат 
в производството на други 
колбаси.  

Именно това обяснение 
беше дадено в началото на 
акцията от министър Най-
денов. Той каза, че акцията 
е свързана с налагането на 
марката “Стара планина” 
- т. е., за да бъдат защитени 
продуктите от замърсява-
нето им с евтини и нека-
чествени елементи като 
изрезките. Министърът в 
момента обаче е в отпуска 
и стои встрани от разпра-
виите.

Акция “Както пасне”
Оттам нататък обяснени-
ята за акцията се смениха 
няколко пъти. В последния 
вариант те засягат неред-
ности в документацията и 
от санитарно естество. 

Шефът на НВМС Йор-
дан Войнов отправи силни 
думи към Костадинов, на-
ричайки го “криминално 
проявен тип”, “тарикат, 
който печели милиони на 
гърба на потребителя” и 
който бил “винаги на ръба 
на закона”. Обясненията 
му пред журналисти обаче 
защо това е така, на кои 
разпоредби и факти почи-
ват твърденията му, някак 
не прозвучаха със същата 
тежест. 

Едва ли компанията 
на Георги Костадинов е 
най-изрядната. Също така 
обаче е факт, че той има 
голям бизнес и е немалък 

Ани Коджаиванова
ani.kodzhaivanova@pari.bg

работодател. И когато този 
бизнес бива атакуван, ред-
но е да има твърди факти 
и доказателства. Употре-
бата на въпросните изрезки 
всъщност не е регулирана, 
което обаче не я прави не-
законна. По думите на Вой-
нов става дума обаче не за 
търговията с изрезки, а за 
конкретни нарушения, като 
незаконно удължаване на 
срока на годност, недопус-
тимо смесване на партиди, 
неизрядна документация 
и т. н. 

Само че посочените не-
редности намират едно 
обяснение при единия и 
съвсем друго при другия. 
Костадинов призна, че има 
стока с изтекъл срок, но тя 
не е попадала в търговска-
та мрежа. “По закон няма 
указан срок, в който такава 
стока да бъде унищожена. 
Какво ще правим с нея, е 
наше решение. Можем да 
я изтъргуваме за кучешка 
храна, да я претопим за мас 
и т. н.”, каза той. 

втора серия
“Установили сме, че със 
стоката има проблеми, от-
тук нататък трябва да го 
поемат други органи, за да 
го питат какво и как е пра-
вил”, заяви Войнов. Това е 
безспорно. 

Дотогава обаче Костади-
нов ще е с вързани ръце. 
Всъщност това е втората 
голяма акция срещу него. 
През май бяха иззети и 
унищожени 300 тона  нере-
довни продукти. “Считаме 
унищожаването на 300 тона 
наша стока през май за не-
законосъобразно, като вече 
сме внесли жалби срещу 
наложените ни актове и 
санкции и през септември 
ще заведем исково дело 

Наложиха ни присъда. 
Аз съм икономически 
унищожен. Фабриката 
ни в Плевен е затворена, 
макар че няма никакъв 
подписан документ за 
това. Сто и тридесет тира 
също са блокирани и се 
проверяват. Никой не иска 
да говори с нас, какво се 
предполага, че трябва 
да направя в този 
случай? Имам 400 
работници в Бъл-

Осъдени сме по 
сигнал на конкуренти

▶ Георги Костадинов,
собственик на “СаФ магелан”

гария, какво да им кажа?
Държавата се държи 
враждебно с бизнеса. 
Ще изнеса пакетирането 
в чужбина, то и сега се 
случва 60% там, и просто 
няма да имам работници у 
нас. 

Не сме извършили нару-
шения относно продукти-
те с изтекъл срок. Нашето 
задължение е те да не са в 
търговската мрежа и те не 
са. Няма законово опреде-
лен срок, в който трябва 
да ги унищожим. 
Вносът е изряден. От 6 
години тези продукти 
са на пазара, защо сега 
решиха, че има проблем? 
Всичко минава през вете-
ринарен контрол и през 
лицензирана лаборатория. 
Досега не е имало никакви 
оплаквания от потребите-
ли, никакви съмнителни 
случаи. 
Ние продаваме и в Румъ-
ния, и в Македония, нико-
га не сме имали проблем.
Ние не сме безгрешни, но 
пък в действията на дър-
жавата няма нищо редно.

Напоследък е модерно да 
се търгува с тези изрезки, 
а Костадинов е пионер в 
това. 
За мен този случай е кри-
минален, ние сме устано-
вили, че тази стока е без 
документи. 
Аз съм го санкционирал 
многократно и бях причи-
ната да напусне София-об-
ласт. През май унищожи-
хме в екарисаж 316 тона 
негово месо с изтекъл 
срок на годност. През 2004 
и през 2008 г. също е бил 
санкциониран. 
Той работи винаги на ръба 
на закона. Има нарушения 
в етикетирането, липсва 
документация, смесва 
партиди, което е недо-
пустимо, задържа стока с 
изтекъл срок на годност и 
нерегламентирано удъл-
жава срока на годност на 
продуктите. 
Вече имаме запитвания по 
случая от Европейската 
комисия и Русия. Русия ще 
каже, че затваря пазара си 
за България заради такива 

▶ Йордан войнов
генерален 

директор 
на наци-

оналната 
ветери-

нарноме-
дицинска 

служба

Костадинов е тарикат 
на ръба на закона

като въпросното лице, а те 
са много чувствителни на 
тази тема. Същото важи 
и за ЕС. Ние направи-
хме невъзможното 
500 предприятия да 
търгуват свободно в 
европейската зона и 
в един момент сега 
се намира някакъв 
тарикат, който пече-
ли милиони на гърба 
на потребителя и да 
нулира българския 
бизнес.

срещу ДВСК за имущест-
вени и морални щети”, 
обясни собственикът на 
“САФ Магелан”. Само че 
при закона на ДВСК важи 
принципът, че възражение-
то не спира изпълнението. 
Стоката е загубена, загуби-
те ми са за над милион през 
май, а сега ще са за още 500 

хиляди, допълни той. 
Кашата е голяма и оп-

ределено има нужда от 
обяснения, факти и дока-
зателства. Защото без тях 
остава горчивият привкус, 
че това е война между биз-
неса и бизнеса, само че с 
посредничеството на дър-
жавата. 
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Управителите на рес-
торанти коментират, че 
предпочитат да ку-
пуват цели щафети и 
сами режат колбасите, 
които използват 
Ако има заведения, в ко-
ито се използват изрезки, 
от колбаси, те са малки, 
не държат на качеството 
и хигиената и предлагат 
сравнително евтини продук
ти. Това е профилът, който 
описаха мениджърите на 
ресторанти, пицарии и кетъ-
ринг компании, до които се 
допитахме във връзка с по-
дозренията, че “дупета” се 
използват и в хранителните 
продукти в заведенията. Ка-
то цяло обаче представите-
лите на бранша се опитват 
да отправят посланието, че 
хранителната индустрия не 
купува изрезки от колбаси и 
ястията, които консумираме, 
са с добро качество.

“В ресторантите не се из-
ползват “дупета”. Търсите 
под вола теле. Колкото по
малко се коментира подобна 
тема, толкова подобре”, 
каза за в. “Пари” Благой 
Рагин, председател на Бъл-
гарската хотелиерска и рес-
торантьорска асоциация. 
“Искам обаче да благодаря 
на министъра на земеде-
лието Мирослав Найденов 
за действията, които пред-
приема, защото така ще се 

повиши качеството на хра-
ната, която консумираме”, 
допълни той.
 
Пицариите
За някои видове пица се из-
ползват рязани колбаси, но 
управителите на пицарии са 
категорични, че това не се 
случва. “Ние не използва-
ме изрезки, защото нямат 
търговски вид. Освен това 
колбасът за пици трябва да се 
нареже на тънко. За целта из-
ползваме специална машина, 
която не може да реже малки 
парчета, а само цели “палки”, 
коментира за в. “Пари” Ка-
лоян Христов, управител на 
пицария “О!Шипка”1. Той 
допълва, че с тази специална 
машина за рязане работа-
та става полесно и бързо 
и затова за ресторантьор-
ския бизнес по принцип се 
купуват цели колбаси, а не 
парчета от тях. При рязане-
то в ресторантски условия 
също остават “дупета”, като 
практиката е заведението да 
оползотворява “собствените” 
си изрезки.

“Не купуваме изрезки, за-
щото се знае, че не са ка-
чествени. Зареждаме на едро 
пакети от по няколко щафети 
колбаси. За нас не цената, а 
качеството е определящо”, 
коментира за в. “Пари” Си-
меон Гръбчев, управител на 
пицария “Кривото” при Со-
фийския университет “Св. 
Климент Охридски”. 

Ресторантите
“Абсурдно е да използваме 
изрезки в кухнята, защото 
държим на качеството. Вре-
мената са достатъчно теж-
ки, за да си позволяваме да 
губим клиенти”, коментира 
за в. “Пари” Иван Димов, 
управител на столично заве-
дение в един от покрайните 
квартали. Той не изключва 
варианта да има ресторанти, 
които купуват изрезки вмес-
то цели колбаси найвече 
заради ниската им цена. 
“Малките ресторанти, мо-
же дори и такива, които се 
намират в центъра на сто-
лицата, купуват “дупета”, а 
и други продукти на мини-
мални цени заради кризата”, 
казва Димов. 

Кетъринг
“Аз за пръв път чух, че има 
такива продукти, покрай 
акцията срещу тях”, комен-
тира за в. “Пари” Даниел 
Маринов, собственик на 
фирма за кетъринг DELI 
Catering и на ресторанти 
Wasabi. Един от критериите, 
по които може да се засече, 
че някоя фирма използва 
нискокачествени продукти 
в кетъринга или ресторан-
тьорството, по принцип са 
ниските цени, смята той. 
Като пример Маринов дава 
фирми, които имат дълго-
срочни договори за изхран-
ване на голяма група хора.

Дарина Черкезова

Заведението, в което 
използват изрезки, е “малко, 
нехигиенично и евтино”

Снимки боби тошев

Все още няма промяна 
в търсенето на изрезки 
от колбаси. Потреби-
телите ги предпочитат 
заради ниската цена

Няколко дни преди акция 
“Дупетата” върнахме пар-
тида с изрезки от колбаси, 
които имаха съмнителен 
външен вид. Трябваше да 
ни доставят луканков са-
лам, а получихме разно-
родни парчета. Дори в една 
и съща опаковка имаше 
колбаси с видимо различна 
консистенция и възраст. 
Обвивката на някои от са-
ламите беше покрита с пле-
сен. Върнахме партидата, а 
доставчикът не беше съгла-
сен с доводите ни и затова 
сега очакваме анализ от 
РИОКОЗСофия. 

Историята е на Нико-
линка Илинкина, директор 
“Качествен контрол” във 
веригата магазини Penny 
Market. Доставчикът е ком-
панията “Камарко” ООД.

Връщането на доставки с 
колбаси и други хранител-
ни продукти не е прецедент. 
По принцип всяка верига 
магазини прави контрол 
на качеството на доставе-
ните продукти и се стреми 
тези, които не отговарят 
на изискванията или дори 
просто не изглеждат добре, 
да не стигат до щандовете 
й, казват мениджърите на 
търговските вериги.

има търсене, затова 
има предлагане
“Не всички изрезки са с 
ниско качество, самата аз 
също съм опитвала такива 
продукти и мога да кажа, 
че има такива, които са 
доста добри”, коментира 
Илинкина. 

“Изрезките от колбаси се 
продават от години в тър-
говската мрежа в страната. 
Търсени са поради много 
доброто съотношение це-
на/качество. Продуктите са 
в срок на годност, за което 
стриктно следим”, коменти-
раха за в. “Пари” от верига-
та магазини Kaufland.

“В момента предлага-
ме единствено “Прошуто 
слайс” на “Камарко дис-
трибутори” заради инте-

Магазините връщат 
партиди със 
съмнителни салами

Обратен ефект
Акциите 
срещу 
бизнеса

акцията срещу изрез-
ките от колбаси все още 
не е предизвикала спад в 
търсенето на такива про-
дукти, категорични бяха 
пред в. “Пари” водещите 
вериги магазини, до които 

▶

се допитахме. Потреби-
телите обаче са станали 
по-бдителни и по-внима-
телно избират какво купу-
ват. търсенето на месни 
продукти като цяло също 
не отчита спадове.

от магазините казват, 
че нямат наблюдение про-
мяната на стандартите 
на млечните продукти 
също да има някакъв нега-
тивен ефект върху обо-

▶

ротите от търговията. 
от “Пикадили” казват, че 
клиентите им по принцип 
се спират на по-високока-
чествени млечни продук-
ти, позиционирани в по-
високия ценови сегмент, и 
затова в момента продаж-
бите на млечни продукти 
в обектите на веригата 
са на същите нива, както 
преди промяната на стан-
дартите. 

реса към него, особено в 
обектите ни в София”, от-
говориха за в. “Пари” от 
“Пикадили”.

Някои от наймасовите 
вериги магазини, в които 
се предлагат и сравнител-
но евтини продукти, обаче 
отказаха коментар.

Хората избират по 
цената и външния 
вид
Потребителите се интере-
суват най вече от месните 
продукти с пониски цени, 
но в същото време се оп-
итват да не правят компро-
мис с качеството, казват 
от Kaufland. От веригата 
коментират, че техните кли-
енти нямат и конкретни 
предпочитания за произхо-
да на колбасите  дали да 
са внос, или произведени в 
България.

От “Пикадили” пък каз-
ват, че клиентите, които 
посещават веригата, пред-
почитат главно месните 
продукти на реномирани 
български производители, 
позиционирани в повисо-

кия ценови клас. Найви-
соки продажби в супермар-
кетите от веригата отчитат 
продуктите на “Маджаров” 
и “Бони оборот”.

“Цената е определяща 
при търсенето на изрезки-
те от колбаси, но все пак не 
можем да си позволим да 
предлагаме нискокачестве-
ни продукти, защото хората 
избират какво да купят и 
по външния му вид”, казва 
Илинкина от Penny Market. 
По думите й ниската цена 
на изрезките привлича не 
само домакинствата, но и 
фирми, които се занимават 
с кетъринг, или пицариите. 

Като експерт по качествен 
контрол Илинкина дава и 
няколко съвета на потреби-
телите на колбаси  прове-
рявайте срока на годност на 
колбасите и не купувайте 
такива, които имат сив цвят, 
тъй като това показва, че 
продуктът е стар. Ако изби-
рате луканка или сушеница, 
избягвайте такива, които са 
прекалено меки, казва още 
експертът.

Дарина Черкезова
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Правителството все още дължи половин милиард лева на бизнеса

Над 5 млн. лв. задължения 
към държавния бюджет са 
натрупали фирмите, упра-
влявани от задържаните 
при операция “Дедесарите 
2”. Двама мъже и жена са 
задържани за източване на 
ДДС от хазната, съобщиха 
от пресцентъра на МВР. 
Тримата са се занимавали 
и с лихварство и пране на 
пари.  

Лидерът на групата Р.Д., 
47-годишен, криминално 
проявен, е измислил схе-
мата по източването на хаз-
ната, а съпругата му е осче-
товодявала документите. 
За тях работели множество 
служители - секретарки, 
охрана, шофьори, счетово-
дителки, уточняват от МВР. 
Борбата с ДДС измамите в 
момента е много сериозен 
приоритет на МВР и НАП, 
коментира изпълнителният 
директор на приходната 
агенция Красимир Стефа-
нов. По думите му задържа-
ните при операция “Деде-
сарите 2” са се занимавали 
с фиктивни транспортни 
сделки и фалшиви консул-
тантски услуги.

втора серия
Това е втората операция 
“Дедесарите”. Първата се 

проведе през май тази годи-
на. Тогава съвместна акция 
на МВР, ДАНС, НАП и 
прокуратурата разби прес-
тъпна група, която се е за-
нимавала с данъчни измами 
и по този начин е ощетила 
бюджета с 15 млн. лв. Тя съ-
що се е занимавала с прех-
върляне на имоти, като са 
заплашвали собствениците. 
Схемата по източването 
на пари от хазната е добре 
позната - на слабограмотни 
лица от ромски произход се 
регистрират фирми с фик-
тивна търговска дейност. 
Те издават фактури за не-
съществуващи стоки и ус-
луги на дружества с реална 
дейност и така се намалява 
дължимият ДДС.

Данъчни в схемата
За неправомерно възстано-
вяване на ДДС и ощетяване 
на бюджета с 2.5 млн. лв. 
са уволнени дисциплинар-
но шестима данъчни от 
Бургас.

Уволнени са ревизори-
те, координаторите по съ-
ответните ревизии, както 
и шефът на обжалването, 
който е допуснал да се даде 
становище, което да подве-
де ревизорите, така че да 
възстановят неправомерно 

“Дедесарите 2” са ощетили 
хазната с над 5 млн. лв. 
Трима души са 
задържани за 
фиктивни транспортни 
сделки и фалшиви 
консултантски услуги

Българската банка за 
развитие е изплатила 
едва 155 млн. лв. към 
края на август

Близо 155 млн. лв. са изпла-
тените задължения към биз-
неса от Българската банка за 
развитие към 26 август. Това 
става ясно от публикувано 
съобщение на сайта на Ми-
нистерството на финансите. 
Държавата обаче продъл-
жава да дължи на бизнеса 
почти половин милиард лева 
от признатите 660 млн. лв. 
Преди близо девет месеца 
стана ясно, че държавата и 
общините дължат на фир-
мите близо 1.5 млрд. лв., 
като в тази сума влиза и не-
възстановеният ДДС според 
изчисления на Българската 
стопанска камара.

Зараза
Неразплащането с фирмите 
оказа сериозен негативен 
ефект върху икономиката 
ни. От една страна, това 
допълнително увеличи меж-

ДДС, обясни Стефанов.
Звеното за борба с данъч-

ните измами и на Инспек-
тората на Националната 
агенция за приходите след 
проверка е установило, че 
техни колеги за връщали 
косвен данък, без да има ос-
нование за това. От начало-
то на годината 60 данъчни 

са уволнени заради коруп-
ция или неизпълнение на 
служебните задължения. 

Ключова цел
Операциите на НАП, МВР, 
ДАНС и прокуратурата са 
част от мерките на пра-
вителството рязко да се 
повиши събираемостта на 

приходите в бюджета и да 
се изсветли икономиката. 
Органите и приходната ад-
министрация работят по две 
направления - ограничава-
не на източването на ДДС 
от хазната и пресичане на 
укриването на данъци и не-
плащането на осигуровки. 
Преди време в интервю за 

в. “Пари” Красимир Сте-
фанов беше категоричен, 
че НАП ще успее да събере 
планираните приходи за та-
зи година. Очаква се в края 
на 2010 г. постъпленията 
в НАП от данъци и осигу-
ровки да стигнат близо 15 
млрд. лв.

Биляна вачева

Фирмите, които строят пътища, все пак са доволни, че схемата с Българска-
та банка за развитие започна работа
▶ 660

▶ млн. лв. е сумата, която 
правителството одобри 
да плати на бизнеса

дуфирмената задлъжнялост. 
От друга, липсата на ликвид-
ност принуди компаниите да 
освобождават работници, да 
свиват производство и за-

плати. А това допълнително 
задълбочи спада на иконо-
миката. Забавеното плащане 
доведе и до задълбочаване 
на спада на БВП между 1.5 

и 2% според изчисления на 
различни икономисти.

Въпреки обещанията на 
кабинета, че бързо ще се 
разплати с фирмите, това 

се случва много бавно. А 
онези компании, които са си 
получили парите от Българ-
ската банка за развитие, са 
със 7% по-малко. Банката 
удържа този процент, тъй 
като държавата е прехвър-
лила задълженията си към 
нея, т. е. има сключен дого-
вор за цесия. Преди време 
от ББР обясниха, че парите, 
които те плащат на бизне-
са, са привлечени средства, 
върху които банката плаща 
лихва. 

има и доволни
Схемата работи. Въпрос на 
инициативност на фирми-
те е да си търсят парите. 
Като е прокарана пътеката, 
вече е лесно, коментира из-
пълнителният директор на 
Камарата на строителите 
в България Иван Бойков. 
Преди малко повече от 
месец имаше среща меж-
ду строителни компании 
членове на браншовата 
организация, Министер-
ството на регионалното 
развитие и благоустрой-

ството и представители 
на Българската банка за 
развитие. Целта беше да 
се изчистят проблемите и 
да се ускорят плащанията 
към фирмите. 

извън София
Проблемът обаче остава с 
неизплатените задължения 
от общините. Той допълни-
телно се задълбочи, тъй като 
кабинетът при актуа-лизаци-
ята на бюджета им намали 
субсидията. Повечето по-
малки общини се оплакаха, 
че ще се наложи да затва-
рят градини и да намаляват 
администрацията. Поради 
липсата на пари те няма как 
да си погасят задълженията 
към фирмите.

Биляна вачева 

в момента основният приоритет на НАП и МвР е борбата с ДДС измамите, каза Красимир Стефанов,  
изпълнителен директор на приходната агенция
▶

снимка Емилия костадинова

снимка марина ангЕлова
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Българските туристи предпочетоха 
Черно море за лятната си почивка
През юли е отчетен 
6.9% ръст на 
посещенията на 
чужденци у нас 
спрямо юли 2009 г.  

В началото на летния сезон 
българският турист е пред-
почел да не пътува в чужби-
на и ако почива, да отиде на 
Българското Черноморие. 
Това показват данните на 
Националния статистически 
институт (НСИ) за пътува-
нията на българите в чужби-
на през юли 2010 г. В сравне-
ние с юли миналата година 
пътуванията извън страната 
са намалели с 31.9%. Това 
прави около 356 хил. души, 
посочват от НСИ. 

отлив от Гърция
Сериозен спад има при по-
сещенията на наши туристи 
в Гърция - с 60.6% по-малко 
от началото на летния сезон 
през 2009 г. 

„Тази година повече бъл-
гарски туристи се ориенти-
раха към Черноморието”, 
каза за в. „Пари” предсе-
дателят на Асоциацията на 
българските туроперато-
ри и туристически агенти 
(АБТТА) Ирена Георгиева. 
Това според нея е най-веро-
ятната причина за отлива на 
наши туристи от гръцките 
курорти. 

За разлика от Гърция 
потокът на българи към 
другата ни южна съседка -  
Турция, се е увеличил с 
9.5%. Най-голям е отливът 

на пътуванията към Япония -  
63.6%, следват я Словакия -  
с 63%,  Малта - с 51%, и 
Румъния - с 47.7 на сто. 
Данните за юли на НСИ 
посочват, че намаление 
на пътуванията има и към 
Израел (47.4%), Ирландия 
(37.4%), Франция (37.2%), 
Швеция (37.1%), Унгария 
(32%), Италия (31.2%) и 
Русия - с 30.7 на сто.

Най-много служебни 
пътувания
Изненадваща е масовата 
тенденция за спад на пъту-
ванията в чужбина. С 20.7% 
е скочил интересът на бъл-
гарите към Норвегия. 

Най-голям е делът на 
пътуванията със служебна 
цел - общо 37.2%. Следват 
посещения в чужбина с 
цел гостуване - 31.7 на сто, 
и почивки или екскурзии -  
24.4%.

Ръст на посещенията 
от чужбина
Посещенията на чужденци 
в България през юли 2010 
г. са близо 1.569 млн., сочат 
данните на статистическия 
институт. Това е увеличе-
ние с 6.9% спрямо същия 
месец на 2009 г. Спад обаче 
има при гостуванията на 
граждани от Европейския 
съюз - те са с 1.9% по-мал-
ко от юли 2009 г. Най-малко 
у нас са били ирландци и 
шведи - спадът при тях е 
съответно 39.1 и 28.9%. 
„Ирландия беше една от 
най-засегнатите от иконо-

Понеделник 30 август 2010  pari.bg

Ключови рокади във втория 
ешелон на митниците
Зам.-директорът Кра-
симир Николов напус-
ка, а шефът на митни-
ческото разузнаване 
Веселин Георгиев 
става зам.-шеф в Русе 

Краят на август постави 
началото на кадрови про-
мени в митниците. Замест-
ник-директорът на Аген-
ция „Митници” Красимир 

Николов напуска системата 
от 30 август, съобщиха от 
агенцията. Все още обаче 
не е ясно кой ще седне на 
неговия стол, уточняват от 
митниците. Николов има 
близо 20-годишен стаж в 
системата, а от юни 2008 г. 
става и заместник-дирек-
тор на агенцията. „През 
август миналата година по-
каних Николов да остане 
в агенцията, тъй като ни 
предстояха тежки реформи 

мическата криза държави 
и най-вероятно спадът на 
посещенията оттам се дъл-
жи именно на това”, смята 
Ирена Георгиева. 

Повече гости в начало-
то на лятото сме имали 
от Испания (4.2%), Малта 
(4.2%), Румъния (3.2%) и 
Кипър (3.1%). Според пред-
седателя на АБТТА ръстът 
специално при румънските 

граждани се дължи на трай-
ния интерес на северните 
ни съседи като туристиче-
ска дестинация. 

Посещенията от страни 
извън ЕС са се увеличи-
ли с 31.4%. Най-много у 
нас са гостували граждани 
от Русия - с 35.1% повече 
от миналата година, Тур-
ция (34.7%) и Македония 
(34.2%).

Спад на служебни 
пътувания у нас
С 9.2% са нараснали по-
сещенията в страната ни с 
цел почивка и екскурзия, 
посочват от НСИ. През тази 
година е по-висок процентът 
на транзитните преминава-
ния през България с 8.3 на 
сто. Единствено намаление 
е отчетено при посещения-
та със служебна цел - със 

17.8%, и при гостуванията -  
1.8%.

През юли 2010 г. посети-
лите страната чужденци с 
цел почивка и екскурзия са 
формирали най-голям отно-
сителен дял от общия брой 
посещения - 59.6%. След тях 
са транзитните преминава-
ния - 27.1 на сто, и визитите 
със служебна цел - 6.6%. 

Елина Пулчева

и ни беше нужна негова-
та експертна помощ”, каза 
Ваньо Танов, директор на 
Агенция „Митници”. 

То като е тръгнало...
Другата рокада в систе-
мата е, че директорът на 
„Митническо разузнаване 
и разследване” Веселин 
Георгиев става заместник-
началник на митницата в 
Русе. Той ще заеме този 
пост от 1 септември. От 
Агенция „Митници” уточ-
няват, че преместването 
на Георгиев е по негово 
желание, за да е близо до 
семейството си. Той е дъл-
гогодишен служител на 
митниците, който изгради 
Центъра за проследяване 
на акцизните стоки.

Ефект от 
административната 
реформа
Началникът на инспектора-
та на Агенция „Митници” 
Спас Шопов е освободен 
от поста. Причината е, че 
преди месец стана ясно, че 
инспекторатите на НАП, 
митниците и министер-
ството на финансите ще се 
обединят под шапката на 
Симеон Дянков.

▶ ваньо Танов даде начало на кадровите промени в 
митниците снимка марина ангелова

▶ в сравнение с юли миналата година пътуванията извън страната са намалели с 31.9%. Това означава, че бълга-
ринът е предпочел да летува по Черноморието или е спестил почивката си снимка боби тошев
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Здравната каса бави парите       и на аптеките
Националната здравноо-
сигурителна каса (НЗОК) 
бави парите за лекарства 
на аптеките с повече от два 
месеца. Така те се превръ-
щат в кредитори на НЗОК, 
казва председателят на На-
ционалната аптечна камара 
(НАК) Антон Вълев. Спо-
ред членовете на организа-
цията парите в резерва на 
НЗОК са изчезнали мис-
териозно и от това страдат 
не само болниците, но и 
аптеките. 

У нас в последните го-
дини се променят закони 
и наредби, защото някой 
вече е изхарчил или има 
намерение да усвои ми-
лиони левове на данъко-
платеца, твърдят от НАК. 
Според тях този хаос в 
здравната каса и финан-
совата криза са сред при-
чините 1300 аптеки да 
фалират през последната 
година. Според данните 
на браншовата организа-
ция от началото на 2010 
г. са отворили врати едва 
89 нови аптеки в цяла-
та страна. Въпреки това 
България си остава стра-
ната с най-много аптеки 
на глава от населението в 
Европейския съюз. У нас 
в момента работят между 
3500 и 4000 обекта, сочат 
данните на НАК.

“Престъпно  
бездействие”
Друг проблем, за който от 
браншовата организация 
алармират, е бездействие-
то на НЗОК по отношение 
на рамковия договор за 
лекарствената политика 
на България. Според про-
мени в Закона за здрав-
ното осигуряване още в 
началото на 2010 г. НЗОК 
е трябвало да определи 
своите 9 представители, 
които да преговарят с чле-
нове на България фарма-
цевтичен съюз за офор-
мянето на документа. До 
момента обаче касата не 

го е направила. Това ней-
но поведение аптекарите 
определят като “престъп-
но бездействие”. В рам-
ковия договор се урежда 
въпросът кои лекарства 
се заплащат от здравната 
каса и по какъв механизъм 
се извършва изплащането 
на парите.

Генерични замени
България е единствената 
страна в Европа, в която 
са забранени генерични за-
мени на лекарства, казва 
още Вълев. Рестрикцията 
е залегнала в Наредба 4 
от декември 2009 г., която 
урежда условията и реда за 
предписване на лекарства. 
Според нормативната уред-
ба фармацевтът няма право 
да заменя едно генерично 
лекарство с друго, дори и 
да има същите съставки. 
Аптекарят е длъжен да оси-
гури изписания от лекар 
медикамент в рамките на 
24 часа, ако лекарството не 
е в наличност. 

НАК ще се борят за пре-
махването на този член в 
подзаконовия акт, тъй като 
според фармацевтите той 
е “пълна глупост”. “На-
пример най-популярното 
у нас лекарствено веще-
ство метамизол е реги-
стрирано под 6 търговски 
имена - Аналгин, Проал-
гин, Алгозон, Тониалгин, 
Диалгин, Медфалгин. 

Всички те от терапев-
тична гледна точка имат 
един и същ ефект, казват 
фармацевтите”, допълни 
Вълев. По данни на бран-
шовата организация у нас 
са регистрирани около 
4000 лекарства с 15 000 
имена. 

Проблемът има и друга 
страна. Ако генеричните 
замени бъдат разрешени у 
нас, фармацевтът ще има 
право да подмени по-ев-
тино с по-скъпо лекарство 
или обратното. 

Елена Петкова

Фармацевти искат промяна в нормативната уредба, която да им позволи            да заменят едно лекарство с друго 

Младите фермери 
с проекти 
задължително 
трябва да минат 
обучения

Подписани са договори с 
първите учебни центрове 
по Програмата за разви-
тие на селските райони 
(ПРСР), в които стопани 
ще могат да се обучават 
в различни области на 
земеделието, съобщи из-
пълнителният директор 
на Държавен фонд “Зе-
меделие” (ДФЗ) Калина 
Илиева. 

Центровете, с които вече 
са сключени договори, са 
общо 12. Информация за 
тях ще бъде публикувана 
на интернет страницата на 
ДФЗ.

Курсове
Курсове задължително 
трябва да преминат кан-
дидатите, които вече имат 
подписани договори по 
мярката “Създаване на сто-
панства на млади фермери” 
от ПРСР. Те ще премина-
ват обучения според вида 
инвестиция, която изпъл-
няват. 

Одобрените области, в 
които ще се провеждат 
обучения за фермерите, 
включват редица теми в 
зеленчукопроизводство-
то, биоземеделието, жи-
вотновъдството, млякото 
и млекодобива, менидж-
мънт на аграрна фирма 
и др. Няма ограничения 
на териториален прин-
цип за мястото, където 
да се премине обучителен 
курс.

Одобрени са първите учебни центрове по ПРСР
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Втори опит
БСП пак иска 
оставката на 
Калина Илиева

За втори път в рам-
ките на две седмици 
БсП поиска оставката 
на директора на Дър-
жавен фонд “Земеделие” 
Калина Илиева и сезира 
главния прокурор Борис 
Велчев за липсващи 
150 млн. лв. от фонда. 
Искането за нейната 
оставка е в специално 
писмо, адресирано до 
министъра на земеде-
лието и храните Миро-
слав найденов.

БсП твърди, че Калина 
Илиева е причинила зна-

▶

▶

чителни щети на дър-
жавния бюджет, като 
откакто е начело на 
фонда, няма нито един 
проект, разписан за раз-
плащане по програма 
саПаРД. Държавата е 
ощетена със 150 млн. 
лв., които не са влез-
ли от ЕК. Фондът не се 
ръководи както трябва. 
няма кой да взима реше-
ние във фонда, смятат 
от червената партия.

“Обвиненията не са 
основателни. При встъп-
ването в длъжност на 
Калина Илиева имаше бло-
кирани средства по про-
грама саПаРД, а по ПРсР 
имаше хиляди необрабо-
тени проекти. сега това 
не е така”, коментираха 
от ДФЗ.

▶

Нови проекти 
по ПРСР
През тази седмица нови 15 
проекта на обща инвести-
ционна стойност 13.2 млн. 
лв. получиха одобрение и 
по мярката “Модернизи-

ране на земеделските сто-
панства” от ПРСР. Инвес-
тициите по тези проекти са 
свързани предимно с ново 
оборудване и изграждане 
на системи за капково на-
появане.

Калина илиева▶
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Здравната каса бави парите       и на аптеките
Фармацевти искат промяна в нормативната уредба, която да им позволи            да заменят едно лекарство с друго 

МВР отива на съд заради 
личните документи

Според юристите с 
лошата си организа-
ция министерството 
нарушава три закона и 
няма право да се опра-
вдава със Siemens

Най-рейтинговото минис-
терство в правителството 
(според социологическите 
проучвания) отива на съд 
заради ситуацията с новите 
лични документи, които от 
самото министерство опре-
делиха като криза. Сдруже-
нието Гражданска инициа-
тива “Справедливост” внесе 
граждански иск срещу МВР 
заради забавените срокове 
за издаването на докумен-
тите. Сдружението е внесло 
и жалба във Върховния ад-
министративен съд заради 
таксата на обслужващата 
министерството СИБАНК, 
както и таксите за самите 
документи.

оправданията не 
струват
Според председателя на 
сдружението адв. Иван 
Груйкин с лошата си ор-
ганизация служителите на 
МВР нарушават три закона: 
Административно-проце-

суалния кодекс, Закона за 
администрацията и Закона 
за МВР. Там ясно е описано 
как трябва да функционира 
администрацията и в какви 
срокове. Груйкин отхвърли 
досегашните оправдания на 
правителството, че пробле-
мите са заради системата на 
Siemens. “МВР няма огра-
ничения как да си свърши 
работата. Може да опреде-
ли подизпълнители, може 
самостоятелно да ангажира 
своя ресурс, може в комби-
нация от тези възможности. 
Но така или иначе МВР е 
отговорно и би трябвало 
да има резервен вариант”, 
обясни Груйкин.

върхът на айсберга
Причината за иска е, че пре-
миерът Бойко Борисов и въ-
трешният министър Цветан 
Цветанов не са си направили 
труда да поемат отговорност. 
“Най-малкото българските 
граждани трябва да получат 
извинение заради издева-
телствата, които са прину-
дени да търпят”, коментира 
Груйкин. Според него, след 
като МВР се е провалило 
при една сравнително прос-
та бюрократична дейност, 
изниква въпросът как тогава 
министерството може да се 

бори със сложни неща като 
организирана престъпност и 
събиране на доказателства. 
“Става въпрос за разпад в 
много важни системи, каква-
то е системата на МВР, раз-
пад в системата на здравео-
пазването, в образованието. 
Боя се, че сме в условията на 
задълбочаващ се институци-
онален разпад и паспортите 
са само върхът на айсберга”, 
коментира още Груйкин.

Такси “на око”
Искът е на стойност 1000 
лв., но след присъединяване 
на други граждани към него 
ще бъде увеличен на 50 млн. 
лв. На толкова Гражданско 
сдружение “Справедливост” 
изчислява нанесените на 
гражданите щети. Органи-
зацията е внесла и жалба 
във ВАС заради принудата 
да се плащат високи бан-
кови такси, както и заради 
таксите за самите докумен-
ти. Те според Груйкин са 
произволно определени 
“на око” и не съответстват 
на закона. Законът изисква 
таксата да съответства на 
материално-техническите и 
административните разходи 
за услугата, а това нещо не е 
направено.  

Филипа Радионова

Частни фирми обезопасиха за 
своя сметка участък при Ропотамо
Поставените 
съоръжения са на 
стойност близо 24 
хил. лв.

Фирмите, които членуват в 
Българска браншова асоци-
ация “Пътна безопасност”, 
са обезопасили за своя 
сметка опасния участък от 
Созопол и Приморско при 
река Ропотамо. 

Проектът е завършен 
за около един месец, а 
компаниите са вложили в 
новите съоръжения бли-
зо 24 хил. лв. собствени 
средства. След поставя-
нето на сигнализираща-
та маркировка и пътните 
знаци собствеността им е 
прехвърлена на Агенция 

“Пътна инфраструктура” 
(АПИ). Божидар Йотов, 
председател на УС на 
АПИ, коментира, че по-
добно дарение досега не 
е правено.

взаимопомощ
По инициативата на бран-
шовата организация бяха 
променени задължения-
та на фирмите, извърш-
ващи временното пътно 
поддържане. Компоненти, 
касаещи пряко пътната 
безопасност, вече ще бъ-
дат отделени от търговете 
за текущ ремонт на репу-
бликанската пътна инфра-
структура. 

Проекти
“Усилията за повишаване 

на пътната безопасност ня-
ма да спрат и вече работят 
по следващи проекти”, зая-
виха от сдружението. 

Фирмите от асоциация-
та работят по реализаци-
ята на 6 нови проекта. Те 
предвиждат изграждане на 
площадки за обучение на 
деца по пътна безопасност 
в детска градина или начал-
но училище в градовете. 

Обектите ще бъдат по-
строени в общините София, 
Варна, Бургас, Пловдив, 
Стара Загора и Смолян. 
След тяхното завършване 
собствеността им също ще 
бъде  преотстъпена на съот-
ветната община, крайният 
срок, в който това трябва 
да се извърши, е 15 сеп-
тември. 

След като МвР се провали при една банална бюрократична дейност, как може да 
се бори срещу организираната престъпност, пита адвокат иван Груйкин

снимка марина ангелова

▶

1300
▶ аптеки са  
фалирали през  
последната  
една година

Фармацевтите ще 
продават и козметика
Промените в Наредба 
28 най-накрая бяха 
обнародвани
Работата на нефармацевти 
в аптеки е незаконна. Това 
постановява последната и 
окончателна редакция на 
Наредба 28, която урежда 
работата в аптеките. Подза-
коновият акт бе обнародван 
в последния брой на “Дър-
жавен вестник” от петък. 
Официализирането му бе 
очаквано със смесени чув-
ства от фармацевтичната 
гилдия повече от месец.

Проблемите
Наредбата гласи, че отсе-
га нататък козметиката и 
нелекарствените продукти 
също ще се продават само 

от магистър или помощник-
фармацевти. Ситуацията в 
момента е такава, че в голе-
мите вериги аптеки работят 
предимно нефармацевти. 
Магистър-фармацевтите 
там са между един и трима. 
Отсега нататък обаче соб-
ствениците на аптеки ще 
трябва да увеличат броя на 
дипломираните фармаце-
вти, което означава, че ще 
трябва да отделят повече 
средства за фонд “Работна 
заплата”. Това може да се 
окаже проблем за някои ра-
ботодатели.

и още проблеми
Другият проблем, който съз-
дава текстът на наредбата, е, 
че от декември тази година, 
когато тя влиза в сила, над 

4000 души трябва да бъдат 
освободени от работа. Тол-
кова наброяват козметич-
ните консултанти и техни-
ческите лица, които сега са 
наети, според изчисленията 
на Асоциацията на собстве-
ници на аптеки (АСА).

“Министерството на здра-
веопазването се поддаде на 
съсловен натиск и промени 
собственото си предложе-
ние за либерализиране на 
Наредба 28”, коментира за 
в. “Пари” председателят 
на АСА Николай Костов. 
Асоциацията обаче не се е 
отказала от намерението си 
да атакува подзаконовия акт, 
дори ако трябва да стигне до 
най-високо ниво, каза още 
той. За целта има на разпо-
ложение близо 4 месеца.

89
▶ нови аптеки  
са отворили  
врати за  
една година

 Аптеките се явяват 
кредитори на НЗоК, 
защото касата им бави 
парите за лекарства с 
повече от два месеца, 
казват членовете на 
аптечната камара

снимка марина ангелова

▶
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Трише вижда опасност от “изгубено 
десетилетие” в големите дългове
Федералният 
резерв е готов на 
“неконвенционални” 
мерки в подкрепа на 
икономиката

Публичният и частният 
сектор не бива да отлагат 
намаляването на дълговете 
си, тъй като това е много 
опасно и може да доведе до 
повторение на японското 
“изгубено десетилетие”. 
Това заяви председателят 
на Европейската централ-
на банка (ЕЦБ) Жан-Клод 
Трише по време на три-
дневната среща на висши 
финансисти от целия свят 
в Джаксън Хоул в САЩ. 
Справянето с икономи-
ческите дисбаланси не е 
просто нещо, което трябва 
да се свърши, а “важно ус-
ловие за поддържане на ус-
тойчиво възстановяване”, 
смята Трише. Готовност 
централната банка да на-
прави всичко необходимо, 
за да подкрепи икономика-
та, обаче беше изказана от 
колегата му от САЩ Бен 
Бернанке. По думите му 
Федералният резерв е готов 
да предприеме “неконвен-
ционални” парични мерки, 
за да стимулира растежа.

Много опасно
Макар че председателят 
на ЕЦБ не посочи никоя 
конкретна държава, комен-
тарите му като че ли бяха 
отправени към САЩ, пи-
ше Financial Times. Някои 
коментатори предлагат да 
се игнорират финансовите 
дисбаланси за момента и 

фокусът да се насочи към 
ситуацията в краткосрочен 
план с надеждата, че уве-
личаването на разходите 
ще подкрепи растежа, ка-
за председателят на ЕЦБ. 
“Смятам, че приемането на 
тази гледна точка би било 
много опасно за икономи-
ките ни. Имаме много ясен 
спомен за последиците от 
избора да се живее с дълг 
- Япония през 90-те години 
на миналия век”, посочи 
Трише.

Прекратяване  
на стимулите
От речта му прозират при-
тесненията на ЕЦБ, че пре-
калено високите дългови 
нива на правителствата, 
домакинствата и бизнеса 
може да попречат на иконо-
мическото възстановяване 
в света. От няколко месе-
ца насам Трише настоява 
за затягане на фискалната 
политика и прекратяване 
на стимулите. Според не-
го въведените по време 
на кризата мерки за пре-
дотвратяване на икономи-
чески колапс сега трябва 
постепенно да бъдат отте-
глени. Правителствата и 
централните банки трябва 
да осигурят плавен преход 
към по-ниски дългови ни-
ва, смята Трише.

Без конкретика
Като цяло изказването на 
Трише беше до голяма сте-
пен теоретично. Той не по-
жела да даде по-конкретна 
информация за настоящата 
парична политика преди 
срещата на ЕЦБ следва-

Голямата четворка в германската енергетика 
ще финансира зелени проекти с облигации
Книжата на RWE, 
E.On, EnBW и 
Vattenfall ще бъдат 
гарантирани от дър-
жавната KfW

Четирите най-големи енер-
гийни компании в Герма-

ния обмислят пласирането 
на облигации, с които да 
финансират проектите си 
за възобновяеми източ-
ници. Това съобщиха за-
познати пред Bloomberg. 
RWE, E.On, EnBW Energie 
Baden-Wuerttemberg и 
Vattenfall обсъждат еми-

23
▶ процента от потребле-
нието на електричество 
в Германия се осигурява 
от работещите в момен-
та в страната 17 атомни 
реактора

щата седмица, коментира 
Reuters. Трише обаче по-
сочи, че в бъдеще прави-
телствата трябва да вземат 
предварителни мерки сре-
щу кризи, колкото и трудно 
да е те да се предвидят.

всичко възможно
В същото време централ-

ната банка на САЩ е го-
това да направи всичко 
възможно, за да гарантира, 
че икономическото възста-
новяване ще продължи. 
Това стана ясно от изказ-
ването на председателя 
на Федералния резерв Бен 
Бернанке в Джаксън Хо-
ул. Наскоро Фед обяви 

готовност да реинвестира 
средствата от ипотечни 
облигации при падеж в 
държавен дълг в случай 
на нужда. 

За момента не същест-
вува риск от дефлация в 
САЩ, макар че напосле-
дък инфлацията е паднала 
“малко под” нивата, които 

се определят за нормални 
в една здрава икономика, 
посочи Бернанке. Пред-
седателят на Фед призна, 
че през последните месе-
ци се забелязва известно 
икономическо забавяне. 
Въпреки това обаче той е 
оптимист, че растежът ще 
се засили през 2011 г.

тирането на дълг като част 
от разговорите си с прави-
телството за удължаване 
срока на работа на атомни-
те електроцентрали.

Допълнителна  
печалба
Германското правителство 

де изгодно за компаниите 
само ако лихвите по тях 
са по-ниски от тези по 
банковите кредити. Об-
лигациите ще бъдат га-
рантирани от държавната 
банка за развитие KfW 
Group, твърдят източни-
ците. Правителството е 
отхвърлило алтернатив-
ното предложение банка-
та да участва директно 
в програмата, като сама 
предложи облигации и 
създаде инвестиционен 
фонд в размер на 10 млрд. 
EUR. 

общ фонд
Като цяло енергийните 
компании са съгласни да 
участват във финансира-
нето на зелени проекти. 
“Предпочитаме да прие-
мем създаването на общ 
фонд пред това да плаща-
ме данък върху ядреното 
гориво”, каза говорител 
на RWE пред Bloomberg. 
Правителството планира 
да въведе атомен данък 
от догодина, с който да 
финансира бюджетния 

дефицит. Берлин разчита 
да получава по 2.3 млрд. 
EUR годишно от новия 
налог. Меркел се очаква 
да представи цялостна 
енергийна стратегия до 
края на септември.

иска четирите атомни опе-
ратора да участват с ин-
вестиции в развитието на 
т.нар. интелигентни мре-
жи. За целта те могат да 
използват печалба, която 
ще получават от работа-
та на АЕЦ, още няколко 
години. 

По оценки на икономи-
ческия институт DIW об-
що четирите оператора 
ще изкарват по около 6.4 
млрд. EUR допълнително 
за всяка година, през която 
централите работят. Удъл-
жаването на срока на АЕЦ 
е поето като ангажимент 
от канцлера Ангела Мер-
кел. Предишното прави-
телство беше фиксирало 
2021 г. като краен срок 
за закриването им. В мо-
мента в Германия работят 
17 реактора, които покри-
ват 23% от потреблени-
ето на електричество в  
страната.

Гаранции
Пласирането на дългови 
книжа за финансиране на 
инвестициите може да бъ-

6.4
▶ млрд. EUR е общата 
допълнителна годишна 
печалба, която четирите 
оператора ще изкарат от 
удължаването на живота 
на АЕЦ

Енергийните компании може да инвестират част от допълнителната си  
печалба от АЕЦ във възобновяеми източници
▶

Председателят на ЕЦБ Жан-Клод Трише настоява за намаляване на дълговете, докато колегата му от Фед 
Бен Бернанке е готов на парични мерки в подкрепа на икономиката
▶
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Покупките на офиси стават 
по-изгодни от наемите

Понижението в цените на 
имотите и спадът при лих-
вите по ипотечното кре-
дитиране са на път да на-
правят покупката на офис 
с кредит по-евтина, откол-
кото наемането му. Това 
показва анализ на кредит-
ната компания “Кредитекс 
и ХипоКредит”. Според 
компанията разходите за 
покупка на офис с ипоте-
чен кредит и за наем са 
еднакви независимо от по-
ниските цени на наемите в 
момента. 

Реалност
Представители на имотния 
бранш коментираха пред 
в. “Пари” обаче, че сдел-
ките за покупка на офиси 
са по-скоро изключение, 
отколкото тенденция. 

Спадът в цените на имо-
тите кара продавачите да 
бъдат предпазливи при 
сделките. Затова и самите 

покупко-продажби са ряд-
кост. “Повечето офиси за 
продажба са изтеглени от 
пазара, защото няма добра 
цена”, обясни Красимир 
Димитров, управляващ 
партньор в Source real estate 
advisers. Той коментира, че 
сега инвеститорите пред-
почитат да не продават, а 
да отдават под наем. Така, 
от една страна, изчакват 
цените да се повишат, а от 
друга, когато отдадат под 
наем, прехвърлят разходите 
за поддръжка на сградата. 

По думите на Димитров 
наемите на офис ще пре-
обладават още година и 
половина-две. Причината 
е, че цените при търговията 
на офис площи са много 
ниски, а себестойността на 
сградите е висока. 

Владислав Кайзеров, ме-
ниджър “Офис площи” във 
Forton, също е на мнение, 
че компаниите предпочи-

тат наем на офис вместо 
покупка. Причините е, че 
наемите в момента са мно-
го ниски и в краткосрочен 
план са по-изгодни.

“Излизането от кризата 
ще доведе до постепенно-
то покачване на наемите и 
продажните цени не само на 
офисите, но и на производ-
ствените и складовите пло-
щи”, обясни Красимир Гум-
нишки, мениджър “Бизнес 
кредитиране” в “Кредитекс 
и ХипоКредит”. Той допълни 
че фирмите, които дотогава 
успеят да купят собствена 
база, ще спестят средствата 
от наем и ще реализират 
капиталова печалба. 

Сметка
Според наблюденията на 
“Кредитекс и ХипоКредит” 
продажната цена на офис 
до 250 кв. м в София е 
между 650 и 1000 EUR/кв. 
м в зависимост от место-

положението. Така цената 
за покупката излиза от 165 
до 255 хил. EUR. Сред-
номесечната погасителна 
вноска по 25-годишен ипо-
течен кредит с 11% лихва 
е между 1617 и 2500 EUR 
на месец. Наемът е око-
ло 1625 и 2500 EUR. Та-
зи погасителна вноска по  
заемите обаче е при 100% 
финансиране, а в сегашна-
та ситуация много трудно 
се взима кредит, който е 
финансиран 100%. 

Банките все още са много 
предпазливи при отпус-
кането на бизнес кредити, 
защото икономическата 
обстановка е несигурна. 
А когато става въпрос за 
кредитиране на недвижими 
имоти, предпазливостта се 
увеличава още повече. 
Всичко това прави сключ-
ването на сделки за офис 
площи трудно.

Радослава Димитрова
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Продавачите обаче масово се изтеглят 
от пазара заради ниските цени

Отчет
“Доверие ОХ” с 
близо 8 млн. лв. 
загуба 
“Доверие-Обединен хол-
динг” АД отчита консоли-
дирана загуба от 7.86 млн. 
лв. за първите шест месеца 
на 2010 г., показва отчетът 
на компанията, предаден на 
БФБ. Година по-рано дру-

жеството беше на печалба 
от 908 хил. лв. Загубата от 
малцинствено участие е 5 
млн. лв. спрямо 601 хил. 
лв. печалба за шест- 
месечието на 2009 г. Про-
дажбите на холдинга в края 
на юни тази година са 77.7 
млн. лв., което е понижение 
от 15.9% на годишна база. 
Общите приходи на “Дове-
рие ОХ” са 78.1 млн. лв., 
или със 17.7% по-малко 

спрямо полугодието на 
миналата година. Разходите 
за дейността на компанията 
са 86.3 млн. лв. спрямо 94 
млн. лв. към края на юни  
2009 г. Спадът на годиш-
на база е 8.2%. В петък по 
позицията на “Доверие 
ОХ” бяха сключени 8 сдел-
ки, в които 88 214 лота сме-
ниха собственика си. Цена-
та се повиши с 5.33% до 
2.65 лв. за акция.

През последната 
година тенденцията е 
компаниите да пред-
почитат наем на офис 
вместо покупка. Очер-
таха се предимствата 
при наемане на офис 
в условия на спад на 
продажните цени и 
наемите на офиси. 

Дадена фирма много 
по-лесно и с по-бърз 
финансов ефект може 
да се възползва от 
по-изгодните наеми. 
Покупката на офис съ-
държа и инвестицио-
нен елемент, който в 
условията на криза 
обикновено остава на 
заден план. 

В момента има много 
слабо търсене за 
покупка на офиси. 
Със сигурност про-
дажбата на офис от 
дадена фирма, която 
го е придобила за 
собствени нужди или 
като инвестиция преди 
време, е свързано с оп-
ределен компромис по 

Сделките в сегмента 
остават много редки

Владислав Кайзеров,
мениджър “Офис площи”  
във Forton

Сделката 
за офис 
съдържа и 

инвестиционен 
елемент, който в 
условията на криза 
обикновено остава 
на заден план

отношение на очаква-
ната цена, особено ако 
тя се стреми към бърза 
реализация.

Относно продажбата 
на парче от инвести-
торите - има няколко 
подобни проекта на 
пазара. Има  мениджъ-
ри, които смятат, че е 
добре да комбинират 
нуждата от офис за 
основната дейност на 
фирмата с покупката 
му. Пазар за офиси на 
парче винаги ще има.

Повечето офиси за 
продажба са изтеглени 
от пазара, защото няма 
добра цена. Инвести-
торите предпочитат 
не да продават, а да 
отдават под наем. Така 
печелят по-малко, но 
прехвърлят сметките за 
поддръжка на сградата. 

Нещата ще останат 
така още година и 
половина-две. Цени-
те при търговията на 
офис площи сега са 
много ниски, а себе-
стойността на сградите 
е по-висока, отколкото 
тази на жилищните 
сгради. 

Пазарът до края на 
годината ще остане 

Продавачите се 
изтеглят от пазара

Красимир Димитров,  
управляващ партньор в Source 
real estate advisers

Пазарът 
до края на 
годината ще 

остане вял, ще има 
малко реализирани 
сделки

вял, ще има малко 
реализирани сделки, 
защото цените, които 
иска инвеститорът, и 
тези, които предлага 
клиентът, се размина-
ват. Водещи ще са оп-
тимизацията и доброто 
съотношение на цена и 
качество. 

Разминаванията в очакванията на продавачи и купувачи е причината за липсата на продажби▶
Снимка Емилия кОСтадинОва
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След като пазарното проник-
ване на мобилната телефо-
ния достигна близо 140% и 
на практика се изчерпа като 
потенциал за нови клиенти, 
операторите насочиха уси-
лията си към завладяване 
на интернет пазара. Но не 
през мобилните мрежи, а по 
кабел. Пазарът на интернет 
доставчиците, който в мо-
мента е доминиран предимно 
от малки компании, ще се 
консолидира съвсем скоро, 
категорични са анализатори-
те. А телекомите ще са един 
от катализаторите на този 
процес.   

Слухове
Според различни източници 
най-активен в отношение на 
изкупуването на нови компа-
нии е най-големият мобилен 
оператор по брой клиенти у 
нас „М-Тел”. В медийното 
пространство месеци се но-
сят слухове, че компанията 
преговаря за изкупуването 
на един от най-големите иг-
рачи на пазара - „Спектрум 
Нет”, а според See News е 
договорено и изкупуването 
на един от лидерите в София 
„Мегалан”. Представители и 
на двете компании отрекоха 
да има постигнати договоре-
ности за продажбата им.

„Водили сме преговори не 
само с „М-Тел”, но и с други 
компании, но засега сделка за 
продажбата ни няма”, заяви за 
в. „Пари” Йордан Йорданов, 
изпълнителен директор на 
„Мегалан”. Изпълнителни-
ят директор на обединение- 
то между „Спектрум Нет” 
и „Орбител” Теодор Захов 
също отрече, че компанията 
му е продадена на мобилния 
оператор. 

От „М-Тел” обаче не кри-
ят интереса си към пазара 
на интернет. От компанията 
отчитат, че към края на вто-
рото тримесечие над 73 хил. 
души използват интернет 
услугите на компанията, а 
ръстът им е почти 75% на 
годишна база. Компанията 
е засегната от финансовата 
криза, от намаляването на це-
ните на гласова телефония и 
отчете спад в средния приход 
от клиента. Според отчета 
й за второто тримесечие на 
годината той е намалял до 8.5 
EUR на потребител, което е 
с над 10% по-малко спрямо 
същия период на миналата 
година.

Естествена стъпка
Експанзията на мобилните 
оператори на интернет паза-
ра е определяна като логична 
стъпка от анализатори. „Очак- 
вам да има сделки между 
мобилни оператори и дос-
тавчици на интернет, защото 
такава е практиката и в други 
страни в Европа”, коментира 
Красен Йотов от „Индъстри 
Уоч”. Разликата е, че в Ев-
ропа телекомите изкупуват 
DSL доставчици, а в Бълга-
рия водещата технология за 
доставка на интернет е LAN. 

Това обаче не променя факта, 
че консолидацията на пазара 
на интернет доставчици у нас 
предстои, смята Йотов. 

Консолидация със сигур-
ност ще има, категорични са 
от „Виваком”. „Предполагам, 
че до края на следващата 
година ще останат не повече 
от 3-4 основни играча”, казва 
Димитър Денев, мениджър 
„Данни и интернет услуги” в 
компанията. Тя е сред най-го-
лемите доставчици на интер-
нет у нас със своите 350 хил. 
клиента, които използват 
DSL мрежата й. Плановете 
на оператора са да продължи 
да я развива, докато постигне 
покритие от над 90% от на-
селението на страната, както 
и да увеличи скоростите до 
100 Mbit/s. 

От наша гледна точка па-
зарът на мобилна телефо-
ния вече достига насищане 
и няма нови клиенти. Ако 
искаме да растем, трябва да 
се насочим към сектори като 
фиксираната телефония и 
интернет, коментират и от 
„Глобул”. От оператора също 
смятат, че консолидацията 
на пазара на интернет дос-
тавчиците е възможен изход. 
А и място за развитие при 
интернет доставчиците също 
има - в момента малко над 
40% от българите използват 
интернет, показват данните 
на internetworldstats.com.

Доминация
Консолидацията обаче ня-
ма да е лек процес предвид 
факта, че в момента у нас 
функционират поне 700 ком-
пании, предоставящи интер-
нет. Това показват данните на 
Комисията за регулиране на 
съобщенията, която води ре-
гистър на тези компании, но 
не осъществява регулаторен 
контрол върху тях. 

Другите играчи, които имат 
интерес към изкупуване на 
по-малките интернет дос-
тавчици, са бившите кабелни 
оператори, които все по-ак-
тивно навлизат в доставката 
на интернет. Пример е обеди-
нението между „КейбълТел” 
и „Евроком” blizoo, което са-
мо за няколко месеца изкупи 
2 мрежи в страната. Вече съ-
ществуващите големи интер-
нет доставчици също залагат 
на изкупувания на по-малки-
те си конкуренти, което, от 
една страна, им предоставя 
готова инфраструктура, а от 
друга - клиенти, които вървят 
със закупената мрежа. 

Консолидацията на пазара 
е въпрос на време. Въпросът 
е доколко мобилните опера-
тори ще успеят да се наме-
сят на този пазар и как това 
ще се отрази на услугата, 
която получават потребите-
лите. Според анализатори 
най-вероятно спад на цените 
няма да има, а бъдещето ще 
принадлежи на пакетните 
услуги. Бъдеще, което може 
да дойде по-скоро, отколкото 
очакваме. 

Христо Ласков

Консолидацията на пазара на доставчиците предстои през 2011 г.

Мобилните оператори навлизат  
настървено на пазара на интернет 

 освен при мобилната и стационарната телефония телекомите ще навлязат на пазара на интернет  
доставчиците   снимка емилия костадинова

▶
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Мобилните оператори навлизат  
настървено на пазара на интернет 

Консолидацията при 
доставчиците е въпрос на време
Консолидацията на 
пазара при интернет 
доставчиците е неизбежна. 
Причината е, че на този 
пазар в България e пълно 
с малки играчи и големи-
те компании се броят на 
пръсти. Затова е въпрос 
на време да се стигне до 
окрупняване между различ-
ните компании. 

Не е ясно дали точно 
мобилните оператори ще 
станат причина за катали-
зирането на този процес. 
Ако се опитат да влязат на 
пазара на наземен интер-
нет, при това чрез изкупу-
вания на други компании, 
те ще са поредният фактор, 
който ще се опита да кон-
солидира пазара - процес, 
който тече от години насам. 
И все пак какво точно ще 

Няма га-
ранция, че 

мобилните операто-
ри ще катализират 
окрупняването в 
сектора, но то ще се 
случи

Теодор захов,
изпълнителен директор на 
„Спектрум Нет” и „Орбител”

се случи на този пазар, е 
просто въпрос на време. 

Що се касае до 
навлизането на услуги 
като Google Voice и Skype 
на пазара на телефония - те 
също ще окажат някакво 
влияние. И в момента 
те се използват от доста 
българи, но предимно за 
обаждания от компютър 
към компютър. Затова и 
не са пряка конкуренция 
на телекомуникационните 
компании. Да, те отнемат 
определен сегмент от 
пазара, но конкретно ние 
не планираме някакви по-
специални действия, що 
се касае до конкуренцията 
ни с подобни предложения 
на пазара. В крайна сметка 
обаче появата им е добро 
явление за пазара. 

Мнение

Идеи
Интеграцията 
с мобилни 
телефони 
предстои

Един от ключовите 
моменти в развитието 
на услугите като Google 
Voice и Skype ще бъде ин-

▶

теграцията им с мобилни 
телефони.

Така например в момен-
та Skype е достъпен само 
през iPhone и устройства-
та, работещи с Windows 
Mobile.

Android ще залага на своя-
та услуга - Google Voice, ко-
ето я изкарва с едни гърди 
напред пред останалите, 
тъй като очакванията са, 

▶

▶

че тя тепърва ще набира 
пазарна инерция.

Друг въпрос е трафикът, 
който генерира този 
тип софтуер, и доколко 
мобилните оператори ще 
са склонни да позволят 
използването на услугата 
и за наземни разговори при 
достигането на критична 
маса потребители, които 
да товарят мрежите им.

▶

Тенденцията е в посока 
окрупняване пазара на интернет
Навлизането на 
мобилните оператори 
на пазара на интернет 
доставчиците е логична 
стъпка с оглед конюнктура-
та на пазара. В България за 
разлика от другите страни 
в ЕС основният източник 
на широколентов достъп 
до интернет са именно 
LAN операторите. В други 
страни се наблюдават 
такива сливания, но там са 
основно между мобилни 
оператори и DSL достав-
чици. 

Тенденцията е така или 
иначе в посока окрупнява-
не на пазара. Нашият пазар 
е сред най-конкурентните 
и най-фрагментираните в 
Европа и затова е логич-
но да се върви в посока 
окрупняване и заради ико-
номиите от мащаба, които 
един голям оператор може 

В следващите 
1-2 години ще 

има някакво голя-
мо разместване, но 
окрупняването ще 
се случи

красен Йотов,
анализатор в „Индъстри Уоч”

да постигне. Още е рано 
да се каже, че е отминало 
времето на малките опе-
ратори, защото ще трябва 
известно време, за да може 
стратегията на мобилните 
оператори да заработи, в 
случай че придобият интер-
нет доставчици. Затова не 
бих казал, че в следващите 
1-2 години ще има някакво 
голямо разместване.

Не мисля, че може да се 
очаква и ръст на цените. 
Очаквам обаче появата на 
още повече пакетни услуги, 
което може да доведе до 
спад на цените. Естествено 
в по-дългосрочен план е 
трудно да се прогнозира 
движението им, защото по-
малкото конкуренция озна-
чава по-малък натиск върху 
цените. Затова не е ясно как 
точно окрупняването ще 
повлияе на потребителите. 

Първите значими сделки 
предстоят до 6 месеца
В момента имаме над 
350 хил. клиента, които 
използват DSL услугите 
ни, а броят им продължава 
да расте независимо от 
икономическата криза. 
Смятаме да развиваме тази 
си мрежа, като целта е 
ADSL услугата да покрие 
над 90% от населението 
на страната, достигайки и 
до най-малките населени 
места. Освен това смятаме 
да инвестираме и в разши-
ряване на портфолиото от 
интернет услуги, като на-
шите клиенти в най-скоро 
време ще имат възможност 
да ползват интернет до 100 
Mbps.

Консолидация на 
пазара със сигурност ще 
има. Тя вече е стартирала 
и до 6 месеца най-късно 
ще станем свидетели 
на първите по-значими 

Цените няма 
да паднат 

много, тъй като и 
в момента са едни 
от най-ниските в 
Европа

Димитър Денев, 
мениджър „Данни и интернет 
услуги”, „Виваком” 

сделки. Предполагаме, 
че до края на следващата 
година ще останат не 
повече от 3-4 основни 
играча. Нашите плано-
ве за експанзия също 
включват изкупувания на 
компании или изграждане 
на собствена инфраструк-
тура в определени градове 
в зависимост от цената.

Цените на интернет у 
нас като цяло няма да пад-
нат много от настоящите 
нива, тъй като и в момента 
са едни от най-ниските в 
Европа. След консолидаци-
ята конкурирането между 
доставчиците ще се базира 
най-вече на по-добро 
качество и повече добавени 
услуги върху интернет -  
IPTV (интерактивна 
интернет телевизия), VOD 
(онлайн видеотека), ексклу-
зивно съдържание и др.

Skype и Google ще променят 
гласовата комуникация
Конкуренцията между 
двете компании и 
традиционните теле-
коми ще се увеличава 
тепърва

Запомнете този номер: 
+17607058888. От него са 
получили обаждания над 1 
млн. души само за 24 часа, 
смятани от сряда вечерта 
българско време. Тогава 
Google представи поредното 
подобрение на една от много-
то си услуги Voice, която вече 
позволява провеждането на 
разговори със стационарни и 
мобилни телефони. Директ-
но от електронната поща на 
компанията Gmail към целия 
свят, при това на доста атрак-
тивни цени. Което я изкара в 
директна конкуренция със 
Skype, които предлагат съща-
та услуга. И с традиционни-
те телекоми, чиито абонати 
на стационарна телефония 
намаляват през последни-
те години. Навлизането на 
услуги като Skype и Google 
Voice внася допълнителна 
нотка на конкуренция между 
компаниите от сектора, които 
ще трябва да се адаптират 
към по-ниските ценови нива, 
предлагани от новите играчи 
в телекомуникациите.

предложение
От Google показаха, че ще 
залагат най-вече на амери-
канския пазар, където до 
края на годината провежда-
нето на всякакви разговори 
ще е напълно безплатно. 
Същата е и ситуацията в 
Канада. В България обаче 
цените започват от 0.04 USD 

(около 0.06 лв.) за минута 
разговор в София и стигат 
до 0.39 USD за минута раз-
говор с мобилен телефон. 
Според Милко Георгиев, 
главен изпълнителен дирек-
тор на „Бъз Даш”, цените 
на услугата на Google са 
атрактивни и за българския 
пазар, поне за провеждането 
на разговори със стационар-
ни телефони в рамките на 
София. Друго голямо пре-
димство е фактът, че голяма 
част от най-използваните 
смартфони в момента син-
хронизират контактите си 
именно с Gmail. Сред тях 
са iPhone на Apple, всич-
ки устройства с Android и 
т. н. Именно интеграцията 
с мобилната операционна 
система на Google ще бъде 
ключова за развитието на 
услугата, смята Георгиев. 

кой ползва услугата
Цените на услугите, предла-
гани от Google и Skype, на-
истина са атрактивни и това 
със сигурност ще повиши 
конкуренцията на българ-
ския пазар, смята търгов-
ският директор на WiMAX 
оператора „Макс Телеком” 
Иван Павлов. По думите му 
обаче този тип предложения 
все още не са особено попу-
лярни на българския пазар. 
Причината за това е, че бъл-
гарският потребител няма 
навик да ползва софтуер за 
провеждане на телефонни 
разговори. 

Появата им обаче може да 
бъде катализатор на използ-
ването на т. нар. софтуерни 
телефони - програми, през 
които се провеждат телефон-

ни разговори през компютър. 
Те се предлагат от голяма 
част от алтернативните опе-
ратори и в момента, казва 
Павлов. Клиентите обаче все 
още не са ги възприели дос-
татъчно добре. 

Бъдеще
Навлизането на Google на 
този пазар обаче е ясен знак 
за предстоящата промяна 
- започналото преориентира-
не на гласовата комуникация 
през интернет. Вече има ус-
пешни примери дори за съз-
даването на Skype мобилни 
телефони (първият подобен 
е във Великобритания и се 
предлага от оператора 3). Те 
обещават неограничен тра-
фик за разговори през соф-
туера, вместо да се разчита 
на мобилна мрежа. Въпро-
сът е доколко операторите 
ще са склонни да позволят 
тази еволюция и докъде ще 
се развие тя. Засега обаче 
е твърде рано да се гово-
ри за преориентирането на 
потребителите изцяло към 
интернет телефония, смятат 
анализатори. Според Красен 
Йотов от „Индъстри Уоч” 
този тип услуги ще окажат  
влияние, но на по-късен етап. 
В България и към настоящия 
момент малко хора ползват 
Skype през мобилния си те-
лефон, за да може да се каже, 
че е реална алтернатива на 
мобилния телефон, казва 
той. Според мен основният 
ефект ще бъде върху раз-
говорите на по-голяма дис-
танция, по-специално върху 
международните разговори. 
Където разликите в цените 
са наистина осезаеми. 

 Услугите като Skype не са нещо ново за пазара, но ефектът им тепърва ще се 
усеща   СНИмка blooMberG

▶
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Гръцката „Юла” ще прибере 35.7 млн. лв. 
от „Дружба стъкларски заводи”

▶ Българската народна банка пусна в обращение сребърна възпоменателна монета с нанесено частично позлатяване „125 години от Съединението на България”. Тя ще се 
продава на касите на БнБ за 60 лв. с ДДС. от банката очакват интересът към монетата да бъде голям, особено от колекционерите. Тиражът й е 5000 броя, а предвари-
телно проведена анкета показва 93% одобрение, обясниха още от БнБ снимка емилия костадинова

Скок в консолидираните 
приходи на „Софарма”

Пътностроителният 
холдинг увеличава 
приходите си над 2 
пъти

Пътностроителното „Трейс 
Груп Холд” АД отчете кон-
солидирана печалба от 3.4 
млн. лв. за първите шест 
месеца на тази година. Това 
показва отчетът на компани-
ята, предаден на БФБ. Годи-

на по-рано холдингът беше 
на загуба от 2.3 млн. лв.

Нетната печалба на синия 
чип в края на юни тази 
година е 3.6 млн. лв. спря-
мо 924 хил. лв. загуба за 
съпоставимия период на 
миналата година.

постъпления
Приходите на пътнострои-
телния холдинг се увелича-
ват със 104.3% на годишна 
база и в края на юни 2010 г. 
оборотът достига 93.9 млн. 
лв. С основна тежест са по-
стъпленията от продажби, 
които формират 99.5% от 
всички приходи. Продаж-
бите на „Трейс” за първите 
шест месеца са 93.4 млн. 
лв., което е 103% ръст на 
годишна база.

Общите разходи за дей-
ността на дружеството са 
90.4 млн. лв., или с 87% 
повече спрямо края на юни 
миналата година.

Търговия
В петък книжата на „Трейс” 
загубиха 1.19% от стойност-
та си. В една сделка бяха 
прехвърлени 40 лота, а цена-
та на затваряне се понижи до 
50 лв. за акция. 

„Трейс” излезе на печалба 
за първото полугодие

Българската фабрика 
ще раздаде втори ди-
видент през 2010 г. 

Гръцката компания „Юла 
Гласуъркс” ще вземе 35.67 
млн. лв. дивидент през 2010 
г. от дъщерното си предпри-
ятие „Дружба стъкларски 
заводи” АД. Заводът е част 
от гръцката група, която 
чрез дъщерното си „Ялос 
Холдинг Оверсийз” е соб-
ственик на 99.5% от стък-
ларския производител.

Сметки
От публикувана на сайта 

на БФБ покана за свик-
ване на извънредно общо 
събрание на акционерите 
на „Дружба стъкларски 
заводи” става ясно, че 
дружеството ще раздаде 
втори дивидент през 2010 
г. Съветът на директорите 
на компанията ще предло-
жи на инвеститорите да 
гласуват разпределяне на 
дивидент за общо 28.72 
млн. лв. Средствата са от 
неразпределена печалба 
към 31 декември 2009 г.

На проведеното през 
юни редовно годишно 
общо събрание акционе-
рите в софийския завод 

гласуваха за разпределяне 
на дивидент от 0.133 лв. 
на акция. Общата сума, 
заделена от печалбата за 
2009 г., беше 7.18 млн. лв. 
Останалите 4.7 млн. лв. от 
положителния резултат 
за миналата година бяха 
оставени като неразпре-
делена печалба.

Така общата сума, която 
ще раздаде компанията 
като дивидент само през 
тази година, ще достигне 
35.835 млн. лв., от които 
делът на гръцкия собстве-
ник е 35.67 млн. лв. само 
през тази година.

През миналата година 

акционерите в предпри-
ятието получиха по 0.31 
лв. дивидент, или 16.6 
млн. лв. от печалбата за 
2008 г. Останалата част 
от положителния резултат 
в размер на 11.94 млн. лв. 
беше заделена като нераз-
пределена печалба.

резултати
Според годишния консо-
лидиран отчет на „Друж-
ба стъкларски заводи” за 
2009 г. компанията е сви-
ла печалбата с 58.6% до 
11.8 млн. лв. Продажбите 
са намалели с 21.6% до 
169.8 млн. лв. Приходите 

от продажби на софийския 
завод намаляват и през 
първите шест месеца на 
тази година. Показателят 
се свива с 6.8% до 83.3 
млн. лв. Печалбата към 30 
юни 2010 г. обаче се пови-
шава с 8.9% и достига 7.8 
млн. лв.

„Юла Гласуъркс” също 
е намалила приходите от 
продажби през миналата 
година, сочи справка в от-
чета на компанията, качен 
на сайта й. Продажбите 
на дружеството са 189.6 
млн. EUR, като отчитат 
19.7% спад на годишна 
база. В края на 2009 г. 

„Юла” излиза на печалба 
от 692 хил. EUR спрямо 
загуба от 12.4 млн. EUR 
през 2008 г. Последният 
консолидиран отчет на 
„Юла” през тази година е 
към 31 март, като според 
данните продажбите са се 
свили с 6.9% до 42.2 млн. 
EUR. През първото триме-
сечие гръцката стъкларска 
компания е на печалба от 
1.2 млн. EUR, спрямо 693 
хил. EUR загуба в края на 
март 2009 г.

атанас Христов

написаното не е препоръка  
за сделки с ценни книжа. 

90.4
▶ млн. лв. са общите 
разходи на „трейс”, като 
се повишават с 87% на 
годишна база

Печалбата на 
дружеството се 
повишава с 28% в 
края на юни

Консолидираните приходи 
на „Софарма” АД са се 
увеличили с близо 24% 
на годишна база, показва 
отчетът на дружеството, 
предаден на БФБ. Обо-
ротът на фармацевтичния 
холдинг достига 295.2 млн. 
лв. спрямо 238.9 млн. лв. 
в края на юни миналата 
година.

принос
Продажбите, които са с ос-
новна тежест за приходите, 
са се повишили с 23% и за 
първите шест месеца на 

2010 г. са 292.8 млн. лв. 
В България фармацев-

тичната компания има про-
дажби за 207.85 млн. лв., 
като приходите от вътреш-
ния пазар се повишават с 
19% на годишна база. От 
износ компанията отчита 
37% повече приходи от 
продажби, които в края на 
юни тази година достигат 
70.4 млн. лв.

„Софарма” отчита не-
прекъснато нарастване на 
износа от началото на го-
дината, финансовият ди-
ректор на компанията Бо-
рис Борисов каза наскоро, 
че дружеството постоянно 
получава нови заявки.

резултат
Консолидираната печалба 

на „Софарма” през полу-
годието на тази година се е 
увеличила с 28%. Положи-
телният финансов резултат 
достига 25.7 млн. лв., а 
година по-рано беше 20.2 
млн. лв.

Най-големият акционер 
в „Софарма” е „Донев ин-
вестмънтс холдинг” АД, 
което държи 24.75% от 
акциите. „Телекомплект” 
АД има 20.42% от капита-
ла, а „Финансова консул-
тантска компания” ЕООД 
е с 16.85% от гласовете от 
общото събрание. 

В петък по позицията на 
„Софарма” бяха сключени 
20 сделки за 22 980 лота. 
Книжата не промениха це-
ната си и затвориха на цена 
3.95 лв. за акция.

110
▶ млн. лв. е пазарната 
капитализация на компа-
нията след края на сесия-
та в петък
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Цената на 3Par се 
удвои за седмица
HP оцени компанията на 2 млрд. USD,  
Dell не се отказва от наддаването

Двата най-големи произ-
водителя на компютри в 
света Hewlett-Packard и 
Dell продължават с надда-
ването за 3Par вече повече 
от десет дни. Най-новата 
оферта от края на минала-
та седмица е на HP, според 
която компанията, предла-
гаща хардуер и софтуер за 
съхраняване на информа-
ция, струва 2 млрд. USD. 
Двата гиганта започнаха 
наддаването от 1.15 млрд. 
USD, но не спряха да за-
вишават офертите си до 
петък, когато HP пред-
ложи 30 USD на акция. 
Придобиването на 3Par се 
превърна в толкова желана 

Авиационният гигант 
се завръща към про-
изводството на средно 
големи самолети

Най-големият производител 
на самолети в света Boeing 
официално обяви, че ще 
отложи доставките на пър-
вите самолети от серията 
Boeing 787 Dreamliner поне 
до първото тримесечие на 
2011 г. Първоначалният план 
беше доставката им да се 
извърши най-късно до края 
на 2010 г.

потърпевши
Една от потърпевшите авио-
компании ще бъде японската 
All Nippon Airways, която е 
поръчала общо 55 самолета, 
за да подмени досегашния 
си авиопарк, който е с голяма 
консумация на керосин, с ви-
сокоефективния Dreamliner. 
За такъв развой на събитията 
от Boeing предупредиха още 
през юли.

основателна причина
Доставката на новите само-
лети ще стане факт в средата 
на първото тримесечие на 
2011 г., а като основателна 

причина се изтъква нуждата 
от допълнително тестване 
на двигателите марка Rolls- 
Royce. Проблемен се е ока-
зал и хоризонталният ста-
билизатор, производство на 
италианската Alenia, чиято 
функция е да предотвратява 
накланянето на самолета по 
време на полет. От Boeing 
заявиха, че забавянето на 
доставките няма да се от-
рази финансово върху ком-
панията.

Средна големина
В дългосрочен план авиаци-
онният гигант ще залага на 
самолети от средна големи-
на, чието производство беше 
прекратено преди повече от 
десет години. Развитието 
на новите технологии обаче 
ще позволи на инженерите 
да моделират средно голе-
мите самолети така, че да 
се избегне проблемът с не-
възможността да се зареди 
достатъчно гориво за дълги 
полети. Моделът Dreamliner 
е произведен от по-леки ком-
позитни материали, като 
подсилени със смола въгле-
родни нишки, и това позво-
лява намаляване на разхода 
на гориво с 20%.

Boeing отлага 
доставките на 
новия Dreamliner

Втората по големина банка 
в Германия Commerzbank 
има намерение да набере 
5 млрд. EUR допълнителен 
капитал като стъпка за на-
маляване на акционерно-
то участие на държавата, 
съобщиха от банката. Все 
още няма конкретни пла-
нове за емисията акции.

В момента германското 
правителство държи 25% 
плюс една акция в банката 
заради осигуреното спа-
сително финансиране по 
време на кризата. В края 
на 2008 г. Commerzbank 
беше близо до фалит, след 
като предприе амбици-

озната, но ненавременна 
стъпка да купи Dresdner 
Bank, пише AFP. Според 
публикация в Handelsblatt 
част от набраните средства 
може да се използват за 
изплащане на дълга към 
държавата, в случай че 
пазарните условия го поз-
волят. Commerzbank пла-
ща лихва върху държав-
ния заем, който е на обща 
стойност 18.2 млрд. EUR. 
Наскоро финансовият ми-
нистър Волфганг Шойбле 
намекна, че правителство-
то би искало да прекрати 
участието си в банката 
възможно най-скоро.

Commerzbank планира 
да набере капитал

Spyker Cars NV, която през 
януари стана собственик на 
шведския автомобилен про-
изводител Saab Automobile 
AB, регистрира сериозна 
загуба за първата половина 
на 2010 г. Малката датска 
фирма за луксозни автомо-
били успя да понесе всички 
негативи от покупката на 
много по-голямата, но почти 
фалирала Saab.

За първото полугодие 
Spyker отчете загуба от 
139 млн. EUR, докато го-
дина по-рано загубата беше 
едва 8.7 млн. EUR. Про-
дажбите обаче скочиха до 
243 млн. EUR от 4.1 млн. 
EUR. Оперативната загуба 
достигна 109 млн. EUR. 
За единадесетте години, 

откакто е създаден, дат-
ският производител нито 
веднъж не е излизал на пе-
чалба и именно заради това 
сделката за придобиване на 
Saab не се прие добре от 
критиците. Сумата, която 
от Spyker платиха на тога-
вашния собственик General 
Motors, беше едва 52 млн. 
EUR, по-малко, отколкото 
се оценяваше реално Saab 
на книга. За сделката Spyker 
Cars получиха заем от Ев-
ропейската инвестиционна 
банка на стойност 400 млн. 
EUR. Сред малкото под-
дръжници на сделката беше 
шведското правителство, 
за да се запазят работните 
места в автомобилния про-
изводител.

Собственикът на Saab 
отново е на загуба

Главният изпълнителен директор на 3Par Дейвид Скот предпочита Dell за нов собственик на компанията. 
HP обаче се оказа склонна да жертва доста повече средства от конкурента си
▶

6
▶ оферти подадоха HP и 
Dell за изкупуването на 
3Par досега. Последната 
от тях е почти 9 пъти 
над очакваните приходи 
на компанията за 2010 г. 

цел за двата технологични 
гиганта, че според анали-
затори предложените цени 
вече надминават разумни-
те граници. 

Сделка
Преди обявената от HP 
цена Dell предложи 27 
USD на акция. Офертата 
на лидера на компютърния 
пазар обаче бе определена 
като “невероятна” от ме-
ниджмънта на 3Par. Пред-
ложените 2 млрд. USD 
са с 95 пъти повече от 
прогнозираната печалба 
на компанията за 2010 г. и 
са 8.5 пъти над очакваните 
й приходи. 

Dell обаче бе първият из-
бор на 3Par за нов собстве-
ник на компанията, като 
единственото изискване 
към втория по големина 
компютърен производител 
в света е да плати колкото 
конкурента си. Първата 
сделка, сключена с Dell, 
беше на цена от 18 USD 
на акция, което е с 87% по-
вече от цената на акциите 

на 3Par. Предложението 
на HP обаче не предизвика 
ответна реакция от страна 
на конкурента  й. Петъч-
ната оферта беше шестата 
от старта на наддаването 
преди около две седмици.

резултати
Въпреки огромния инте-
рес на HP и Dell към 3Par 
и иновациите, които тя 
предлага на пазара, ком-
панията работи на загуба. 
Тя оперира на един от 
най-динамичните и бър-
зо растящи пазари - на 
хардуер и софтуер, който 
съхранява информацията 
на различни компании из-
вън офисите им (услуга, 
подобна на т.нар. cloud 
computing). Сред по-голе-
мите й клиенти са Ask.com 
и MySpace.com. За второ-
то тримесечие на годината 
обаче приходите на 3Par 
са 54 млн. USD. Затова 
и от HP не очакват, че 
евентуална сделка ще има 
някакво краткосрочно вли-
яние върху финансовите 

резултати на компанията. 
Целта на изкупуването и 

за HP, и за Dell е подобря-
ването на хардуера, който 
двете компании предлагат 
за създаването на cloud 
инфраструктура за кли-
ентите си. “Облакът” е и 
едно от предложенията, 
които се радват на най-
голям интерес от страна 
на бизнеса въпреки кри-
зата. В момента HP е с 
едни гърди напред пред 
конкурента си и разпо-
лага с доста по-широко 
портфолио. Освен хардуер 
компанията предлага и 
софтуер и услуги, което й 
помогна да се представи 
доста по-добре от Dell в 
кризата. 

И двата гиганта обаче 
искат да разширят при-
съствието си в сегмен-
та, в който Cisco, EMC и 
VMware вече сключиха 
партньорство с цел пред-
лагане на завършена ус-
луга за клиентите си. Част 
от тях бяха “откраднати” 
именно от HP и Dell. 
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 7200 7275
Калай LME USD/т 20740 20850
Олово LME USD/т 2065,5 2092
Цинк LME USD/т 2032 2088,5
Алуминий LME USD/т 2143 2131
Никел LME USD/т 21475 21530
Алуминиева сплав LME USD/т 2210 2110

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1225,8 1226,1
Сребро LME USD/тр.у. 18,41 18,45
Платина LME USD/тр.у. 1533,4 1538
Паладий LME USD/тр.у. 480,1 483,1
Родий LME USD/тр.у. 2075 2125

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Август	 Септември
Суров петрол NYMEX USD/б 75,96 76,13
Брент ICE USD/б 75,5 75,87
Газьол ICE USD/т 639,75 645,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,33 4,35
Бензин 95 NYMEX USD/т 672 -
Нафта NYMEX USD/т 639 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Септември
Пшеница Soft Red CBT USD/т 269,70
Царевица Yellow CBT USD/т 167,41
Ечемик Feed ASX USD/т 290,44
Памук No.2 NYBOT USD/т 1861,33
Какао  NYBOT USD/т 2891,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3952,82
Соя No.2 ICE USD/т 379,83
Захар White NYSE LIFFE USD/т 557,50

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.08.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 30.08.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,39086
Бразилски реал BRL 10 8,90025
Канадски долар CAD 1 1,54245
Швейцарски франк CHF 1 1,43695
Китайски ренминби юан CNY 10 2,33965
Чешка крона CZK 100 7,60284
Датска крона DKK 10 2,62746
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,37675
Хонконгски долар HKD 10 2,04917
Хърватска куна HRK 10 2,71832
Унгарски форинт HUF 1000 6,97564
Индонезийска рупия IDR 10000 1,76047
Исландска крона ISK 100 3,45102
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,76583
Литовски литаc LTL 1000 1,34159
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76091
Малайзийски рингит MYR 10 1,26647
Норвежка крона NOK 10 4,92541
Новозеландски долар NZD 10 2,46668
Филипинско песо PHP 10 1,13211
Полска злота PLN 100 3,46128
Нова румънска лея RON 10 4,80997
Руска рубла RUB 10 4,63083
Шведска крона SEK 100 5,13983
Сингапурски долар SGD 10 2,05617
Словашка крона SKK 10 1,14617
Тайландски бат THB 100 4,92280
Нова турска лира TRY 10 1,01660
Щатски долар USD 1 1,59386
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,10812

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

N/A 13.4284  12.2986   8.4713 
321.3906 N/A 12.2563 8.4422 
322.9920 13.3157 N/A 8.4006 
322.9920 13.3157 12.1960 N/A 
 

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,28 1,28 1,29 1,27
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,82 0,82 0,82 0,82
ЯПОНСКА ЙЕНА JPY 109,63 109,65 110,31 109,25
ШВЕЙЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,33 1,33 1,35 1,33
НОРВЕЖКА КРОНА NOK 7,93 7,94 7,97 7,91
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,48 9,49 9,53 9,48
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,34 1,34 1,34 1,33
АВСТРАЛИЙСКИ ДОЛАР AUD 1,44 1,44 1,44 1,43
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 279,77 280,09 282,15 279,52
ЧЕШКА КРОНА CZK 24,82 24,85 25,02 24,77
РУСКА РУБЛА RUB 39,16 39,17 39,19 39,05
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 3,99 3,99 4,01 3,99

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 27.08.2010 г.

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРО EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИЙСКИ ДОЛАР AUD 1 1,36561 -0,00038
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,73919 -0,01564
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,45016 -0,00670
ШВЕЙЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,50402 0,00265
КИТАЙСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,26301 -0,00304
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,90075 0,03274
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62594 -0,00043
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,38341 -0,00919
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,97756 -0,00359
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,68710 -0,00114
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,87028 -0,02543
ИНДОНЕЗИЙСКА РУПИЯ IDR 10000 1,70046 -0,01487
ИНДИЙСКА РУПИЯ INR 100 3,28060 -0,00843
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА ЙЕНА JPY 100 1,81532 -0,01000
ЮЖНОКОРЕЙСКИ ВОН KRW 1000 1,28544 -0,00913
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИЙСКИ ЛАТ LVL 1 2,75935 -0,00117
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,17486 -0,01280
МАЛАЙЗИЙСКИ РИНГИТ MYR 10 4,88994 -0,01435
НОРВЕЖКА КРОНА NOK 10 2,45138 0,00781
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,08537 0,00241
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,40322 -0,00831
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,90355 0,00258
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,60900 0,00921
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,00596 0,00243
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,08633 0,01221
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,13349 -0,00210
ТАЙЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,90921 -0,00543
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,00904 -0,00199
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,53845 -0,00242
ЮЖНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,08575 -0,01917
ЗЛАТО (1 ТРОЙ УНЦИЯ) XAU 1 1898,32000 -12,15000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 30.08.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

За	дата	27.08.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1093,7 1126,51

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	27/08/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,109151 € 1,1311334 € 1,103605
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,845407 € 0,862315 € 0,841180

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,831418 € 0,848046 € 0,827261

Цените са валидни за поръчки, подадени на 24/08/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	30/08/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,137989 лв. 1,137989 лв. 1,137989 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 30/08/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	27.08.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0163	лв. 1.0011	лв.	 1.0112	лв. 0,19	% 3,03	%

Сентинел	-	Рапид 	1,1769	лв. 	1,1769	лв. 2,72	% 4,12	%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	26	август	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

26.08.2010	г.

157,60 156,84 156,07 155,68 153,76 153,76 
12,10 12,04 11,98 11,95 11,80 11,80 
88,46 88,03 87,60 87,17 85,88 85,88 
99,47 98,98 98,50 98,02 96,57 96,57 
758,86 755,18 751,50 747,81 736,76 736,76 
156,20 155,45 154,71 153,97 148,76 148,76 
76,69 76,32 75,95 75,58 73,74 73,74 
146,90 146,19 145,49 144,78 141,25 141,25 
292,64 291,24 289,85 288,45 278,70 278,70 
194,04 193,12 192,19 191,27 184,80 184,80 
224,36 223,30 222,23 221,16 213,68 213,68 
79,74 79,36 78,98 78,60 75,94 75,94 
236,08 234,96 233,83 232,71 224,84 224,84 

до	15.00	ч.	на	26.08.2010	г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
ДФ Статус Глобал ETFs

Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.7200 4.7436  4.9088 4.7200  4.6256   -8.34% 15.33% -12.31% -25.08% 21.01.2008
фонд в акции 6.6686 6.7019  6.9353 6.6686  6.5352   -5.86% 14.04% -6.65% -14.46% 23.01.2008
високодоходен 10.1389 10.2910  10.5445 0.0000  .0000   0.79% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2665    2.2665    -9.06% 27.79% -14.13% -56.65% 12.11.2007
балансиран 2.6927    2.6927    -9.48% 24.45% -13.85% -49.98% 12.11.2007

паричен пазар 11.2378  11.2322  11.2154 11.2266 11.2266 11.2322 4.56% 0.12% 7.02% 6.36% 06.10.2008
балансиран 10.6916  10.6384  10.5320 10.5852  0.0000 -0.66% 3.93% 0.63% 3.38% 06.10.2008
фонд в акции 9.8161  9.7673  9.6208 9.6696  0.0000 -4.99% 8.09% -4.55% -1.26% 06.10.2008
             
балансиран 13.5088    13.3750    -0.35% 5.79% 2.31% 6.37% 14.12.2005
фонд в акции 7.8122    7.7349    -7.66% 11.04% -12.74% -5.01% 01.03.2006
фонд в акции 4.8832    4.8349    -17.40% 12.68% -16.18% -15.98% 21.06.2006
фонд в акции 7.5448    7.3250    -7.51% 12.50% -3.30% -11.45% 05.02.2008
фонд в акции 10.9851    10.6651    3.93% 12.76% 6.82% 2.55% 05.02.2008
паричен пазар 11.9813    11.9813    5.61% 0.13% 8.85% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.9575    80.6741  80.9575  -2.38% 1.95% -3.30% -5.06% 20.11.2006
фонд в акции 47.0829    46.8475  47.0829  -9.28% 3.14% -12.84% -14.06% 20.11.2006
фонд в акции 61.1482    60.8425  61.1482  -11.30% 4.40% -8.86% -13.41% 03.10.2007
             
фонд в акции 96.2103    94.7779    -6.98% 3.31% -6.33% -1.29% 04.01.2007
балансиран 78.5793    77.4093    -5.83% 2.18% -6.54% -7.77% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.30623    1.30363    4.50% 0.83% 6.73% 5.77% 01.12.2005
балансиран 1.06527    1.05889    -1.30% 4.81% -0.35% 1.28% 01.12.2005
фонд в акции 0.73324    0.72235    -6.20% 10.26% -5.28% -6.87% 01.03.2006
фонд в акции 0.72983    0.72547    -0.56% 1.86% 1.30% -12.02% 07.03.2008
ниско рисков 1.04755    1.04441    2.12% 0.38% 3.67% 3.44% 07.05.2009

балансиран 100.2103    99.2131    -2.94% 7.19% -3.41% -0.06% 07.12.2005
балансиран 106.2517    105.1945    -3.66% 5.97% -5.55% 1.25% 06.03.2006
фонд в акции 85.0741    83.8075    -6.08% 10.36% -6.18% -1.80% 20.06.2005
паричен пазар 121.5863    121.5863    5.84% 0.56% 7.21% 7.16% 31.10.2007
ниско рисков 93.5236    93.1499    3.59% 2.66% -2.88% -2.62% 01.02.2008
ниско рисков 106.0769  105.9709  105.6530  105.9709  3.47% 1.24% 5.00% 5.13% 01.07.2009
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
балансиран                                                                     4.6055      4.5779       -6.35% 8.48% -5.72%*** 4.52% 08.07.1999
             
фонд в акции 0.9271  0.9225   0.9202    0.9156     -12.88% 14.37% -15.49%*** -6.68% 01.06.2009

ниско рисков 10.0200    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.6672     17.5440     -5.68% 8.14% -10.04% 10.13% 28.09.2004
фонд в акции 11.0091    10.8561     -9.79% 11.74% -15.88% 1.95% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1984     1.1807     -7.50% 14.17% -4.00% 1.88% 10.05.2004
фонд в акции 0.7599     0.7487    8.92% 21.61% 21.41% -7.15% 04.10.2006
фонд в акции 0.9697     0.9554    10.59% 21.94% 6.03% -1.64% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 130.2742  130.0794  129.8198    3.07% 3.28% 5.43% 6.23% 04.05.2006
балансиран 14.0950  14.0950  13.9554    -6.34% 8.29% -7.86% 1.78% 17.12.2004
фонд в акции 0.7235  0.7164  0.7093    -3.44% 15.49% -5.29% -7.65% 04.05.2006
             
балансиран 786.1814    780.2997    0.81% 5.75% 6.23% -9.38% 09.05.2008
фонд в акции 705.1009    699.8258    -0.55% 7.10% 6.96% -12.89% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.2619    11.2619    3.61% 1.80% 7.08% 2.63% 30.01.2006
балансиран 116.7529    116.7529    -2.72% 5.87% -1.09% 1.72% 30.01.2005
фонд в акции 6.4763    6.4763    -8.06% 12.52% -5.61% -9.06% 30.01.2006
фонд в акции 10.0202    10.0202    -0.48% 2.48% 1.20% 0.13% 30.01.2009

фонд в акции 8.6052    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5102  0.5077  0.5052    -3.06% 7.67% -3.87% -21.72% 19.11.2007
балансиран 0.7398  0.7372  0.7346    -0.91% 3.53% -0.09% -10.43% 19.11.2007
ниско рисков 0.9916  0.9901  0.9886    2.82% 1.25% 4.97% -0.36% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2594  1.2575  1.2556     3.98% 0.28% 6.78% 5.28% 16.03.2006
консервативен 1.2835  1.2797  1.2759     4.72% 0.99% 8.51% 5.70% 16.03.2006
балансиран 0.8626  0.8592  0.8558     -0.79% 4.08% 0.29% -3.35% 16.03.2006
фонд в акции 0.6283  0.6252  0.6221     -6.88% 7.56% -6.69% -10.02% 16.03.2006
балансиран 0.7287  0.7258  0.7229     -4.53% 4.39% -7.27% -11.86% 11.02.2008
консервативен           19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000     N/A N/A N/A N/A 
 1.0283  1.0283  0.9769     N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1769    1.1769    2.72% 0.22% 4.12% 3.69% 15.11.2005
балансиран 1.0163    до 90 дни  над 90 дни  0.19% 3.80% 3.03% 0.12% 12.09.2005
     1.0011  1.0112      

балансиран 7.3617    7.3617    -10.38% 10.61% -5.29% -6.59% 01.03.2006
фонд в акции 6.3508    6.3508    -9.41% 11.36% -5.05% -9.61% 01.03.2006
фонд в акции 2.8623    2.8623    2.06% 15.78% 7.13% -30.80% 05.04.2007
консервативен 10.4338    10.4338    0.05% 1.76% 1.68% 2.52% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7570 0.7533 0.7514                                            0.7458               0.7458                             0.7495   0.7309 2.78% 12.72% -0.47% -6.64% 22.05.2006
фонд в акции 0.4102 0.4081 0.7514                                            0.4041                0.4041                             0.4061   0.3960 -1.68% 16.92% -1.25% -23.86% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции                                            102.9072                                                  101.6430                                                                               100.8845     N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 320.2697    319.7893    2.63% 0.31% 4.42% 7.13% 17.11.2003
ниско рисков 13.2495    13.1833    2.15% 2.79% 4.29% 6.21% 27.12.2005
балансиран 12.0752    11.9544    0.36% 5.93% 1.60% 4.12% 27.12.2005
фонд в акции 8.3174    8.2342    -3.54% 12.06% -3.05% -3.68% 07.09.2005
балансиран 20.5412    20.5412    1.29% 3.92% 2.48% 0.93% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4571    6.4248    -4.58% 5.49% -8.69% -12.63% 01.06.2007
балансиран 7.8322    7.7930    -3.81% 5.19% -6.72% -7.27% 01.06.2007
консервативен 11.5963    11.5674    6.65% 3.03% 10.70% 5.01% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1835    1.1598    -3.26% 5.78% -2.83% 4.37% 18.09.2006
балансиран 1.0409    1.0305    -0.02% 3.70% -0.48% 1.83% 10.06.2008
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Кафето 
добави 
159 USD 

към стойността 
си на последната 
борсова сесия. 
Като основна 
причина може 
да се отбележи 
големият интерес 
от страна на 
инвеститорите

Цената на 
петрола 
отбеляза 

понижение и по 
време на вчерашна-
та сесия в Ню Йорк 
достигна 73.17 USD/
б. Поскъпването 
на долара спрямо 
еврото се отрази 
благоприятно върху 
стойността на нефта

По време 
на борсова-
та сесия в 

петък измерителят 
добави 85 пункта 
към стойността си. 
Добрите новини за 
ръста на американ-
ската икономика 
покачиха азиатски-
те индекси

индекс на деня

0.95
▶ процента се повиши 
японският индекс Nikkei 
225 и достигна 8991.06 
пункта

Стока на деня

4.18
▶ процента добави 
кафето сорт Арабика 
на борсата в Ню Йорк и 
достигна 3959 USD/т

Цената на калая отново гони 
рекордните 25 000 USD/т
Цената на калая скочи до 
двегодишен рекорд в пе-
тък, а като водеща причина 
анализаторите определиха 
големия интерес от Китай, 
намалелите складови 
наличности в Европа и сви-
тите доставки на сурови-
ната от страна на големите 
производители.

Металът, използван за за-
появане на печатни платки 
и опаковане на хранителни 
продукти, е сред най-добре 
представилите се метали 
през 2010 г. От началото 
на годината досега цената 
е скочила с 37.1%, като за 
сравнение през този период 
златото е поскъпнало с 
12.9%, а медта е поевти-
няла с 1.4%. В рамките 
само на една сесия в петък 
металът поскъпна с 6% до 
21 500 USD/т, като при тези 
нива търговията вървеше в 
края на август 2008 г.

Според мнозина анали-
затори още преди края на 
2010 г. металът ще успее 
отново да се върне над 

границата от 25 000 USD/т, 
където се намираше през 
2008 г. Това обяснява и 
изключително силното 
търсене от страна на ком-
паниите за производство на 
електроника в Азия.

Пазарът на калай е най-
малкият пазар на Лондон-
ската метална борса (LME). 
Той се отличава с изклю-
чително големи ценови 
колебания, свързани със 
слабата му ликвидност. В 
момента от 50 до 80% от 

калая, търгуван на борсата 
в Лондон, се държи от един 
пазарен участник, което 
позволява сериозни спеку-
лации с цената. По данни 
на LME от януари досега 
складовите наличности са 
се свили с повече от 50% и 
това допълнително подкре-
пя нарастването на цената.

Според Леон Уестгейт, 
анализатор в Standard 
Bank, производството на 
калай продължава да е 
ограничено, а основната 
причина за това са недос-
татъчните инвестиции от 
страна на добивните ком-
пании в увеличаването на 
капацитета на находищата.

Допълнителен проблем 
с доставките създават 
неблагоприятните клима-
тични условия в Индоне-
зия, най-големия изно-
сител на калай в света. 
Според официални данни 
проливните дъждове, 
залели страната, са свили 
продукцията за първите 
седем месеца на година-

На борсовата 
сесия в петък 

металът поскъпна с 
6% до 21 500 USD/т

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Йената отстъпи от 15-годишния връх

В началото на 
американската 

сесия в петък 
еврото се търгуваше 
за 1.2730 EUR/USD

Станислав пондев,
„Логос-ТМ”

▶ анализаторите останаха в очакване на изявлението на председателя на Фед 
Бен Бернанке 

Търговията на валут-
ните пазари в петък 
беше изключително вяла, 
разнопосочна и в тесни 
диапазони. Причината за 
това беше слабата актив-
ност на инвеститорите, 
които останаха в очакване 
на двете ключови събития 
за седмицата - изявлени-
ето на председателя на 
Федералния резерв Бен 
Бернанке на годишния 
симпозиум на централ-
ната банка в Джаксън 
Хоул, щата Уайоминг и 
предварителните данни за 
БВП на САЩ за третото 
тримесечие.

Прогнозите показват 
растеж на икономиката 
от 1.6% при очаквания 
за 1.5%. Това временно 
облекчи натиска върху 
щатския долар, който в 

Лоша седмица за 
азиатските индекси
Изминалата седмица се 
оказа губеща за борсови-
те индекси в азиатските и 
тихоокеанските страни, ко-
ито понижиха стойностите 
си под натиска на влоше-
ните икономически очак-
вания на инвеститорите. 
Най-губещи бяха пазарите 
на ценни книжа в Южна 
Корея и Тайван заради го-
лямата зависимост от изно-
са към Китай и развитите 
пазарни икономики. 
Регионалният борсов изме-
рител MSCI Asia Pacific се 
повишава с 0.3% до 116.87 
пункта, воден от ръста в це-
ните главно на японските 
акции в състава му, но на 
седмична база понижение-
то му е 1.2%.
Nikkei 225 също завърши 
последната сесия с пови-
шение от 1% до 8991.06 
пункта, но и така загубата 
му на седмична база дос-
тигна 2.1%. По-рано през 
тази седмица той отбеляза 
най-ниската си стойност от 
април 2009 г. заради сил-
ното поскъпване на йената, 
което засили опасенията за 
възстановяването на япон-
ската икономика.

началото на миналата сед-
мица загуби повече от 1% 
от стойността си срещу 
основните валути.

Японската йена отс-
тъпи от 15-годишния 
си връх срещу щатския 
долар и от 9-годишния си 
максимум срещу еврото, 
след като министър-
председателят Наото Кан 
ясно изрази намеренията 

на правителството да 
спре поскъпването на 
националната валута. 
Икономическото възста-
новяване на азиатската 
държава е силно зависи-
мо от експорта на стоки 
и услуги.

Еврото се оттласна 
от едномесечното си 
дъно срещу американ-
ската валута от 1.2587 

EUR/USD и в началото 
на американската сесия 
в петък се търгуваше на 
1.2730 EUR/USD. Анали-
заторите на BNP Paribas и 
Unicredit прогнозират, че 
поскъпването на щатския 
долар срещу еврото до 
1.25 EUR/USD е неизбеж-
но въпреки негативните 
пазарни настроения към 
зелените пари през по-
следните дни.

Днешната сесия донесе 
ръст и на главните ин-
декси в Тайван и Южна 
Корея, които нараснаха 
съответно с 0.4 и 0.1%. 
В рамките на седмицата 
обаче Taiex и KRX 100 са 
загубили съответно 2.6 и 
2.5% и са най-губещите 
в Азиатския регион. Ши-
рокият китайски индекс 
Shanghai Composite се 
повиши с 0.3% до 2610.74 
пункта и намали загубата 
си за седмицата до 1.2%. В 
Хонконг главният индекс 
Hang Seng се движи в неу-
трална територия и остава 
с близо 2% под нивата си 
на затваряне от миналия 
петък.

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

та с 12% спрямо същия 
период на 2009 г.

Въпреки климатичните 
проблеми Дейвид Уил-
сън, анализатор в Sociеtе 
Gеnеrale, е на мнение, че 

много скоро Индонезия 
ще успее да възстанови 
пълния си капацитет на 
добив. Също така той до-
бавя, че дефицитът, който 
се наблюдава в момента, 
ще продължи и през 

втората половина на 2010 
г., но няма да е толкова 
силно изразен. Според 
него това е сигурен знак, 
че в началото на 2011 г. 
поскъпването ще забави 
ход.

ПРОДАВА
ФИРМА

собственик на  FitCurves*
ФИТНЕС САМО ЗА ЖЕНИ

за гр. Варна
*най-големият фитнес франчайз

lawyer.yakimov@gmail.com
0888 740 611

▶ Големият интерес от страна на азиатските компании за електроника е сред 
главните причини за поскъпването СНиМки BloomBerg
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 ТЪРГОВО ПРЕДЛОЖЕНИЕ
от

“БАЛКАНТУРИСТ ЕЛИТ” ЕАД

към акционерите на 
“ГРАНД ХОТЕЛ ВАРНА” АД

за закупуване на 
234 624 броя

обикновени, безналични, поименни, свободно прехвърляеми акции 
с номинална стойност 1 (един) лев всяка от тях

представляващи
3.59 % от капитала

на
“ГРАНД ХОТЕЛ ВАРНА” АД

на основание чл. 149а, ал. 1 от Закона за Публичното Предлагане на Ценни Книжа (ЗППЦК) 
и при условията на чл. 14, ал. 1 от Наредба № 13 за търгово предлагане за закупуване и за-
мяна на акции (Наредба № 13).

Комисията за Финансов Надзор е потвърдила Търговото предложение, но не носи 
отговорност за верността на представената в него информация.

Търговото предложение е регистрирано в Комисията за Финансов Надзор (КФН).
26.07.2010 г.

1 ДАННИ ЗА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ (ЮРИДИЧЕСКО ЛИЦЕ)

1.1 ДАННИ ЗА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ: 

Наименование:  “БАЛКАНТУРИСТ ЕЛИТ” ЕАД
Наименование на латиница:  BALKANTOURIST ELIT 
Седалище:   гр. София
Адрес на управление:   ул. Енос 2, етаж 2, 1408
Телефон:   +359 (2) 805 56 00, +359 (2) 805 55 90, +359 (2) 805 55 91
Факс:   +359 (2) 805 55 95
Електронен адрес (e-mail):   sonia@bt-ds.com
Електронна страница в Интернет (web-site): няма 
Предмет на дейност: Придобиване, управление, оценка и продажба на участия в 

български и чуждестранни дружества; придобиване, управление и продажба на облигации; 
придобиване, оценка и продажба на патенти, отстъпване на лицензии да използване на 
патентни  на дружества, в които дружеството участва; финансиране на дружества , в 
които дружеството участва.

Данни за изменения в наименованието:  Налице са изменения в наименование на друже-
ството, както следва: от учредяването до 28.04.1998г.-Приватизационен фонд „Мултигруп 
елит”, от 28.04.1998г. до 14.09.2005г.-„Ем Джи Елит Холдинг”АД

1.2 ДАННИ ЗА УПРАВИТЕЛНИЯ И КОНТРОЛЕН ОРГАН НА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ 
1.2.1 ЧЛЕНОВЕ НА УПРАВИТЕЛНИЯ ОРГАН НА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ
Дружеството има двустепенна система на управление с Надзорен и Управителен Съвет, 

чиито членове са както следва: 
Членове на Управителния Съвет на „Балкантурист Елит” ЕАД 
• “БИ ТИ ДЕВЕЛОПМЕНТ СЪРВИСИЗ” ЕАД, седалище и адрес на управление: България, гр. 

София, ,район Средец, бул. Цар Освободител № 4 (представлявано от изпълнителния си 
директор Емил Цветков Василев, адрес: България, гр. София, бул. Цар Освободител № 4) 
–  Изпълнителен Директор,

• ЕМИЛ ЦВЕТКОВ ВАСИЛЕВ, адрес: България, гр. София, ул. Енос № 2 – член на Управител-
ния съвет,

• “ТТРЪСТ АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” ЕООД, седалище и адрес на управление: обл. В. Търново, 
общ. В. Търново, с. Арбанаси, хотел Арбанаси Палас (представлявано от упълномощения 
представител Александра Стефанова Тасева, адрес: България, обл. В. Търново, общ. В. Тър-
ново, с. Арбанаси, хотел Арбанаси Палас)  – член на Управителния съвет. 

„БАЛКАНТУРИСТ ЕЛИТ” ЕАД се представлява от „БИ ТИ ДЕВЕЛОПМЕНТ СЪРВИСИЗ” ЕАД 
чрез изпълнителния му директор Емил Цветков Василев.  

1.2.1 ЧЛЕНОВЕ НА КОНТРОЛНИЯ ОРГАН НА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ
Членове на Надзорния Съвет на „Балкантурист Елит” АД 
• ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД, седалище и адрес на управление: Лихтенщайн, Вадуц, ул. 

Кирхщрасе № 39 (представлявано от упълномощения представител Дарина Калчева Геор-
гиева-Павлова, адрес: Лихтенщайн, Вадуц, ул. Кирхщрасе № 39) – Член на Надзорния съвет,

• БАЛКАНТУРИСТ ЛИМИТИД, седалище и адрес на управление: Лихтенщайн, Вадуц, ул. 
Кирхщрасе № 39 (представлявано от упълномощения представител Бояна Георгиева Попо-
ва, адрес: Лихтенщайн, Вадуц, ул. Кирхщрасе № 39) – Член на Надзорния съвет , 

• ВИОЛЕТА МАРИНОВА НОВЕВА, адрес: България, гр. София, ул. Енос № 2 – Член на Над-
зорния съвет.

1.1 ДАННИ ЗА ЛИЦА ПРИТЕЖАВАщИ НАД 5% ОТ ГЛАСОВЕТЕ В ОБщОТО СЪБРАНИЕ НА 
ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ

Наименование:  ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД
Наименование на латиница:  PFHC LIMITED   
Седалище:   Княжество Лихтенщайн, гр. Вадуц, 
Адрес на управление:   ул. “Кирхщрасе”№39
Телефон:   +423 236 09 09
Факс:   +423 236 09 10
Електронен адрес (e-mail):   няма
Електронна страница в Интернет (web-site): няма
Предмет на дейност:  Инвестиране и управление на всякакъв вид активи, държане 

на участия или други права и всички свързани с това сделки с изключение на развиване на 
дейност на търговскипринцип  

Данни за изменения в наименованието:  Налице са изменения в наименованието и 
правно-организационната форма през 2009г., когато дружеството е преобразувано от „ПИ 
ЕФ ЕЙЧ СИ ЕСТАБЛИШМЪНТ” в „ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД”.

ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД притежава пряко 100% от капитала на дружеството и има 100% 
от гласовете в общото събрание на търговия предложител.  Лицето упражнява контрол 
върху търговия предложител по смисъла на ЗППЦК.

ФОНДАЦИЯ ВАЛОРИ, седалище и адрес на управление: Княжество Лихтенщайн, гр. Вадуц, 
ул. Кирхщрасе № 39, притежава 100% от капитала на дружеството и има 100% от гласовете 
в общото събрание на ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД. Фондация Валори упражнява контрол върху 
дружеството по смисъла на ЗППЦК.

ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД притежава пряко 100% от капитала и има 100% от гласовете в 
общото събрание на двама от членовете на управителния съвет на търговия предложител, 
а именно: “БИ ТИ ДЕВЕЛОПМЕНТ СЪРВИСИЗ” ЕАД и “ТТРЪСТ АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” ЕООД. Посо-
чените лица са явяват свързани лица по смисъла на чл 148ж ЗППЦК с търговия предложител, 
но не притежават акции от капитала на дружеството –обект на търгово предложение.

Данни за “БИ ТИ ДЕВЕЛОПМЕНТ СЪРВИСИЗ” ЕАД:  
Наименование:  “БИ ТИ ДЕВЕЛОПМЕНТ СЪРВИСИЗ” ЕАД
Наименование на латиница:  BT DEVELOPMENT SERVICES
Седалище:   гр. София, район Средец 
Адрес на управление:   бул. Цар Освободител № 4
Телефон:   805 55 65
Факс:   805 55 95
Електронен адрес (e-mail): ecvetkov@bt-ds.com
Електронна страница в Интернет (web-site): www.bt-ds.com 
Предмет на дейност: ПРЕДОСТАВЯНЕ НА КОНСУЛТАНТСКИ УСЛУГИ ПО ФИНАНСИ, ИНВЕС-

ТИЦИИ, УПРАВЛЕНИЕ НА АКТИВИ, РЕКЛАМА И МАРКЕТИНГ НА ЛИЦА ОТ СФЕРАТА НА ТУРИЗМА 
И ХОТЕЛИЕРСТВОТО, КАКТО И ВСЯКА ДРУГА ДЕЙНОСТ ПОЗВОЛЕНА ОТ ЗАКОНА.

Данни за изменения в наименованието:  не са налице изменения в наименованието
Три имена (наименование)  и адрес (седалище и адрес на управление)
 на членовете на управителния орган, представител:
БОЯНА ГЕОРГИЕВА ПОПОВА, гр. София, бул. Цар  Освободител № 4
НЕДЯЛКА СТОЕВА САНДАЛСКА-ГЕНКОВА гр. София,   бул. Цар Освободител № 4 

       ЕМИЛ ЦВЕТКОВ ВАСИЛЕВ, гр. София, бул. Цар   Освободител № 4 
       БРАЯН МАЙКЪЛ ДЖЕНКИНС, гр. София, бул. Цар  Освободител  № 4                               

Три имена и адрес на членовете на контролния орган:   няма
Три имена( наименование) и адрес (седалище и адрес на управление) на лицата с 

повече от 5 на сто от гласовете в общото събрание, брой притежавани гласове, 
дялово участие, контрол: ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД,седалище и адрес на управление: Кня-
жество Лихтенщайн, гр. Вадуц, ул. Кирхщрасе № 39, притежава пряко 100% от капитала и 
има 100% от гласовете в общото събрание на дружеството. 

Споразумения за упражняване на право на глас: няма
Данни за “ТТРЪСТ АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” ЕООД:
Наименование:  “ТТРЪСТ АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ” ЕООД
Наименование на латиница:  TTRUST ASSET MANAGEMENT
Седалище:    обл. В. Търново, общ. В. Търново, с. Арбанаси, 
Адрес на управление:   хотел Арбанаси Палас
Телефон:   062 / 658 060
Факс:   062 / 629 786
Електронен адрес (e-mail):   office@arbanassipalace.bg
Електронна страница в Интернет (web-site): www.arbanassipalace.bg 
Предмет на дейност:  ПОКУПКА НА СТОКИ В ПЪРВОНАЧАЛЕН, ПРЕРАБОТЕН ИЛИ ОБ-

РАБОТЕН ВИД, РЕКЛАМНИ, КОНСУЛТАНТСКИ, ХОТЕЛИЕРСКИ И РЕСТОРАНТЬОРСКИ УСЛУГИ, 
ТЪРГОВСКО ПРЕДСТАВИТЕЛСТВО, ПОСРЕДНИЧЕСТВО И АГЕНТСТВО НА ФИЗИЧЕСКИ И ЮРИ-
ДИЧЕСКИ ЛИЦА В СТРАНАТА И ЧУЖБИНА, КАКТО И ВСЯКАКВА ДРУГА ДЕЙНОСТ, НЕЗАБРАНЕНА 
СЪС ЗАКОН.

Данни за изменения в наименованието:  не са налице изменения в наименованието
Три имена (наименование)  и адрес (седалище и адрес на управление)  на членовете 

на управителния орган,  представител:  Михаел Иванов Джамбазов,   обл. В. Търново, 
общ. В. Търново, с. Арбанаси, хотел Арбанаси Палас        

Три имена и адрес на членовете на контролния орган:   няма 
Три имена( наименование) и адрес (седалище и адрес на управление) на лицата с 

повече от 5 на сто от гласовете в общото събрание, брой притежавани гласове, 
дялово участие, контрол: ПИ ЕФ ЕЙЧ СИ ЛИМИТИД,седалище и адрес на управление: Кня-
жество Лихтенщайн, гр. Вадуц, ул. Кирхщрасе № 39, притежава пряко 100% от капитала и 
има 100% от гласовете в общото събрание на дружеството. 

Споразумения за упражняване на право на глас: няма
1.2 СПОРАЗУмЕНИЯ ЗА УПРАЖНЯВАНЕ НА ПРАВО НА ГЛАС В ОБщОТО СЪБРАНИЕ НА 

ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ 
Няма   споразумения за упражняване на право на глас в общото събрание на предложи-

теля.
2. ДАННИ ЗА ИНВЕСТИЦИОННИЯ ПОСРЕДНИК
Инвестиционният посредник, упълномощен от предложителя, е „Първа Финансова 

Брокерска Къща” ООД.
Наименование:  “ ПЪРВА ФИНАНСОВА БРОКЕРСКА КЪщА “ООД

Наименование на латиница:  FIRST FINANCIAL BROKERAGE HOUSE Ltd. 
Седалище:  гр. София
Адрес на управление:   ул. Енос 2, етаж 4&5, 1408
Телефон:   +359 (2) 810 64 00
Факс:   +359 (2) 810 64 01
Електронен адрес (e-mail):   ffbh@ffbh.bg 
Електронна страница в Интернет (web-site):  www.ffbh.bg  
Номер и дата на издаденото от Комисията за Финансов Надзор разрешение за 

извършване на дейност: Лиценз № РГ-03-0015/15.10.2008 г. за извършване на дейност като 
инвестиционен посредник, издаден на основание Решение № 68-ИП/26.02.1997 год., Решение 
№ 68а-ИП/03.12.1998 год. на КЦКФБ, Решение № 66-ИП/10.11.1999 год. – за чужбина, както и 
Решение № 102-ИП/08.02.2006 г. на КФН.

3. ДАННИ ЗА ДРУЖЕСТВОТО - ОБЕКТ НА ТЪРГОВО ПРЕДЛОЖЕНИЕ
Наименование:  “ГРАНД ХОТЕЛ ВАРНА” АД
Наименование на латиница:  GRAND HOTEL VARNA AD 
Седалище и адрес на управление:  Р България, гр. Варна, район Приморски, к.к. Св. Св. 

Константин и Елена
Телефон:   052/ 361001
Факс:   052/ 361957
Електронен адрес (e-mail):   acc_manager@grandhotelvarna.com 
Електронна страница (web site):   www.grandhotelvarna.com 
4. ДАННИ ЗА ПРИТЕЖАВАНИТЕ ОТ ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ АКЦИИ С ПРАВО НА ГЛАС В ДРУЖЕ-

СТВОТО - ОБЕКТ НА ТЪРГОВО ПРЕДЛОЖЕНИЕ
4.1 ДАННИ ЗА ПРИТЕЖАВАНИТЕ ОТ ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ АКЦИИ С ПРАВО НА ГЛАС
Общият брой акции притежавани от предложителя към датата на регистриране на 

търговото предложение са: 
брой на притежаваните акции с право на глас: 6 303 165 броя акции
вид на притежаваните акции с право на глас:  обикновени, безналични, поименни, 

свободно прехвърляеми акции с номинална стойност 1 /един/ лев всяка от тях
права по всяка една от притежаваните акции:  право на глас, право на дивидент, 

право на ликвидационен дял, право на сведения, предимство при записване на нови акции и 
право на дял от печалбите на емитента

начин на притежаване:   пряко и непряко по чл. 149, ал. 2 ЗППЦК
дял в общия брой гласове:   96.41% от капитала
дата на придобиване:   съгласно посочени по-долу данни
“БАЛКАНТУРИСТ ЕЛИТ “ЕАД притежава пряко 5 998 686 акции, представляващи 91.75% от ка-

питала на дружеството - обект на търгово предложение „Гранд Хотел Варна” АД, придобити 
на: 29/04/1998 - 1 410 598 броя (продадени 501 броя на 03/12/1998); 15/12/1998-501 броя; 14/06/1999 
- 142 090 броя;  30/11/2001- 42 000 000 броя; 06/07/2004 – 4 661 081 броя ; 07/07/2004 – 4 500 000 
броя; (19/07/2004 – продадени 9 200 000 броя); 11/05/2005 – 1 брой (* на същата дата акциите 
на дружеството-обект на търгово предложение, са приведени съгласно изискванията на ТЗ 
с номинал от 1,00 лев всяка);  07/12/2007 -180 броя; 10/12/2007 - 350 броя, (продадени 1 960 000 
броя  на10/12/2007); 11/12/2007 – 50 001 броя; 19/12/2007 - 2 броя; 27/12/2007- 10 броя; 28/01/2008 
-20 броя; 07/03/2008-20 броя; 15/05/2008-10 броя; 03/10/2008-180 броя; 14/10/2008-100 броя; 
15/10/2008-307 броя; 20/10/2008 -114 броя; 27/10/2008-21 броя; 05/11/2008 -240 броя; 20/11/2008 
-165 броя; 05/12/2008-150 броя; 18/12/2008-15 броя; 30/12/2008 – 100 броя; 15/01/2009-30 броя; 
20/01/2009 -10 броя; 22/01/2009-53 броя; 23/01/2009-6 броя; 27/01/2009-10 броя; 04/02/2009-10 
броя; 26/02/2009-272 броя; (21/04/2009 – продадени 7 броя); (11/05/2009 – продадени 10 броя); 
(01/06/2009 – продадени 40 броя); 10/08/2009-11 броя; 07/07/2010-7 броя; 23.07.2010 - 3 554 972 
броя, с които делът в капитала достига 91.75%.

ОВЕРГАЗ ИНЖЕНЕРИНГ АД притежава пряко 304 479 акции, представляващи 4.66% от 
капитала на дружеството - обект на търгово предложение „Гранд Хотел Варна” АД, 
придобити на 05/03/2003.

Общо гласовете на  посочените лица достигат 6 303 165 акции, представляващи 96.41 % 
от капитала на „Гранд Хотел Варна” АД . 

На 23.07.2010 г.  посочените лица, притежаващи заедно повече от 50 на сто от акциите 
с право на глас, са сключили споразумение по смисъла на чл. 149, ал. 2, т. 1 ЗППЦК за обща 
политика по управление на дружеството чрез съвместно упражняване на притежаваните 
от тях права на глас.

В тази връзка за лицето с най – голям от общия брой притежавани гласове  в „Гранд 
Хотел Варна” АД, а именно: „БАЛКАНТУРИСТ ЕЛИТ” ЕАД, е налице право да регистрира 
търгово предложение  за закупуване на акциите на останалите акционери  на основание 
чл. 149а, ал. 1 от ЗППЦК. 

Търговият предложител не притежава акции с право на глас чрез свързани лица по 
смисъла на чл. 148ж ЗППЦК, от капитала на дружеството-обект на търгово предложение. 

Търговият предложител притежава акции с право на глас непряко съгласно разпоредбата 
на чл. 149, ал. 2, т. 1 ЗППЦК, от капитала на дружеството-обект на търгово предложение. 

ДАННИ ЗА ЛИЦАТА ПО ЧЛ. 149, АЛ. 2 ЗППЦК, ЧРЕЗ КОИТО ПРЕДЛОЖИТЕЛЯТ ПРИТЕ-
ЖАВА АКЦИИ С ПРАВО НА ГЛАС В КАПИТАЛА НА ДРУЖЕСТВОТО-ОБЕКТ НА ТЪРГОВО 
ПРЕДЛОЖЕНИЕ

Наименование:   “ОВЕРГАЗ ИНЖЕНЕРИНГ” АД
Седалище и адрес на управление:  гр. Ямбол, ул. Цар Симеон № 14 А 
Адрес за кореспонденция:  гр. София, район Лозенец, ул. Филип Кутев № 5 
Телефон/Факс:  046/662 505, 662 506 / 046/662 508, 02/428 37 37
Електронен адрес (e-mail):  engeneering@overgas.bg  
Електронна страница в Интернет (web-site): www.overgas.bg 
Предмет на дейност: УПPABЛEHИE HA ПPOEKTИ, KOHCУЛTИPAHE, CУПEPBИЗИЯ, 

ПPOEKTИPAHE, ДOCTBKA, CTPOИTEЛCTBO, ИHCTAЛИPAHE И BЬBEЖДAHE B EKCПЛOATAЦИЯ 
HA TPЬБOПPOBOДИ ЗA ГAЗ, HEФT, HEФTOПPOДУKTИ, BOДOПPOBOДИ, KAHAЛИЗAЦИOHHИ И 
OTOПЛИTEЛHИ CИCTEMИ И CЬПЬTCTBAЩИ CЬOPЬЖEHИЯ; ПPOEKTИPAHE, ПPOИЗBOДCTBO, 
ИHCTAЛИPAHE И BЬBEЖДAHE B EKCПЛOATAЦИЯ HA ГAЗOИЗMEPBATEЛHИ И PEГУЛATOPHИ 
CTAHЦИИ; ДOCTABKA HA MATEPИAЛИ И OБOPУДBAHE ЗA ИЗБPOEHИTE CИCTEMИ, KAKTO И 
BCЯKA ДPУГA ДEЙHOCT, HEЗAБPAHEHA OT ЗAKOHA.

Данни за изменения в наименованието: няма
Три имена (наименование)  и адрес (седалище и адрес на управление)  на членовете 

на управителния орган,  представител: 
„ОВЕРГАЗ ХОЛДИНГ” АД, Председател на СД, гр. Ямбол, ул. Цар Симеон № 14 А предста-

влявано от Сашо Георгиев Дончев, гр. София, бул. Джеймс Баучер № 114 
СТОЙЧО ИВАНОВ ИЛКОВ, Изпълнителен директор,  гр. Ямбол, ул. Цар Симеон № 14 А
ПЛАМЕН ГЕОРГИЕВ ДОНЧЕВ – член гр. София, бул. „България” №111В
Три имена и адрес  на членовете на контролния орган: няма  контролен орган
Три имена( наименование) и адрес (седалище и адрес на управление) на лицата с 

повече от 5 на сто от гласовете в общото събрание, брой притежавани гласове, 
дялово участие, контрол: „ОВЕРГАЗ ХОЛДИНГ” АД, гр. Ямбол, ул. Цар Симеон № 14 А, 
притежава 21 000 броя акции, представляващи 60% от капитала и гласовете в общото 
събрание на “Овергаз Инженеринг” АД и упражнява контрол по смисъла на ЗППЦК. Ди Ди 
Ай Холдингс Лимитид, Великобритания, Лондон, Хил Стриит № 4, притежава 667 250 броя 
акции, представлавящи 98.125% от капитала и гласовете в общото събрание на „ОВЕРГАЗ 
ХОЛДИНГ” АД. 

„Ди Ди Мениджмънт” АД, ЕИК 130677105, гр. София, бул. „Джеймс Баучер” №114, е едноличен 
собственик на капитала на Ди Ди Ай Холдингс Лимитид.

Сашо Георгиев Дончев, с ЕГН 5309079161, гр. София, бул. “Джеймс Баучер” №114, ет.5, ап.17 
притежава 1710 броя акции, представляващи 90% от капитала на „Ди Ди Мениджмънт” 
АД.

Ева Дончева, ЕГН 5512169139, гр. София, бул. “Джеймс Баучер” №114, вх.1, ет.5, ап.14, прите-
жава 171 броя акции, представлавящи 9% от капитала на „Ди Ди Мениджмънт” АД.

Даниел Михал Дончев, гр. София, бул. “Джеймс Баучер” № 114, ет.5, ап.17 , при-
тежава 19 броя акции, представляващи 1% от капитала на „Ди Ди Мениджмънт” АД.

Ева Дончева е свързана с акционера Сашо Дончев по смисъла на чл. 148ж във връзка с §1, т. 
12, буква „г” ЗППЦК, тъй като са съпрузи.

Ева Дончева е свързана с акционера Даниел Михал Дончев, по смисъла на чл. 148ж във връз-
ка с §1, т. 12, буква „г” ЗППЦК, тъй като са роднини по права линия от първа степен.

В тази връзка Ева Дончева упражнява контрол чрез свързани лица по смисъла на ЗППЦК 
върху „Овергаз Инженеринг” АД. Даниел Михал Дончев също упражнява контрол чрез свър-
зани лица по смисъла на ЗППЦК върху „Овергаз Инженеринг” АД. 

Посочените физически лица нямат пряко участие в дружеството-обект на търгово 
предложение.

„Николов Инвест” ЕАД, гр. София, ул. Джеймс Баучер № 33, вх. В, ет. 6, ап. 14, притежа-
ва 2 800 броя акции, представляващи 8% от капитала и гласовете в общото събрание на 
„Овергаз Инженеринг” АД. 

Димитър Василев Николов, ЕГН 5211176765, гр. София, ул. Джеймс Баучер № 33, вх. В, ет. 6, 
ап. 14, притежава 100% от капитала и гласовете в общото събрание на „Николов Инвест” 
ЕАД.

Иван Тодоров Чолаков, ЕГН 5407209125, София, ул.”Плачковица” № 1, вх.А, ет.4, ап.15, 
притежава 2 800 броя акции, представляващи 8% от капитала и гласовете в общото съ-
брание на „Овергаз Инженеринг” АД. 

Никола Георгиев Перушинков, с ЕГН 4310281048, гр. Варна, ул. „Балчик” №7, ет.4, ап.10, 
притежава 2 800 броя акции, представляващи 8% от капитала и гласовете в общото съ-
брание на „Овергаз Инженеринг” АД.

Георги Димитров Калайджиев, с ЕГН 5110225901, гр. Сливен, бул. ”Хаджи Димитър” № 41, 
ет. 8, ап. 46, притежава 2 800 броя акции, представляващи 8% от капитала и гласовете в 
общото събрание на „Овергаз Инженеринг” АД. 

Споразумения за упражняване на право на глас: няма
ДАННИ ЗА АКЦИИТЕ ПРИТЕЖАВАНИ ОТ ЧЛЕНОВЕТЕ НА УПРАВИТЕЛНИЯ И КОНТРОЛНИЯ 

ОРГАН НА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ
Членовете на управителния и контролния орган на предложителя не притежават акции 

от капитала на дружеството-обект на търгово предложение.
АКЦИИТЕ С ПРАВО НА ГЛАС, КОИТО ПРЕДЛОЖИТЕЛЯТ НЕ ПРИТЕЖАВА И ИСКА ДА 

ПРИДОБИЕ:
Клас на акциите: обикновени, безналични, поименни, свободно прехвърляеми акции с 

номинална стойност 1 /един/ лев всяка от тях
Брой на акциите: 234 624
ISIN код:  BG11GRVAAT11
4.2 ОБЕЗщЕТЕНИЕ ЗА ПРАВАТА НА АКЦИОНЕРИТЕ, КОИТО мОГАТ ДА БЪДАТ ОГРАНИ-

ЧЕНИ СЪГЛАСНО ЧЛ. 151А, АЛ. 4, ВКЛЮЧИТЕЛНО РЕДА И НАЧИНА ЗА ИЗПЛАщАНЕТО мУ 
И мЕТОДИТЕ ЗА НЕГОВОТО ОПРЕДЕЛЯНЕ 

Не са налице хипотезите по чл. 151а, ал. 1 и 2 ЗППЦК, правата на акционерите не са и 
няма да бъдат ограничавани и в тази връзка не се дължи обезщетение от търговия пред-
ложител. 

5 ПРЕДЛАГАНА ЦЕНА НА АКЦИЯ
„Балкантурист Елит” ЕАД предлага да закупи акциите на останалите акционери в 

„Гранд хотел Варна” АД по цена на една акция в размер на 8.88 лв. /осем лева и осемдесет 
и осем стотинки/.

Съгласно изискването на чл. 150, ал. 7 от ЗППЦК, предлаганата цена на акция не може да 
бъде по-ниска от:

•   справедливата цена на акцията, посочена в обосновката по чл. 150, ал. 6 от 
ЗППЦК; 

•   средната претеглена пазарна цена на акциите за последните 3 месеца;
•   най-високата цена за една акция, заплатена от предложителя, от свързаните 

с него лица или от лицата по чл. 149, ал. 2 ЗППЦК, през последните 6 месеца пре-
ди регистрацията на предложението; в случаите, когато цената на акциите не 
може да бъде определена съгласно предходното изречение, тя се определя като по 
– високата между последната емисионна стойност и последната цена, платена от 
търговия предложител.

Предлаганата цена е равна на изчислената справедлива цена, посочена в обосновката 
по-долу, и е по-висока от средната претеглена цена на акциите на „Гранд хотел Варна” АД 
през последните три месеца на БФБ и от най-високата цена за една акция, заплатена от 
предложителя през последните 6 месеца преди регистрацията на предложението.

Упълномощеният инвестиционен посредник ще събира комисионни от приелите чрез него 
търговото предложение акционери във връзка с изпълнението на писменото заявление за 
приемане на търговото предложение и за извършените трансфери в Централния депозитар, 
а именно: 1% върху подлежащата на изплащане сума, но минимум 5 лева, освен ако друго не 
е уговорено в договора с клиента.

Всеки приел търговото предложение акционер, който е посочил в писменото заявление 
за приемането му, цената на акциите да му бъде заплатена по банков път, поема за своя 
сметка и разходите по заплащане на банковите такси, които се определят в зависимост 
от приложимата тарифа на съответната банка.

5.1 РЕЗЮмЕ НА ДАННИТЕ ОТ ОЦЕНКАТА
5.1.1 Предлагана цена на Акция
Цената предложена от търговия предложител е в размер на 8.88 лв.
5.1.2 справедлива цена на Акция
Изчислената справедлива цена на акциите е в размер на 8.88 лв.
Използвани методи за оценка на акциите на „Гранд хотел Варна” АД

Използван метод

Стой-
ност 

на една 
акция 
(лв.)

Тегло 
на 

използ-
вания 

метод 
(%)

Среднопретеглена цена по Метода на дисконтираните парични потоци 2.24 33.33%
Метод на нетната балансова стойност на активите 4.28 33.33%
Среднопретеглена цена по Метода на пазарните множители на дружествата аналози 2.13 33.33%
Претеглена цена, получена по методите за оценка 2.88
Ликвидационна стойност 8.88  
Справедлива цена съгласно чл. 6 на Наредба №41 8.88  
Среднопретеглена цена на търговия за последните 3 месеца преди датата на 
обосновката 8.66  
Среднопретеглена цена на търговия за последните 3 месеца преди датата на 
регистрацията 8.66

Най-високата цена заплатена от предложителя през последните 6 месеца 8.00  
Справедлива цена съгласно чл. 150, ал. 7, т.3 на ЗППЦК и предложена цена 8.88  

5.1.3 среднопретеглена пазарна цена за последните 3 месеца и друга информация
Акциите на „Гранд хотел Варна” АД се търгуват на „Българска фондова борса - София” АД. 
Информация за търговията с акциите на „Гранд хотел Варна” АД за последните 

три месеца предхождащи датата на обосновката спрямо изискванията на чл. 21, 
ал. 1, т.4 на Наредба 41

Период 26.04.2010 
– 25.07.2010

Общ брой акции изтъргувани на БФБ (бр.) 186
Цена на затваряне (лв.) 8.50
Обща стойност на сключените сделки (лв.) 1 610.24
Търговски сесии през периода (бр.) 62
Търговски сесии, през които акции на „Гранд хотел Варна” АД са се търгували (бр.) 7
Среднодневен оборот (бр.) 3.00
Среднодневен оборот (лв.) 25.97
Среднопретеглена цена на акция (лв.) 8.66
Минимално изискване за среднодневен оборот по дефиницията на „Акции, търгувани актив-
но” спрямо Допълнителните разпоредби, пара. 1 на Наредба №41 (бр.) 654

Най-високата цена за една акция заплатена от търговия предложител
(или от свързани с него лица или от лица по чл. 149 ал. 2 от ЗППЦК през последните 6 месеца 
преди регистрацията на предложението)

8.00

Среднопретеглената пазарна цена на акциите за последните 3 месеца преди датата на 
регистрация на търговото предложение,съгласно чл. 150, ал. 8 от ЗППЦК, в случая 26.04.2010 
– 25.07.2010 г., е 8.66 лв.

Акциите на Дружеството не изпълняват изискванията на Допълнителните раз-
поредби на Наредба №41 за активна търговия. В този смисъл справедливата цена на 
акциите не подлежи на изискванията на чл. 5 ал. 1 на Наредба №41.

Тъй като акциите на дружеството не се търгуват активно през последните три ме-
сеца, предхождащи датата на обосновката, справедливата цена на акциите се определя 
като среднопретеглена величина от стойностите на акциите, получени съгласно следни-
те оценъчни методи:

• метод на дисконтираните парични потоци;
• метод на нетната стойност на активите, и
• метод на пазарните множители на дружества-аналози.
5.1.1 Комисията за финансов надзор не е одобрила, нито е отказала одобрение на справед-

ливата цена на акциите и не носи отговорност за верността и пълнотата на съдържащите 
се в обосновката данни.

5.1.2 Дата на обосновката и срок на валидност
Обосновката е извършена на 26.07.2010 г. и е със срок на валидност 6 месеца.
5.1.3 Друга съществена информация
Търговият предложител смята, че не съществува друга съществена информация за ак-

циите, освен съдържащата се в обосновката.
5.1.4 други съществени данни 
Не са налице други данни от финансовите отчети или финансови съотношения, които 

се считат за съществени от заявителя или са поискани от комисията в хода на съответ-
ното административно производство по реда на чл. 152 ЗППЦК. 

6 СРОК ЗА ПРИЕмАНЕ НА ПРЕДЛОЖЕНИЕТО
6.1 СРОК ЗА ПРИЕмАНЕ 
Срокът за приемане на търговото предложение е 28 (двадесет и осем) дни от датата на 

публикуване на търговото предложение в два централни ежедневника по т.14.
6.2 УДЪЛЖАВАНЕ НА СРОКА
Предложителят може да удължи срока за приемане на предложението в рамките на 

максимално допустимия законов срок от 70 (седемдесет) дни от деня на публикуване на 
търговото предложение. Уведомяват се регулирания пазар, управителния орган на друже-
ството – обект на тръговото предложение, служителите, съответно представители-
те на служителите, на предложителя . Промяната се регистрира в КФН и се публикува 
незабавно, поне 10 (десет) дни преди изтичане на предишно обявения срок за приемане на 
търговото предложение, в ежедневниците по т. 14.

6.3 ДОПЪЛНИТЕЛНИ УСЛОВИЯ
В случай, че срокът за приемане на конкурентно търгово предложение изтича след срока 

за приемане на по-рано публикуваното търгово предложение, срокът за приемане на всички 
по-рано публикувани предложения се удължава до срока за приемане на това конкурентно 
търгово предложение, независимо от разпоредбата на чл. 150, ал. 11 ЗППЦК. 

Последващо удължаване на срока за приемане на търгово предложение по реда на 155, ал. 
4 ЗППЦК удължава срока за приемане на всички търгови предложения в случаите, когато 
срокът за приемане на последните изтича преди последващо удължения срок, независимо 
от разпоредбата на чл. 150, ал. 11 ЗППЦК. 

7 УСЛОВИЯ НА ФИНАНСИРАНЕ НА ПРИДОБИВАНЕТО НА АКЦИИТЕ
Търговият предложител ще ползва собствени средства за финансиране на придобива-

нето на акциите.
Видно от приложеното удостоверение за налични средства по банкова сметка, дру-

жеството разполага с необходимите средства за закупуването на акциите, предмет на 
търговото предложение.

8 НАмЕРЕНИЯ НА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ ЗА БЪДЕщАТА ДЕЙНОСТ НА ДРУЖЕСТВОТО - ОБЕКТ 
НА ТЪРГОВО ПРЕДЛОЖЕНИЕ И НА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ

Бъдещата дейност на Предложителя не е засегната от търговото предложение.
8.1 ЗА ПРЕОБРАЗУВАНЕ ИЛИ ПРЕКРАТЯВАНЕ НА ДРУЖЕСТВОТО
Не се предвижда преобразуване или прекратяване на дружеството. Въпреки това подобни 

действия са възможни в бъдеще при възникване на нови обстоятелства, по преценка 
на съответните управленски органи и със съгласието на необходимото мнозинство от 
акционерите.

8.2 ЗА ПРОмЕНИ В РАЗмЕРА НА КАПИТАЛА НА ДРУЖЕСТВОТО В СРОК ДО ЕДНА ГОДИНА 
ОТ СКЛЮЧВАНЕТО НА СДЕЛКАТА

Няма намерения за промени в размера на капитала на Дружеството в срок до една година 
от сключването на сделката.

8.3 ЗА ОСНОВНАТА ДЕЙНОСТ И ФИНАНСОВАТА СТРАТЕГИЯ НА ДРУЖЕСТВОТО ЗА 
ТЕКУщАТА И СЛЕДВАщАТА ФИНАНСОВА ГОДИНА

Предвижда се основната дейност на “Гранд Хотел Варна”АД да продължи да бъде предла-
гане на услуги в сферата на хотелиерството, ресторантьорството и туроператорската 
дейност.

Финансовата стратегия на дружеството е да продължи управлението на  Гранд Хотел 
Варна, пет-звезден хотел находящ се в курортен комплекс Св. Св. Константин и Елена,  
разположените в близост четири-звездни хотели Лебед, Долфин, Долфин-Марина и Рубин, 
както и да развива туроператорска, туристическа, спедиторска дейност, международен 
туризъм, организиране на екскурзии, туристически, транспортни, информационни, ре-
кламни услуги, хазартна, строителна, инженерингова дейност, консултации, управление, 
франчайзинг, издателска дейност, търговия. 

Търговият предложител, от своя страна, възнамерява да продължи да се занимава с досе-
гашната си дейност, като извършва предимно придобиване, управление, оценка и продажба 
на участия в дружества, облигации, патенти, отстъпване на лицензии за използване на 
патенти, финансиране на дружиства.

8.4 ЗА ПРОмЕНИ В СЪСТАВА НА УПРАВИТЕЛНИТЕ ОРГАНИ, ПЕРСОНАЛА, УСЛОВИЯТА ПО 
ТРУДОВИТЕ ДОГОВОРИ И мЯСТОТО НА ДЕЙНОСТ, АКО ТАКИВА СЕ ПРЕДВИЖДАТ

Не се предвиждат промени в състава на управителните органи, персонала, условията по 
трудовите договори или мястото на дейност. 

8.5 ЗА ПОЛИТИКАТА ПРИ РАЗПРЕДЕЛЯНЕ НА ДИВИДЕНТИ
„Гранд хотел Варна” АД не е изплащало дивиденти през последните три години. Не се 

предвижда промяна в тази политика.
8.6 ЗА ВЪЗДЕЙСТВИЕТО, КОЕТО ПРЕДЛОЖЕНИЕТО мОЖЕ ДА ОКАЖЕ ВЪРХУ СЛУЖИТЕ-

ЛИТЕ И мЯСТОТО НА ДЕЙНОСТ 
Не се очаква предложението да окаже въздействие върху служителите и мястото на 

дейност.
8.7 ЗА СТРАТЕГИЧЕСКИТЕ ПЛАНОВЕ НА ПРЕДЛОЖИТЕЛЯ
8.7.1 Резюме
Стратегическият план на предложителя е да запази дейността на дружеството без 

съществени промени.
В условията на глобална икономическа криза, която се очаква да се отрази негативно 

върху продажбите на сектора през 2010 г., усилията ще насочени към запазване на пазарния 
дял на „Гранд хотел Варна”АД чрез активно предлагане на разнообразни туристически 
ycлyги, конкурентна ценова политика и гъвкаво преструктуриране в зависимост от 
потребителското търсене.

Специално внимание ще се обърне на задоволяване на нарастващите изисквания към 
качеството на услугите и към развитие на конферентен туризъм. 

Ресурсите необходими за реализация на стратегическите цели не се различават същест-
вено от наличните и използваните към момента. Не е предвидено вземане на допълнителен 
дълг, от съществуващите към момента заеми. Предвид факта, че Дружеството не се 
предвижда да генерира достатъчно свободни парични потоци, за да посрещне плащането 
на главницата по всички заеми падежиращи през 2011 и 2012 г., допускането е, че заемът 
от свързани предприятия ще бъде удължен, както е била практиката от минали години. 



Външното финансиране и вътрешно-генерираните средства ще се инвестират в поддържане 
и разширяване на базата и услугите в рамките, в които позволява излишъка от генерирани 
парични потоци.

Стратегията няма дефинирани фази. Прогнозите визират 2010 – 2015 г.
8.7.2 Описание на ключовите моменти на стратегическия план
За устойчивото развитие на продукта и успешните продажби през настоящата и след-

ващите години, мениджмънта на дружеството ще следва следните стратегически цели, 
които са в съответствие с основните тенденции на туристическия пазар:

• Запазване на пазарния дял от чуждестранни и български туристи
• Задоволяване на нарастващите изисквания към качеството на услугите на чуждес-

транните и на българските тypиcти и на световните тypoпepaтopски фирми
• Предоставяне на комплексни услуги – настаняване на български и чуждестранни ту-

ристи с цел почивка, балнео пакети с разнообразни процедури, настаняване на спортни 
отбори, конферентни мероприятия и фирмени обучения;

• Разширяване на гамата oт пpeдлaгaни услуги с цел потенциално увеличаване на пpиxo-
дитe генерирани oт нови услуги - Аll Inclusive и All Inclusive Premium с включени допълнител-
ни услуги

• Разработване на Loyality програма с цел привличане на повече туристи
8.7.1 Необходими ресурси за реализация (персонал, технология, финанси и тяхното 

осигуряване)
Ресурсите необходими за реализация на стратегическите цели не се различават съ-

ществено от наличните и използваните към момента. Те включват:
• Леглова база:
- Единични стаи – 14 бр
- Тройни стаи – 52 бр.
- Двойни стаи – 982 бр.
- Апартаменти – 70 бр.
- Мезонети – 28 бр.
• Персонал: 
Провежданата кадрова политика цели ефективна организация на труда и използване на 

работната сила чрез свеждане на персонала до разумния необходим минимум спрямо месеч-
ната заетост на дружеството. Към края на 2009 г. персоналът е разпределен в следните 
категории, които не се очаква да се променят съществено:

Средно списъчен брой персонал
Списъчен брой към 31.12

2009 2008 2007 2009 2008 2007
Общо 333 608 672 160 254 379
Ръководни служители 12 12 12 12 11 9
Аналитични специалисти 15 24 21 15 18 23
Приложни специалисти 30 49 52 16 26 47
Помощен персонал 21 47 50 20 18 36
Персонал, зает с услуги на населението, 
охрана и търговия 179 347 349 81 145 199

Квалифицирани производствени работници 14 26 77 7 9 30
Оператори на съоръжения машини и 
транспортни средства 2 4 8 1 2 4

Нискоквалифицирани работници 51 99 103 8 25 31
Работещи пенсионери 9  
- в трудоспособна възраст 7 7 28 0 31
- над трудоспособна възраст 2 4 11 0  3

• Финансиране: 
Не е предвидено вземане на допълнителен дълг, от съществуващите към момента за-

еми. Предвид факта, че Дружеството не се предвижда да генерира достатъчно свободни 
парични потоци, за да посрещне плащането на главницата по всички заеми падежиращи 
през 2011 и 2012 г., допускането е, че заемът от свързани предприятия ще бъде удължен, 
както е била практиката от минали години. Външното финансиране и вътрешно-генери-
раните средства ще се инвестират в поддържане и разширяване на базата и услугите в 
рамките, в които позволява излишъка от генерирани парични потоци.

8.7.1 Описание на дейността на дружеството за период 5 - 8 г.
Основната дейност на „Гранд хотел Варна” АД е управлението на 5 хотела находящи се 

в курорт Св. Св. Константин и Елена, вкл. самия Гранд-хотел Варна, пет-звезден хотел, 
и това не се очаква да се промени през следващите 5 -8 г. Дружеството предоставя и се 
очаква да продължи да пpeдлaгa като дoпълнитeлни ycлуги:

• Храна и нaпитки – разнообразие от ресторанти – на бюфет и A la card, барбекю, слад-
карница

• Лоби барове, нощен бар, бар-басейн, рум сервиз
• Закpит и открити плувни басейни
• Фитнес зала, скуош, футболно игрище, тенис кортове, волейболно игрище
• Масажи, балнео и козметични процедури
• Дeтcкa гpaдинa, детски площадки и развлечения
• Фризьорски салон и магазини
• Конферентни зали със съответно оборудване
кaктo и разнообразни комбинирани пaкeти oт изброените ycлyги.
Условия в комплекса: 
• Спа център
• Фитнес зала
• Козметичен салон, фризьорски салон
• Спортна зала
• Тенис кортове
• Туристическа агенция
• Паркинг
• Обмен на валута
• Приемат се всички видове дебитни и кредитни карти 
• Химическо чистене и пране
• Отлични условия за банкети и конференции
• Система за вътрешен кредит
8.7.1 Анализ на средата - конкурентни предимства, контрагенти (клиенти, доставчици), 

конкуренти и конкурентни цени, пазарен потенциал и обем, растеж на пазара
Конкурентните предимства на дружеството са:
• утвърдено име;
• интегриран туристически продукт;
• дългогодишен опит в туризма;
• широка гама предлагани услуги и продукти;
• атрактивно местоположение;
• добри условия за конферентен туризъм, спортни отбори и балнео туризъм;
• конкурентно съотношение цена-качество на основни и допълнителни услуги.
Основните туроператори, с които “Гранд хотел Варна”АД работи, са чуждестранни-

те компании, развиващи туризъм в България: от Великобритания – Thomas Cook, Bakan 
Holidays, oт Германия – REWE, TUI (1-2 fly), Bucher, ВG Tours, Kur Club, Ltur, FTI, Desla, Alltours; 
от Русия – Almatour, Solvex, Vassy, Equip 2 M, Novatours, USB, Neva, Astral Holidays, Balkan 
Express; от Румъния – Dacris, Holiday Travel, Comalfa tour, S&S Travel, Aquamarine, Varna Tourist 
Service, Carpaten, Club Magellan; от Чехия и Полша – Atur, Fischer.

Основната конкурентна дейност в морския туризъм в България е съсредоточена в 3 
центъра:

• Св. Св. Константин и Елена 
• Златни пясъци 
• Албена 
Цените на конкурентните продукти са сравними, и се очаква това да се запази като 

конюктура.
През 2009г. пазарът претърпя спад от 20% на посещенията на чуждестранни туристи, 

според данни на НСИ. Това се дължи в голяма степен на глобалната икономическа криза, чие-
то влияние продължава да се усеща и през текущата година – за периода янури – май 2010г. 
броят на чуждестранните туристи посетили страната се увеличава с 15% в сравнение със 
същия период на 2009г., но остава с близо 30% под нивото от 2008г.

Официални документи на Министерство на икономиката, енергетиката и туризма по-
казват, че среностатистическият чуждестранен турист, както и българският, е на въз-
раст под 45 години и предпочита балнеокурортния туризъм. Чужденците пребивават сред-
но за около 7 дни, купувайки организирания пакет и често посещават страната, докато 
българските туристи са по-малко зависими от сезонния туризъм и най-често организират 
сами своето пътуване и настаняване. Съдейки по профила на чуждестранните туристи в 
България, потенциал за растеж на пазара има, доколкото в балнео и спа туризма в страна-
та активно се правят инвестиции.

През 2010г. спадът на немския и аглийския пазар се очаква да се компенсира от румънския 
и руския пазар, като се очаква делът на пазар България да се запази.

8.7.1 Маркетингов план - целеви сегменти, стратегия за обхващане на пазара, план на 
продажбите, дистрибуция и реклама

Целевите сегменти са два:
• международен пазар: „Гранд хотел Варна”АД има традиционно добри позиции на чуж-

дите пазари и със своята активна търговска политика осъществява добро ниво на  про-
дажбите.

• вътрешен пазар: „Гранд хотел Варна”АД е добре познат на вътрешния пазар. Налага-
ния през годините продукт е атрактивен и предизвиква интерес. Хотелът се предлага от 
множество туроператори и агенции. Това се дължи на доброто съотношение цена – ка-
чество, както и рекламата която комплекса осъществява.

В стратегията за обхващане на пазара се предвижда последователна и насочена мар-
кетингова дейност с цел утвърждаване на хотела като център за провеждaнe на конфе-
ренции, семинари и дpyги фирмени мероприятия извън активния сезон. Усилията на Друже-
ството са насочени към генериране на по-високи продажби извън активния сезон, както от 
външния, така и от вътрешия пазар чрез активно предлагане на разнообразни туристи-
чески ycлyги, конкурентна ценова политика и гъвкаво преструктуриране в зависимост от 
потребителското търсене.

Целевите групи за нашите продукти и услуги:
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Лятна почивка на море
Жени и мъже, 28 – 55, жители 
на областни градове, семейни с 
деца под 18 г., 

Радио, интернет, 
информационни 
писма, телевизия

Спа почивки и уикенди
Жени и мъже, 28 – 65, жители 
на областни градове, с висок 
жизнен стандарт

Радио, интернет, 
информационни 
писма,

Спортни лагери Мениджъри на спортни отбори Директен мейлинг

Специални семейни събития Жители на област Варна, висок 
жизнен стандарт

Външна реклама, 
радио, периодичен 
печат, интернет

Конферентни услуги и 
корпоративни събития, 
бизнес нощувки

Мениджъри на фирми, HR 
мениджъри

Директен мейлинг, 
специализирани 
печатни издания, 
интернет
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Морска почивка; настанява-
не All Inclusive

Жени и мъже, 28 – 55, жители 
на областни градове, семейни с 
деца под 18 г., образование – над 
средно, семеен доход над 3000 
лв./месечно

Радио, интернет, 
информационни 
писма, телевизия

 

В допълнение, ежегодно „Гранд хотел Варна”АД се представя на международните турис-
тически изложения в Берлин, Букурещ, Москва и други.

Продажбите се извършват основно през следните канали:
1.   Туроператори: 
• Пазар България: индивидуални, групови, мероприятия
• Външни пазари: индивидуални, групови, мероприятия
2. Директни продажби:
• Пазар България: индивидуални, групови, мероприятия, корпоративни клиенти, частни 

партита и др.
• Външни пазари: индивидуални, групови, мероприятия
8.7.2 Организация и управление
Не се визират промени с организационната или управленската структура.
8.7.3 Инвестиции
Поради сравнителната зрялост на компанията, и очаквания спад на ръста на туристо-

потока към България в условията на глобална финансова и икономическа криза, не се оч-
акват значителни инвестиции за капиталови разходи в прогнозния период. Предвижда се 
капиталовите разходи да бъдат разходи за поддръжка на съществуващите активи, като 
компенсират очакваната амортизация на хотела.

8.7.4 Очаквани резултати
Песимистичен сценарий: прогнозни резултати на „Гранд хотел Варна” АД

(в хил. лв.) 2010 2011 2012 2013 2014 2015

Приходи от нощувки, храна и напитки 11 913 12 867 13 879 14 940 15 388 15 850

Други приходи 1 220 1 318 1 422 1 531 1 576 1 624

Общо приходи 13 134 14 185 15 300 16 470 16 964 17 473

Преки разходи 5 730 6 189 6 675 7 186 7 401 7 623

Неразпределяеми разходи 3 451 3 727 4 020 4 328 4 458 4 591

Печалба преди лихви, 
данъци и амортизация (EBITDA) 3 953 4 269 4 605 4 957 5 105 5 259

Амортизации 2 429 2 494 2 560 2 756 2 839 2 924

Печалба преди лихви и данъци 1 523 1 775 2 044 2 201 2 267 2 335

Финансови разходи 1 329 1 039 1 959 826 806 796

Печалба преди данъци 195 736 86 1 375 1 461 1 539

Разходи за данъци 19 74 9 137 146 154

Нетен финансов резултат 175 662 77 1 237 1 315 1 385

Източник: „Гранд хотел Варна” АД, ПФБК

Реалистичен сценарий: прогнозни резултати на „Гранд хотел Варна” АД

(в хил. лв.) 2010 2011 2012 2013 2014 2015

Приходи от нощувки, храна и напитки 12 706 13 606 14 562 15 562 16 029 16 510

Други приходи 1 302 1 394 1 492 1 594 1 642 1 691

Общо приходи 14 008 15 000 16 054 17 157 17 671 18 201

Преки разходи 6 112 6 544 7 004 7 485 7 710 7 941

Неразпределяеми разходи 3 681 3 942 4 218 4 508 4 643 4 783

Печалба преди лихви, 
данъци и амортизация (EBITDA) 4 216 4 514 4 831 5 163 5 318 5 478

Амортизации 2 429 2 494 2 560 2 736 2 818 2 903

Печалба преди лихви и данъци 1 786 2 020 2 271 2 427 2 500 2 575

Финансови разходи 1 329 1 039 1 959 826 806 796

Печалба преди данъци 458 981 313 1 601 1 694 1 779

Разходи за данъци 46 98 31 160 169 178

Нетен финансов резултат 412 883 281 1 441 1 525 1 601

Източник: „Гранд хотел Варна” АД, ПФБК

Оптимистичен сценарий: прогнозни резултати на „Гранд хотел Варна” АД

(в хил. лв.) 2010 2011 2012 2013 2014 2015

Приходи от нощувки, храна и напитки 15 107 15 579 16 082 16 600 17 098 17 611

Други приходи 1 548 1 596 1 647 1 701 1 752 1 804

Общо приходи 16 655 17 175 17 729 18 300 18 849 19 415

Преки разходи 7 266 7 493 7 735 7 984 8 224 8 471

Неразпределяеми разходи 4 376 4 513 4 659 4 809 4 953 5 102

Печалба преди лихви, 
данъци и амортизация (EBITDA) 5 012 5 169 5 335 5 507 5 673 5 843

Амортизации 2 429 2 494 2 560 2 643 2 722 2 804

Печалба преди лихви и данъци 2 583 2 675 2 775 2 865 2 951 3 039

Финансови разходи 1 329 1 039 1 959 826 806 796

Печалба преди данъци 1 254 1 636 817 2 039 2 145 2 243

Разходи за данъци 125 164 82 204 214 224

Нетен финансов резултат 1 129 1 472 735 1 835 1 930 2 019

Източник: „Гранд хотел Варна” АД, ПФБК

8.7.5 Времеви график - фази на осъществяване на стратегията
Стратегията няма дефинирани фази. Прогнозите визират 2010 – 2015 г.
9 РЕД ЗА ПРИЕМАНЕ НА ПРЕДЛОЖЕНИЕТО И НАЧИН ЗА ПЛАЩАНЕ НА ЦЕНАТА
9.1 РЕД ЗА ПРИЕМАНЕ НА ТъРГОВОТО ПРЕДЛОЖЕНИЕ: 
Търговото предложение се приема с изрично писмено волеизявление и с депозиране на 

удостоверителните документи за собственост на акциите от капитала на „Гранд хо-
тел Варна” АД. Необходими документи, които съответно се подават от приемащите 
предложението акционери:

а) изрично писмено заявление за приемане на търговото предложение по образец, кой-
то е налице на местата, определени в т.9.2.; и

б) депозитарна разписка за притежаваните акции или други удостоверителни доку-
менти за собственост;

в) при подаване на заявление от физическо лице-заявител – документ за самолич-
ност;

г) при подаване на заявление от юридическо лице-заявител - удостоверение за актуал-
но състояние от търговския регистър, издадено най-много 3 месеца преди представяне-
то му и документ за самоличност на представляващия;  

д) в случай на подаване на заявление от пълномощник - изрично нотариално заверено 
пълномощно и документ за самоличност на пълномощника; 

В случай, че акциите на акционер, който желае да приеме търговото предложение се 
намират в подрегистър на друг инвестиционен посредник при „Централен депозитар” 
АД, акционерът представя заявлението за приемането и необходимите документи при 
този инвестиционен посредник, който изпраща до “ПФБК” ООД копие от заявлението, 
заверено от служител от отдел Вътрешен контрол.

При подаване на изявлението за приемане до “ПФБК” ООД чрез инвестиционен посред-
ник се изисква декларация от инвестиционния посредник, че е снета самоличността на 
акционера и неговия пълномощник (в случай на подаване на волеизявлението чрез пълно-
мощник) съгласно правилата, споменати по-горе.

Акционери, чиито акции се съхраняват  при банка депозитар или банка попечител, 
подават заявления за приемане на търговото предложение при съответния инвестици-
онен посредник, с когото имат сключен договор за инвестиционно посредничество. Зав-
лението се подписва от акционера и от банката депозитар/банката попечител, с цел 
удостоверяване на наличността на акциите по сметка в депозитарната институция.

В случай, че това не е упълномощения инвестиционен посредник “ПФБК” ООД, съот-
ветния инвестиционен посредник изпраща до „ПФБК”  ООД копие от заявлението, заве-
рено от служител от отдел Вътрешен контрол и декларация, че е снета самоличността 
на акционера, съответно неговия пълномощник.

9.2 МЕСТАТА, КъДЕТО ПРИЕЛИТЕ ПРЕДЛОЖЕНИЕТО АКЦИОНЕРИ ПОДАВАТ ПИСМЕНО 
ЗАяВЛЕНИЕ ЗА НЕГОВОТО ПРИЕМАНЕ И ДЕПОЗИРАТ уДОСТОВЕРИТЕЛНИТЕ ДОКуМЕНТИ 
ЗА ПРИТЕЖАВАНИТЕ АКЦИИ: 

Писмените заявления и документите по тази точка се приемат в офисите на всички 
инвестиционни посредници, както и на адреса на „Първа Финансова Брокерска Къща” ООД 
- гр. София, ул. „Енос” № 2, ет. 4 и 5.

9.3 ВРЕМЕ НА ПРИЕМАНЕ НА ЗАяВЛЕНИяТА В РАМКИТЕ НА СРОКА НА ТъРГОВОТО 
ПРЕДЛОЖЕНИЕ

Всеки работен ден от 9:30 до 16:30 часа. 
9.4 СРОК ЗА ЗАПЛАЩАНЕ НА ЦЕНАТА ОТ ПРЕДЛОЖИТЕЛя
Заплащането на цената ще се извърши в срок от 7 работни дни след приключване на 

сделката. Сделката се смята за сключена към момента на изтичане на срока на търговото 
предложение по т. 6.1., съответно на удължения срок по т. 6.2. или т. 6.3., и ако до този 
момент акционерът, приел търговото предложение, не е подал писмено заявление за не-
говото оттегляне.

9.5 НАЧИН ЗА ЗАПЛАЩАНЕ НА ЦЕНАТА ОТ ПРЕДЛОЖИТЕЛя
Съгласно договора, сключен между предложителя и упълномощения инвестиционен 

посредник, и с цел осигуряване на заплащането на цената от „Първа финансова брокер-
ска къща” ООД на приелите предложението акционери, предложителят се задължава да 
предостави съответната сума на инвестиционния посредник. Сумата се изчислява като 
броят на акциите, заявени за продажба от приелите търговото предложение акционери, 
съгласно списък, изготвен от инвестиционния посредник и изпратен на предложителя в 
деня на изтичане на срока на търговото предложение, се умножи по цената, обявена в 
търговото предложение. В случай, че предоставената сума е недостатъчна, предложи-
телят се задължава, в 1-дневен срок след получаване на уведомление от инвестиционния 
посредник, да преведе исканата от него допълнителна сума. Незабавно след постъпване 
на посочената в уведомлението сума, инвестиционният посредник извършва прехвърля-
не на акциите на името на „Гранд хотел Варна” АД в „Централен депозитар” АД, като 
регистрира сделка на сегмента за търгови предложения на „Българска Фондова Борса 
– София” АД.

Заплащането на цената на акциите на приелите търговото предложение акционери се 
извършва от инвестиционния посредник, чрез който е прието търговото предложение, 
след осъществяване на превод на парични средства от Централен депозитар АД, като се 
превежда дължимата сума по банков път на посочената от акционера в писменото заяв-
ление за приемане на търговото предложение сметка или в брой на местата по т. 9.2. 

Заплащането на цената на акциите на приелите търговото предложение акционери, 
чиито активи се съхраняват при банка депозитар или банка попечител, се извършва от 
съответната банка депозитар или банка попечител, след осъществяване на превод на па-
рични средства от Централен депозитар АД. Дължимата сума на акционера се превежда 
по съответната банкова сметка на лицето или в брой при поискване.

Цената на акциите на акционерите, които не са предоставили банкова сметка, но са 
приели търговото приложение, се заприходява по тяхна аналитична сметка при съот-
ветния инвестиционен посредник и се изплаща на лицето при явяването му в офиса на 
посредника или при посочване от лицето на негова банкова сметка.  Цената на акциите 

на акционерите, чиито активи се съхраняват при банка депозитар или банка попечител, 
приели търговото предложение, се съхраняват по съответната банкова сметка на ли-
цето. Могат да изплатят на лицето в брой при поискване.

Правото за получаване на длъжимата сума за акциите от приелите търговото предло-
жение акционери не е ограничено със срок. Лицето, което съхранява паричните средства 
за цената на акциите, е длъжно да съхранява средствата безсрочно и във всеки един мо-
мент да ги преведе по сметка или в брой на лицето при поискване от негова страна.

Упълномощеният инвестиционният посредник ще събира комисионни от приелите чрез 
него търговото предложение акционери във връзка с изпълнението на писменото заявление 
за приемане на търговото предложение и за извършените трансфери в Централния депо-
зитар, а именно: 1% върху подлежащата на изплащане сума, но минимум 5 лева, освен ако 
друго не е уговорено в договора с клиента. Друга комисионна по търговото предложение 
не се предвижда да се събира от упълномощения посредник.

Всеки приел търговото предложение акционер, който е посочил в писменото заявление 
за приемането му, цената на акциите да му бъде заплатена по банков път, поема за своя 
сметка и разходите по заплащане на банковите такси, които се определят в зависимост 
от приложимата тарифа на съответната банка. 

Комисионната, която се заплаща от акционерите, приели предложението чрез инвес-
тиционен посредник, различен от упълномощения, се определя от тарифата за такси и 
комисионни на съответния посредник.

9.6 ПРИЛОЖИМО ПРАВО ПРИ ПРИЕМАНЕ НА ТъРГОВОТО ПРЕДЛОЖЕНИЕ И КОМПЕ-
ТЕНТЕН СъД 

Спрямо договорите между предложителя и акционерите при приемане на търговото 
предложение приложение намира българското право, а компетентен относно възникнали 
спорове е съответният български съд.

10 ПРИЛОЖИМ РЕД, В СЛуЧАЙ ЧЕ ТъРГОВОТО ПРЕДЛОЖЕНИЕ БъДЕ ОТТЕГЛЕНО ОТ 
ПРЕДЛОЖИТЕЛя

След публикуването му търговото предложение не може да бъде оттеглено от пред-
ложителя. Изключения се допускат, когато предложението не може да бъде осъществе-
но поради обстоятелства, намиращи се извън контрола на предложителя, не е изтекъл 
срока за приемането му и е налице одобрение на Комисия за финансов надзор. В деня на 
регистрацията на оттеглянето на търговото предложение в Комисията за финансов 
надзор, предложителят уведомява за оттеглянето управителния орган на публичното 
дружество – обект на търгово предложение, представителите на своите служители 
или на служителите, когато няма такива представители, и регулирания пазар, на кой-
то са приети за търговия акциите на дружеството. В уведомлението се посочва, че 
Комисията за финансов надзор още не е взела отношение по оттеглянето. Член 151, ал. 
1, чл. 152 и 153 от ЗППЦК се прилагат съответно. В 7-дневен срок от уведомяването му 
за издаденото одобрение от Комисията за финансов надзор, предложителят публикува 
в двата централни ежедневника по т. 14 съобщение за оттегляне на предложението. В 
тридневен срок от получаване на уведомление от Комисия за финансов надзор за издаване 
на одобрение за оттегляне на търговото предложение, инвестиционният посредник, при 
който са депозирани удостоверителните документи за акциите на приелите предложе-
нието акционери, осигурява условия за връщането им. Връщането на документите не е 
ограничено със срок.

Връщането на удостоверителните документи за акциите се извършва в офиса на съ-
ответния инвестиционен посредник, където е подадено заявление за приемане на тър-
говото предложение, срещу представяне на лична карта и проверка на самоличността на 
лицето, съответно удостоверение за актуална регистрация, лична карта и проверка на 
самоличността на законния представител. При връщане на документи на пълномощник 
се изисква наличие на изрично нотариално заверено пълномощно, лична карта и проверка 
на самоличността на пълномощника.

Акционерите, чиито активи се съхраняват при банка депозитар или банка попечител, 
депозирали удостоверителни документи при инвестиционния посредник, където пода-
ват заявление за приемане на търгово предложение, ги получават обратно по същия ред. 

Налице е възможност търговото предложение да бъде оттеглено и при наличие на кон-
курентно търгово предложение при условията на чл. 38, ал. 7 от Наредба № 13, а именно: 
не по – късно от 10 дни преди изтичане на срока за приемане на конкурентно търгово пред-
ложение, съответно удължения срок, търговото предложение може да бъде оттеглено и 
чрез приемане на конкурентно търгово предложение. В този случай се прилага реда по чл. 
39 от Наредба № 13.

11 РЕД НА ОТТЕГЛяНЕ НА ПРЕДЛОЖЕНИЕТО, РЕД НА ОТТЕГЛяНЕ НА ПРИЕМАНЕТО НА 
ПРЕДЛОЖЕНИЕТО

ИНФОРМАЦИя ЗА ВъЗМОЖНОСТТА ТъРГОВОТО ПРЕДЛОЖЕНИЕ ДА БъДЕ ОТТЕГЛЕНО 
ОТ ПРИЕЛ ПРЕДЛОЖЕНИЕТО АКЦИОНЕР

Всеки акционер може да оттегли приемането на предложението до изтичането на сро-
ка на търговото предложение, съответно на удължения срок, ако има такъв. Оттегляне-
то се извършва с изрично писмено заявление по образец, подадено лично от акционера или 
от негов пълномощник, разполагащ с изрично пълномощно с нотариална заверка на подпи-
са, в офисите на инвестиционния посредник, в които акционера е направил волеизявление 
за приемане, като волеизявлението за оттегляне се предоставя незабавно от този ин-
вестиционен посредник на „ПФБК” ООД. Инвестиционният посредник връща удостовери-
телните документи за собственост на съответния акционер или негов пълномощник на 
местата по т. 9 след получаване на валидно писмено заявление за оттегляне. Връщането 
на документите не е ограничено със срок.

Акционерите, чиито активи се съхраняват при банка депозитар или банка попечител, 
оттеглят заявленията си за приемане на търгово предложение по същия ред и условия, 
описани по-горе.

След изтичане на нормативно определените срокове за приемане на търговото пред-
ложение, акционер не може да оттегли заявлението си приемане , тъй като сделката се 
смята за сключена.

12 ДОПъЛНИТЕЛНА ИНФОРМАЦИя 
12.1 ДОПъЛНИТЕЛНА ИНФОРМАЦИя ЗА ФИНАНСОВИТЕ ОТЧЕТИ ЗА ПОСЛЕДНИТЕ 3 

ГОДИНИ НА ПРЕДЛОЖИТЕЛя 
12.2 ДОПъЛНИТЕЛНА ИНФОРМАЦИя ЗА ПРЕДЛОЖИТЕЛя
12.3 ДОПъЛНИТЕЛНА ИНФОРМАЦИя ЗА ПРЕДЛОЖЕНИЕТО 
Счетоводните отчети на търговия предложител за финансовите 2009 г., 2008 г. и 2007 

г., са на разположение на акционерите на „Гранд хотел Варна” АД в офисите на:
„Първа финансова брокерска къща” ООД, гр. София, ул. “Енос” № 2, ет. 4 и 5. 
На това място може да се получи и допълнителна информация за предложителя и търго-

вото предложение, което ще бъде достъпно и на електронната страница на посредника.
13 РАЗХОДИ НА ПРЕДЛОЖИТЕЛя ПО ОСъЩЕСТВяВАНЕ НА ПРЕДЛОЖЕНИЕТО
Извън средствата, необходими за закупуване на акциите, общите разходи на търговия 

предложител ще възлязат на около 15 хил. лв. (петнадесет хиляди лева), като основната 
част от тях са разходи за публикации в двата централни ежедневника, възнаграждение на 
инвестиционния посредник и комисионни на БФБ-София. 

14 ДВА ЦЕНТРАЛНИ ЕЖЕДНЕВНИЦИ ЗА ПуБЛИКАЦИя 
Двата централни ежедневника, в които предложителят ще публикува търговото 

предложение, становището на управителния орган на публичното дружество - обект на 
търговото предложение, относно придобиването и резултата от търговото предложе-
ние, са в. “Земя” и в. “Пари”.

15 ДРуГИ ОБСТОяТЕЛСТВА ИЛИ ДОКуМЕНТИ ИМАЩИ СъЩЕСТВЕНО ЗНАЧЕНИЕ ЗА 
ОСъЩЕСТВяВАНЕТО НА ТъРГОВОТО ПРЕДЛОЖЕНИЕ;

След изтичане на срока за приемане на предложението дружеството може да престане 
да бъде публично и без да е изпълнено условието по чл. 119, ал. 1, т. 1 ЗППЦК. Търговият 
предложител уведомява, че след изтичане на срока на търговото предложение 
и публикуване на резултатите от търга ще поиска отписване на „Гранд хотел 
Варна” АД от регистъра на публичните дружества, воден от КФН, дори и да не е 
изпълнено условието на чл. 119, ал. 1, т. 1 от ЗППЦК.

Съгласно чл. 157а от ЗППЦК, ако в резултат на търговото предлагане, отправено до 
всички акционери с право на глас, търговият предложител придобие най-малко 95% от 
гласовете в общото събрание на дружеството – обект на търгово предложение, тър-
говият предложител има право в тримесечен срок от крайния срок на търговото 
предложение да изкупи акциите с право на глас на останалите акционери без да е 
необходимо тяхното съгласие на цена по-голяма или равна на цената по търгово-
то предложение. Предложението за изкупуване се одобрява от комисията. В този случай 
дружеството може да престане да бъде публично предвид осъществяване на хипотезата 
на чл. 119, ал. 1, т. 4 ЗППЦК. 

Съгласно чл. 157б от ЗППЦК, ако в резултат на търговото предлагане, търговият пред-
ложител придобие най-малко 95% от гласовете в общото събрание дружеството-обект 
на търгово предложение (пряко, чрез свързани лица или непряко в случаите по чл. 149, ал. 
2), всеки акционер има право да изиска от търговия предложител да изкупи негови-
те акции с право на глас в тримесечен срок от крайния срок на търговото предло-
жение на цена по-голяма или равна на цената по търговото предложение. В този 
случай търговият предложител е длъжен да изкупи акциите в срок 30 дни от получаване 
на искането.

До публикуването на търговото предложение, както и 14 дни след крайния му срок тър-
говият предложител е длъжен при поискване да закупи акциите на всеки акционер.

16 ОТГОВОРНОСТ НА КОМИСИяТА ПО ФИНАНСОВ НАДЗОР 
КОМИСИЯТА ЗА ФИНАНСОВ НАДЗОР НЕ НОСИ ОТГОВОРНОСТ ЗА ВЕРНОСТТА НА СЪДЪРЖА-

ЩИТЕ СЕ В ПРЕДЛОЖЕНИЕТО ДАННИ.
17 СОЛИДАРНА ОТГОВОРНОСТ
ПРЕДЛОЖИТЕЛЯТ ОТГОВАРЯ СОЛИДАРНО С УПЪЛНОМОЩЕНИЯ ИНВЕСТИЦИОНЕН ПО-

СРЕДНИК „ПЪРВА ФИНАНСОВА БРОКЕРСКА КЪЩА” ООД ЗА ВРЕДИТЕ, ПРИЧИНЕНИ ОТ НЕВЕР-
НИ, ЗАБЛУЖДАВАЩИ ИЛИ НЕПЪЛНИ ДАННИ В ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

ПРЕДЛОЖИТЕЛЯТ И УПЪЛНОМОЩЕНИЯТ ИНВЕСТИЦИОНЕН ПОСРЕДНИК „ПЪРВА ФИНАН-
СОВА БРОКЕРСКА КЪЩА” ООД С ПОЛОЖЕНИТЕ ПОДПИСИ ПО-ДОЛУ ДЕКЛАРИРАТ, ЧЕ НАСТО-
ЯЩОТО ТЪРГОВО ПРЕДЛОЖЕНИЕ СЪОТВЕТСТВА НА ИЗИСКВАНИЯТА НА ЗАКОНА.

СТАНОВИЩЕ от управителния орган на „ Гранд Хотел Варна „ АД

Относно: Внесено от „Балкантурист Елит” ЕАД търгово предложение по чл. 149а, ал. 
1 от ЗППЦК

В изпълнение на изискванията на чл. 151, ал. 5 от ЗППЦК, внасяме нашето становище по 
така представеното търгово предложение.

Представеното търгово предложение дава достоверна информация за „Гранд Хотел 
Варна” АД.

В частта, в която се обосновава цената на акциите на „Гранд Хотел Варна” АД, считаме, 
че направените прогнози са реалистични. Прогнозираните паричните потоци отразяват 
особеностите на средата, в която оперира фирмата и възможните сценарии на бъдещото 
развитие. Приложените методи за оценка на акциите са съобразени с характера и особено-
стите на дружеството. Предвид направените анализи и прогнози, считаме че предложена-
та цена  и съответно отправеното търгово предложение, са справедливи към акционерите, 
до които е адресирано, с оглед развитието на дружеството и последиците от приемането 
му следва да се отразят положително върху дружеството и служителите. 

Не се притежават акции от членовете на управителния орган на „Гранд Хотел Варна” АД. 
Известно ни е наличието на споразумения по упражняване на правото на глас по акциите 
на „Гранд Хотел Варна „ АД, сключено между „Овергаз инженеринг” АД и „Балкантурист 
Елит”ЕАД.  

От гл.т. на представените в търговото предложение стратегически планове и намере-
ния на предложителя относно развитието на „Гранд Хотел Варна” АД, смятаме че предло-
жената сделка няма да се отрази негативно върху трудова заетост в предприятието. Не 
се предвиждат промени в състава на персонала или съществени промени в условията по 
трудовите договори, нито промяна в мястото на дейност.



“РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД и „АЛФА АСЕТС” ЕООД, като акционери 
притежаващи общо 219 400 броя акции, или 90.01 на сто от гласовете в Общото 
събрание на “ИНТРАНСМАШ - ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София, на основание чл. 149, 
ал. 6 и чл. 149а, ал. 1 и ал. 3, във връзка с чл. 149, ал. 2, т. 1 от Закона за публично-
то предлагане на ценни книжа (ЗППЦК) и съгласно Споразумение от 06.07.2010 г. 
за следване на общ политика по управлението на“ИНТРАНСМАШ - ИНЖЕНЕРИНГ” 
АД, отправят ТЪРГОВО ПРЕДЛОЖЕНИЕ за закупуване акциите на останалите 
акционери на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София

І. Данни за предложителите
1.1. На основание чл. 149, ал. 6 и чл. 149а, ал. 1 и ал. 3, във връзка с чл.149, ал. 2, т. 1 от Закона за публичното 

предлагане на ценни книжа (ЗППЦК) и съгласно Споразумение от 06.07.2010 г. за следване на обща политика по 
управлението на “ИНТРАНСМАШ - ИНЖЕНЕРИНГ” АД (Споразумението), в качеството си на лица, притежава-
щи пряко, общо над 90 на сто от гласовете в Общото събрание на “ ИНТРАНСМАШ - ИНЖЕНЕРИНГ” АД, “РАЗ-
ВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД и „АЛФА АСЕТС” ЕООД (“Търговите Предложители” или “Предложителите”) 
отправят настоящото търгово предложение (“Търговото Предложение”) за закупуване акциите на остана-
лите акционери в “ИНТРАНСМАШ - ИНЖЕНЕРИНГ” АД (“ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ”, „Дружеството” ).

Търговите предложители притежават общо 219 400 броя акции от капитала на  „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕ-
НЕРИНГ” АД, които представляват 90,005 на сто от гласовете в Общото събрание и съответно същия дял 
от капитала на Дружеството.

Самостоятелната собственост на търговите предложители върху акциите е следната:
“Развитие Индустрия Холдинг” АД - 143 322 броя акции, представляващи 58,795 на сто от гласовете в 

Общото събрание на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД;
“Алфа Асетс” ЕООД – 76 078 броя акции,представляващи 31,210 на сто от гласовете в Общото събрание 

на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД;
Като следствие от сключването на Споразумението, търговите предложители притежават общо 

219 400 броя акции, като в един и същи момент са надхвърлени праговете едновременно по чл. 149, ал. 6, и 
по чл. 149а, ал. 1 ЗППЦК (т.е. праговете от 2/3 и 90 на сто от капитала и от гласовете в Общото събрание 
на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД), поради което и на основание чл. 149, ал. 7 и чл. 149а, ал. 3 от ЗППЦК, 
търговите предложители отправят настоящото търгово предложение като изпълняват едновременно 
задължението си по чл. 149, ал. 6, и упражняват правото си по чл. 149а, ал. 1 ЗППЦК.

Търговите предложители не са отправяли предишно търгово предложение, тъй като до този момент не 
са били налице предпоставки за това.

Съгласно Споразумението, настоящото Търгово предложение ще бъде финансирано изцяло от “Развитие 
Индустрия Холдинг” АД, което дружество ще придобие и всички акции от останалите акционери, които 
приемат предложението.

Останалите акционери и инвеститори следва да имат предвид, че след изтичане на срока за приемане на 
търговото предложение „ИНТРАНСМАШ - ИНЖЕНЕРИНГ” АД може да престане да бъде публично дружество и 
без да е изпълнено условието по чл. 119, ал. 1, т. 1 ЗППЦК. Търговите предложители заявяват, че възнамеря-
ват да поискат отписване на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София от регистъра по чл. 30, ал. 1, т. 3 
от ЗКФН, воден от Комисията за финансов надзор.

1.2.1 “РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД е със седалище в гр. София и адрес на управление: гр. София, 
район „Витоша”, бул.”Братя Бъкстон” № 40, и с предмет на дейност: Придобиване, управление, оценка и 
продажба на участия в български и чуждестранни дружества; придобиване, оценка и продажба на патен-
ти, отстъпване на лицензии за използване на патенти на дружества, в които холдинговото дружество 
участва; финансиране на дружества, в които холдинговото дружество участва; покупка на стоки или други 
вещи с цел да ги препродаде в първоначален, преработен или обработен вид; производство и продажба на 
стоки от собствено производство в страната и чужбина; търговско представителство и посредничест-
во; комисионни, спедиционни и превозни сделки; менителници, записи на заповед и чекове; складови сделки; 
хотелиерски, туристически, рекламни, информационни, програмни, импресарски или други услуги; както и 
всякаква друга дейност, която не е забранена изрично със закон; телефон: 02/930 55 20; факс: 02/ 02/955 59 25; 
електронен адрес (e-mail): office@razvitie.bg, web-site: www.razvitie.bg .

Дружеството е учредено на 25.09.1996 г. с наименование ПРИВАТИЗАЦИОНЕН ФОНД „РАЗВИТИЕ” AД и е 
вписано в търговския регистър при СГС, с решение по фирмено дело № 13165/1996 г., партида № 25, том 1, 
стр. 146 от 12.11.1996 г. С решение № 3/19.01.1998 г. на СГС, Дружеството е регистрирано като холдинг с наи-
менованието „РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД.

„РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД е пререгистрирано в Търговския регистър, воден от Агенция по 
вписванията, с ЕИК: 121227792.

1.2.2. “РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД е с едностепенна система на управление - Съвет на директо-
рите в състав от 3 лица, както следва:

Александър Владов Александров, със служебен адрес: гр. София, район „Витоша”, бул. ”Братя Бъкстон” № 
40 – Председател на Съвет на директорите;

Геновева Михайлова Хаджидимитрова, със служебен адрес: гр. София, район „Витоша”, бул. ”Братя Бък-
стон” № 40 –  член; 

Прокопи Минчев Кюркчиев, със служебен адрес: гр. София, район „Витоша”, бул. ”Братя Бъкстон” № 40 
- член.

“РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ”  АД се представлява от изпълнителните директори  Александър Вла-
дов Александров и Прокопи Минчев Кюркчиев заедно и по отделно.

1.2.3. Лице, притежаващо повече от 5 на сто от гласовете в общото събрание на “Развитие Индустрия 
Холдинг” АД, е КОРПОРАЦИЯ РАЗВИТИЕ” КДА със седалище и адрес на управление: гр. София, район „Витоша”, 
бул. ”Братя Бъкстон” № 40. Дружеството е пререгистрирано в Търговския регистър, воден от Агенция по 
вписванията с ЕИК 831377808. Предметът на дейност на Дружеството е инвестиране на капитали в Бълга-
рия и в чужбина в промишлени комплекси, недвижимо имущество, търговски дружества, финансови лица, 
застрахователни компании, туристически комплекси, участие в приватизацията чрез закупуване на цели 
предприятия, на обособени части от тях или на акции и дялове, експорт, импорт и реекспорт на стоки и 
други материали, на технологично и друго оборудване, вътрешнотърговска дейност, търговско предста-
вителство, посредничество и агентство на местни и чуждестранни лица. Дружеството ще извършва и 
всякаква друга дейност, която не е изрично забранена със закон.

КОРПОРАЦИЯ РАЗВИТИЕ” КДА притежава пряко 269 090 броя обикновени поименни безналични акции 
с право на глас, представляващи 27,43 % от гласовете в общото събрание на акционерите на „РАЗВИТИЕ 
ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД. 

Няма други лица (освен „Корпорация Развитие” КДА), които да притежават, пряко или чрез свързани лица 
(вкл. по смисъла на чл. 148ж ЗППЦК) повече от 5 на сто от гласовете в Общото събрание на „РАЗВИТИЕ ИН-
ДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД.

1.2.4.Няма съществуващи споразумения за упражняване на правото на глас в общото събрание на търго-
вия предложител „РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД в сила към датата на регистриране на настоящото 
търгово предложение. 

1.3.1. “АЛФА АСЕТС” ЕООД е със седалище гр. София и адрес на управление: гр. София, район „Витоша”, 
ул.”Кота 1050” № 28 и с предмет на дейност: покупка на стоки и други вещи с цел да ги препродаде в първо-
начален, преработен или обработен вид, придобиване дялове в дружества, търговско представителство и 
посредничество, комисионни, спедиционни и превозни сделки, рекламни, информационни, консултантски и 
други услуги и всякаква друга дейност, която не е забранена изрично със закон.; телефон: 02/930 55 20; факс: 
02/ 955 59 25; електронен адрес (e-mail): force@razvitie.bg.

Дружеството е учредено на 05.02.1999 г. с наименование „ АЛФА ТУРС 999” ЕООД.
„АЛФА АСЕТС” ЕООД е вписано първоначално в търговския регистър при СГС с решение на по фирмено дело 

№ 1755/1999 г., том 538, стр. 96. През 2003 г. наименованието на дружеството е променено на „АЛФА АСЕТС” 
ЕООД, като това е вписано с решение № 5/21.01.2003 г. на Софийски градски съд по ф.д. № 1755/1999 г.

„АЛФА АСЕТС” ЕООД е пререгистрирано в Търговския регистър, воден от Агенция по вписванията с ЕИК 
121839298.

1.3.2. “АЛФА АСЕТС” ЕООД се управлява и представлява от своя управител Владимир Тодоров Манов, със 
служебен адрес гр. София, ул. ”Кота 1050” № 28.

1.3.3 Едноличен собственик на капитала на „АЛФА АСЕТС” ЕООД е „АСТРА ФОРС” ЕООД, със седалище и ад-
рес на управление: гр.София, район „Витоша”, бул.”Братя Бъкстон” № 40. Дружеството е регистрирано в 
Търговския регистър, воден от Агенция по вписванията с ЕИК 831712879. Предметът му на дейност е: пoкупкa 
на стоки или дpуги вещи c цeл дa ги пpeпpoдaдe в първоначален, пpepaбoтен или oбpaбoтен вид, търговско 
представителство и посредничество, комисионни, спедиционни и превозни сделки, складови сделки, хоте-
лиерски, рекламни, информационни и дpуги уcлуги, ресторантьорство, охранителна дейност, cлeд издаване 
на съответния лиценз и всякаква дpугa дейност, кoято не e забранена изрично със закон.

1.3.3.1.Поради факта, че едноличен собственик на капитала на „АСТРА ФОРС” ЕООД е Владимир Тодоров 
Манов, със служебен адрес: гр. София, район „Витоша”, ул.”Кота 1050” № 28, то същия притежава над 5 на 
сто от капитала на търговия предложител (АЛФА АСЕТС” ЕООД) и упражнява контрол върху него, чрез 
свързано лице.

Няма други лица (освен „Астра Форс ЕООД”), които да притежават пряко, както и други лица (освен Вла-
димир Тодоров Манов), които да притежават чрез свързани лица (вкл. по смисъла на чл. 148ж ЗППЦК) повече 
от 5 % от гласовете в Общото събрание на „АЛФА АСЕТС ЕООД.

ІІ. Данни за упълномощения инвестиционен посредник
Упълномощен инвестиционен посредник е “Дилингова финансова компания” АД, със седалище и адрес на 

управление: гр. София, р-н Триадица, ул. “Цар Асен” № 7, ет. 2, притежаващ разрешение за извършване на 
дейност като инвестиционен посредник - Решение № 108-ИП/11.06.1997 г. на КЦКФБ, вписан в регистъра на 
КФН под рег. № РГ-03-0091 от 07.07.2008 г., тел./факс: 02 987 28 33, 02 987 02 35, 02 988 26 77; e-mail: dfco@dfcoad.
com; електронна страница в Интернет (web-site): www.dfcoad.com. 

ІІІ. Данни за дружеството – обект на търговото предложение
“ИНТРАНСМАШ-ИНЖЕНЕРИНГ ” АД е със седалище гр. София и адрес на управление: гр. София, 1618, бул. Бра-

тя Бъкстон № 40. Предмет на дейност на дружеството е: комплексна инженерингова дейност в областта 
на транспортните, товаро-разтоварните и складовите системи; изграждане, реконструкция, модерни-
зация, покупко-продажба и отдаване под наем на недвижими имоти; хотелиерство и ресторантьорство. 
Тел.: +359 2 930 56 20, 930 55 32; електронен адрес (e-mail): office@razvitie.bg; електронна страница в Интер-
нет: http://intransmash.ibox.bg.

През 1992 г. дружеството е регистрирано, съгласно Разпореждане на Министеския съвет № 99/16.09.1992 
г. в Търговския регистър при Софийски градски съд (ф.д. № 24717/1992 г.), като еднолично акционерно дру-
жество с държавно имущество „ИНТРАНСМАШ - ИНЖЕНЕРИНГ. С решение № 8 от 01.09.1997 г. на Софийски 
градски съд, дружеството е пререгистрирано като акционерно дружество „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ”.

Дружеството е пререгистрирано в Търговския регистър, воден от Агенцията по вписванията на с ЕИК 
000663326.

Регистриран капитал: 243 765 лева, разпределен в 243 765 броя обикновени, безналични, поименни акции с 
право на глас, с номинална стойност от 1 /един/ лев всяка.

ІV. Участие на търговите предложители в гласовете на Общото събрание на дружеството 
– обект на търговото предложение

4.1. Търговият предложител “РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД притежава пряко 143 322 броя обик-
новени, безналични акции с право на глас, представляващи 58.795 % от гласовете в общото събрание на 
“ ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД. Всяка обикновена безналична акция дава на предложителя право на глас, 
право на дивидент и право на ликвидационен дял, съразмерно с номиналната стойност.

На базата на сключено на 06.07.2010 г. Споразумение за следване на обща политика по управлението на 
“ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ”АД, чрез съвместно упражняване на правата на глас, „РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ 
ХОЛДИНГ” АД притежава заедно, с другият търгов предложител “АЛФА АСЕТС” ЕООД, по смисъла на чл. 149, 
ал. 2, т. 1 от ЗППЦК още 76 078 бр. акции или още 31,210 на сто от общия брой гласове в Общото събрание на 
акционерите на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД.

Нито един от членовете на управителните органи на търговия предложител не притежава (пряко, чрез 
свързани лица или непряко по чл. 149, ал. 2 от ЗППЦК) акции от капитала на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” 
АД, гр. София.

4.2. Търговият предложител “АЛФА АСЕТС” ЕООД притежава пряко 76 078 броя обикновени, безналични 
акции с право на глас, представляващи 31.210 % от гласовете в общото събрание на “ИНТРАНСМАШ ИНЖЕ-
НЕРИНГ” АД. Всяка обикновена безналична акция дава на предложителя право на глас, право на дивидент и 
право на ликвидационен дял, съразмерно с номиналната стойност.

На базата на сключено на 06.07.2010 г. Споразумение за следване на обща политика по управлението на 
“ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ”АД, чрез съвместно упражняване на правата на глас, „АЛФА АСЕТС” ЕООД 
притежава, по смисъла на чл.149, ал. 2, т. 1 от  ЗППЦК, заедно с другият търгов предложител, “РАЗВИТИЕ 
ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД още 143 322 бр. акции или 58,795 на сто от общия брой гласове в Общото събрание 
на акционерите на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД.

4.4. Търговите предложители не притежават и искат да придобият останалите 24 365 броя обикновени 
безналични поименни акции с право на глас, представляващи 9.995 % от капитала и от гласовете в Общото 
събрание на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД.

V. Предлагана цена на акция
Търговите предложители „РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД и „АЛФА АСЕТС” ЕООД предлагат да заку-

пят акциите на останалите акционери на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД на цена за една акция в размер 
на 33.60 лв.

Съгласно изискването на чл. 150, ал. 7 от ЗППЦК, предлаганата цена на акция не може да бъде по-ниска 
от:

•  справедливата цена на акцията, посочена в обосновката по чл. 150, ал. 6 от ЗППЦК; 
• средната претеглена пазарна цена на акциите за последните 3 месеца;
• най-високата цена за една акция, заплатена от предложителя, от свързаните с него лица или 

от лицата по чл. 149, ал. 2 ЗППЦК, през последните 6 месеца преди регистрацията на предложе-
нието; в случаите, когато цената на акциите не може да бъде определена съгласно предходното 
изречение, тя се определя като по–високата между последната емисионна стойност и последната 
цена, платена от търговия предложител.

Търговите предложители могат да обосноват предлаганата цена чрез общоприети оценъчни методи 
съгласно наредбата по чл.150, ал. 6 ЗППЦК – Наредба № 41 на КФН от 11.06.2008 г. за изискванията към съдър-
жанието на обосновката на цената на акциите на публично дружество, включително към прилагането на 
оценъчни методи, в случаите на преобразуване, договор за съвместно предприятие и търгово предлагане 
(Наредба № 41) .

Предлаганата цена е равна на справедливата цена, посочена в ценовата обосновката (Част II на Търго-
вото предложение) и е в размер на 33.60 лв. Предлаганата цена е по–висока от средната претеглена цена на 
акциите на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД за последните три месеца на БФБ, която е в размер на 13.503 
лв. и от най-високата цена за една акция, заплатена от предложителя, свързаните с него лица или лицата 
по чл. 149, ал. 2 ЗППЦК през последните 6 месеца преди датата на регистрация на търговото предложение, 
която е 1.20 лв.

Съгласно чл. 6, ал. 1 от Наредба 41 на КФН справедливата цена на акциите е тяхната ликвидационна 
стойност в случаите, когато ликвидационната стойност надвишава справедливата цена на акциите, 
определена съгласно описаните в чл. 5 способи.

В конкретния случай справедливата цена на една акция на „Интрансмаш Инженеринг” АД е равна на ликви-
дационната стойност на една акция и възлиза на 33.60 лв. (тридесет и три лева и шестдесет стотинки).

РЕЗЮМЕ НА ДАННИТЕ ОТ ОЦЕНКАТА

ЦЕНА, ПРЕДЛОЖЕНА ОТ ТЪРГОВИЯ ПРЕДЛОЖИТЕЛ 33.60 лв.
ИЗЧИСЛЕНА СПРАВЕДЛИВА ЦЕНА НА АКЦИИТЕ 33.60 лв.

МЕТОД ЦЕНА ЗА АКЦИЯ ТЕГЛО
Нетна балансова стойност на активите 33.11 лв. 50.00%
Дисконтирани нетни парични потоци 29.29 лв. 50.00%
СРЕДНА ЦЕНА ПО МЕТОДИТЕ 31.20 лв. 100%

Стойност на една акция, определена съгласно 
различните оценъчни методи 31.20 лв. 0 %
Ликвидационна стойност 33.60 лв. 100 %
Цена на затваряне към последния ден, в който 
са сключени сделки през последните три месеца 
преди датата на обосновката (08.04.2010 г. 
– 08.07.2010 г.)

13.50 лв. 0%

СПРАВЕДЛИВА ЦЕНА 33.60 лв. 100%

Среднопретеглена пазарна цена за последните три месеца преди 
датата на обосновката (08.04.2010 г. – 08.07.2010 г.)*  13.503 лв.

Брой изтъргувани акции на БФБ – София за последните три месеца преди 
датата на обосновката (08.04.2010 г. – 08.07.2010 г.)* 66 бр.

Цена на затваряне към последния ден, в който са сключени сделки през 
последните три месеца преди датата на обосновката (08.07.2010 г.)* 13.50 лв.

Среднодневен обем изтъргувани акции на БФБ – София като % от 
цялата емисия за последните три месеца преди датата на обосновката 
(08.04.2010 г. – 08.07.2010 г.)*  

0.00042 %

Най-висока цена, заплатена от предложителите и/или свързаните с тях 
лица за последните шест месеца преди регистрацията на предложението 1.20 лв.

VІ. Обезщетение за ограничаване правата на акционерите
В устава на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София, както и в споразумение между „ИНТРАНСМАШ 

ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София и негови акционери или в споразумение между самите акционери на „ИНТРАН-
СМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, не са предвидени ограничения за: прехвърляне акциите на дружеството; упражня-
ване правата на глас, които акциите от капитала на дружеството предоставят; изключителните права 
на акционерите, свързани с избора/отстраняването на членове на управителния орган на дружеството.

Предвид липсата на подобни разпоредби, търговото предложение не може да ги засегне/ограничи по на-
чина, посочен в чл. 151а от ЗППЦК. Затова и търговите предложители не дължат обезщетение по чл. 151а, 
ал. 4 от ЗППЦК.

VІІ. Срок за приемане на търговото предложение 
Срокът за приемане на търговото предложение е 28 (двадесет и осем) дни, считано от деня, следващ 

деня на публикуване на търговото предложение в два централни ежедневника (в. „Дневник” и в. „Пари”) . 
Срокът за приемане на търговото предложение може да бъде удължен от предложителите в рамките 

на максимално допустимия срок от 70 дни, като същите регистрират съответните промени в КФН, пред-
ставят ги на управителния орган на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, на служителите си, както и на “БФБ-
София” АД, и ги публикуват незабавно в двата централни ежедневника, в които е публикувано търговото 
предложение (в. „Дневник” и в. „Пари”).

Промени в търговото предложение, включително удължаване на срока за приемането му, не могат да 
бъдат публикувани по-късно от 10 дни преди изтичане на определения срок за приемането му.

При конкурентно търгово предлагане, ако такова бъде извършено по реда и при условията на чл. 20 - 23 
от Наредба № 13/22.12.2003 г. за търгово предлагане за закупуване и замяна на акции /Наредба № 13/, срокът 
по настоящото търгово предложение се счита удължен до изтичането на срока за приемане на конкурент-
ното предложение съгласно чл. 21, ал. 2 и 3 от Наредба № 13. 

VІІІ. Условия за финансиране на придобиването на акциите
Финансирането на придобиването на акциите, обект на търговото предложение ще бъде осъществено 

чрез собствени налични парични средства, осигурени от търговия предложител „РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ 
ХОЛДИНГ” АД

Видно от банково удостоверение, издадено “УниКредит Булбанк”, търговите предложители разполагат 
с достатъчно такива средства. 

ІХ. Намерения на търговите предложители относно бъдещата дейност на дружеството – обект 
на търгово предложение и дружествата – търгови предложители

 Търговите предложители не възнамеряват да променят предмета на дейност, структурата и органи-
зацията на дружеството, обект на търговото предложение. Плановете на предложителите са свързани с 
продължаване на дейностите за развиване и оптимизиране на дейността на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” 
АД, гр. София, чрез завоюване на нови пазари и въвеждане на нови технологии. 

Не се очаква търговото предложение да засегне по никакъв начин търговите предложители. По тази 
причина в настоящия раздел посочваме информация само за намеренията на търговите предложители от-
носно бъдещата дейност на дружеството – обект на търговото предложение.

За преобразуване или прекратяване на дружеството 
Търговите предложители не възнамеряват да извършват преобразуване или прекратяване на „ИНТРАН-

СМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София.
За промени в размера на капитала на дружеството в срок от една година от сключването на 

сделката 
Търговите предложители не възнамеряват да извършват промени в капитала на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕ-

НЕРИНГ” АД, в срок от една година от сключването на сделката.
За основната дейност и финансовата стратегия на дружеството за текущата и следващата 

финансови години
Основна дейност на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София през настоящата 2010 г. и следващата 

2011 г. е свързана с инвестирането в и отдаването под наем на недвижими имоти.
За промени в състава на управителните органи, персонала и условията по трудовите договори, 

ако такива се предвиждат
Търговите предложители не възнамеряват да извършват промени в състава на управителния орган на 

„ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София, в срок от една година. Не се планират и съществени промени в 
условията по трудовите договори, както и в броя на заетите лица. 

За политиката при разпределяне на дивиденти
Плановете на търговите предложители, предвиждат да не се разпределят дивиденти. Печалбата ще 

бъде заделяна като резерви и ще бъде реинвестирана.
За въздействието, кото предложението може да окаже върху служителите и мястото на дей-

ност на дружеството
Не се очаква търговото предложение да окаже въздействие върху служителите и мястото на дейност 

на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, гр. София.
Стратегически план на предложителите.
7.1. Резюме.
Стратегическият план на търговите предложители за развитие на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД 

през периода 2010 г. - 2016 г. може да се раздели условно на два етапа, като през периода 2010 г. - 2011 г. ос-
новните усилия ще са насочени към преодоляване на кризата в областта на недвижимите имоти и спада 
в приходите, най-вече чрез мерки за ограничаване на разходите. През периода 2012 г. - 2016 г. се предвижда 
постепенно повишение на наемните нива и заетостта на отдадваните под наем имоти, нарастване на 
приходите и ръст на положителния финансов резултат. 

7.2. Ключови моменти.
Ключовите моменти на стратегическия план са обособени в два етапа:
• През първия етап 2010 г. - 2011 г., основната цел е  преодоляването на последиците от кризата в секто-

ра на имотите и възстановяване на приходите до нивата им от преди кризата.
• През втория етап 2012 г. - 2016 г., в резултат на очакваното подобрение в икономическа среда, се пред-

вижда постепенно повишаване на заетостта и наемните нива, включително чрез привличане на нови кли-
енти. Предвижда се и ръст на финансовия резултат на дружеството.

7.3. Ресурси.
За осъществяване на стратегическия план не се предвиждат сериозни инвестиции в нови дълготрайни 

материални активи през разглеждания период. Инвестиции ще се правят, дотолкова, доколкото е необ-
ходимо за поддържане на нормалното функциониране на недвижимите имоти и съответствието им с 
изискванията на клиентите.

Не се предвижда увеличение на броя на наетите работници и служители, а по-скоро по-ефективното им 
използване, включително преквалификация и обучение.

Необходимите за целта средства ще бъдат за сметка на реализираната печалба и собствения капитал 
на дружеството, като не се предвижда ползването на дългосрочно инвестиционно и дългово финансиране.

7.4. Описание на дейността.
След прекратяването на основната производствена дейност на дружеството през 2008 г., основният 

предмет на дейност на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД е изграждане, реконструкция, модернизация, по-
купко-продажба и отдаване под наем на недвижими имоти; хотелиерство и ресторантьорство. Не се пред-
вижда промяна в естеството на извършваната от Дружеството дейност през разглеждания период, като 
основени източници на приходи се цели и се предвижда да останат приходите от наеми на офис-площи 

Целевите пазари на дружеството са основно пазара на офис площи и пазара на ваканционни площи в 
страната.

7.5. Анализ на средата.
Пазарът на офиси (отдаването на офис-площи под наем) все още е под доминиращият натиск на фи-

нансовата криза и свързаната с това  рецесия и докато не се открои решителен обрат в икономическия 
растеж и нивото на безработица, значителното предлагане ще потиска наемните нива, а незаетостта 
на офис-площите ще остане висока.

Към края на март, според данни на MBL/CBRE, офис-площите в София са достигнали 1.150 млн. кв. м., като 
от тях 192 хил. кв. м. са свободни (16.7 %). От компанията отчитат продължаващ спад на наемните нива, 
като за офисите, извън центъра на града, са в диапазона 8 - 13 евро/кв. м. Намалението на офертните наем-
ни цени през първите три месеца на годината е с 1.1 евро/кв. м. 

Новите проекти (бизнес центрове и специалноизградени за целта офис-сгради), които излизат на паза-
ра са със значително по-добри технически характеристики от повечето съществуващи офис сгради. Те са 
изградени и оборудвани с по-висок клас системи за отопление, вентилация и климатизация, имат относи-
телно по-голяма полезна етажна площ, по-голяма светла височина, наличие на двоен под и окачен таван, 
повече паркоместа и т.н. Това е и основната причина, за преместването на наематели на старите сгради, 
в новите бизнес сгради с добра локация.

Старите офис-сгради, особено тези които разполагат с относителни конкурентни предимства, като 
локация и позициониране на пазара, също се «стремят» да отстояват позициите си.

Налице е дори известна тенденция, свързана с това наематели на офиси и площи в стари сгради, да се 
местят в други такива, предлагащи относително по-добри условия. Осен това има и обособена категория 
от т.нар. «нови клиенти», които предпочитат старите сгради, извън бизнес-центровете, твърди про-
учване на Colliers. От компанията твърдят, че успешните стари офис сгради запазват 100% заетост на 
площите.

7.6. Маркетингови разчети.
Основните клиенти на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД са наемателите на офис-площи, които се ръко-

водят предимно от цената и удобството. Вторичен целеви пазар са и потребителите на туристически 
услуги. 

Отдаването на имотите под наем се извършва директно от дружеството без използване на посредници. 
Основните способи, използвани от „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, по отношение на ефективното 

управление и отдаване под наем на притежаваните имоти са свързани с предлагане на по-атрактивни за 
клиентите ценови нива в сравнение с конкурентите, както и с възможност за по-голяма гъвкавост по от-
ношение на ползваните площи в съответствие с изискванията на клиента.

7.7. Организация и управление.
Структурата на управление на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД е едностепенна – Съвет на директо-

рите.
Не се предвижда промяна в системата, органите на управление и организацията на работа.
7.8. Инвестиции.
За периода 2010 г. - 2011 г. се предвиждат инвестиции, доколкото е необходимо за поддържане на нормал-

ното функциониране на недвижимите имоти и съответствието им с изискванията на клиентите.
Инвестициите в размер на около 70 хил. лева средногодишно ще бъдат за сметка на реализираната пе-

чалба. 
7.9. Очаквани резултати.
През първата фаза (2010 г. - 2011 г.) се очаква постепенно, но бавно възстановяване на пазара на недвижи-

ми имоти, включително и бавно повишаване на заетостта на офис-площите и наемните нива. 
Очаква се и минимален ръст на приходите от около 8 % през втората година.
Заложените разчетите са за запазване на настоящите нива на оперативна печалба, най-вече в резул-

тат на контролиране нивото на разходите.
За периода 2012 г. - 2016 г. е заложен постепенен ръст на приходите, вследствие на възстановяването в 

сектора и постепенното повишаване на наемните нива и заетостта на отдаваните площи. Предвижда се 
и номинален ръст на оперативната печалба.

7.10. Времеви график
Фазите за осъществяването на стратегическия план са две:
• Първа фаза - периода 2010 г. - 2011 г.;
• Втора фаза - периода 2012 г. - 2016 г.
 Х. Ред за приемане на търговото предложение и начин за заплащане на цената
10.1 Търговото предложение се приема с изрично писмено волеизявление /по образец на заявление за при-

емане на търговото предложение, изготвен от  ИП „Дилингова финансова компания” АД/ и депозиране при 
инвестиционен посредник на удостоверителните документи за притежаваните акции /депозитарни раз-
писки и/или извлечение от клиентска подсметка при ИП/. 

Акционерите, които желаят да приемат търговото предложение, могат да направят това като пода-
дат заявление до ИП „Дилингова финансова компания” АД, както следва:

• в офиса на ИП „Дилингова финансова компания” АД на адрес: гр. София, р-н Триадица, ул. “Цар Асен” № 
7, ет. 2, тел./факс: 02 987 28 33, 02 987 02 35, 02 988 26 77; e-mail: dfco@dfcoad.com, лице за контакти: Пла-
мен Ганчев, всеки работен ден от 09.30 до 12.00 и от 13.00 до 16.30 часа в срока за приемане на търговото 
предложение по т. VII – лично, чрез законен представител или пълномощник с изрично нотариално заверено 
пълномощно; 

или
• чрез обслужващия ги инвестиционен посредник, при който се съхраняват акциите – обект на търгово 

предложение. Акционерите, чиито акции се съхраняват при банка депозитар или банка попечител (пенсион-
ни фондове, договорни фондове и др.), подават заявления чрез обслужващия ги инвестиционен посредник.

10.2.1. Освен заявлението за приемане на търговото предложение, акционерът (съответно неговият 
представител) представя и документи относно легитимация и представляване на акционера, както след-
ва: 

• копие от документ за самоличност на акционер - физическо лице, съответно на законния представи-
тел на акционер - юридическо лице, което е заверено с „вярно с оригинала”, собственоръчно и изписани три 
имена и подпис на лицето; 

• актуално удостоверение за вписването в търговския и/или друг приложим регистър, вкл. ЕИК/БУЛ-
СТАТ;

• акционерите-чуждестранни юридически лица представят копие от регистрационния акт на съответ-
ния чужд език и легализиран превод на текста на регистрационния акт, съдържащ пълното наименование 
на юридическото лице; дата на издаване и държава на регистрация; адрес на юридическото лице; имената 
на лицата, овластени да го представляват;

• изрично нотариално заверено пълномощно, при подаване на заявлението чрез пълномощник. 
10.2.2. Документи относно акциите, притежавани от акционера:
• удостоверителни документи за притежаваните акции (депозитарни разписки и/или извлечение от 

клиентска подсметка при ИП);
• нареждане от акционера до обслужващия го инвестиционен посредник за прехвърляне на посочения в 

заявлението брой акции по клиентска подсметка към сметката на ИП „Дилингова финансова компания” АД 
в „Централен депозитар” АД (ако акциите са по клиентска подсметка при друг посредник).

10.3 В случай, че търговото предложение се приема чрез друг инвестиционен посредник, последният из-
праща на ИП „Дилингова финансова компания” АД незабавно, но не по-късно от края на работния ден, на 
и-мейл: dfco@dfcoad.com, сканираното подписано заявление за приемане на търговото предложение, заедно 
с приложенията по т. 10.2.1 по-горе към него.

Инвестиционният посредник предава на ИП „Дилингова финансова компания” АД оригиналното заявле-
ние най-късно до изтичане на срока за приемане на търговото предложение по т. VІІ по-горе с приложени 
документи за легитимация и представляване на акционера по т. 10.2.1 по-горе. Заявлението следва да е 
подписано от акционера и от следните служители на инвестиционния посредник, приел заявлението - лице 
по чл. 39, ал. 1 Наредба № 38 и лице от отдел „Вътрешен контрол”. 

За неуредените въпроси в т. 10.2 и 10.3 по-горе се прилагат процедурите на „Централен депозитар” АД 
относно легитимация и представителство, както и приложимите вътрешни правила и практики на съ-
ответния инвестиционен посредник, чрез който се подава заявлението за приемане на търговото пред-
ложение.

10.4 Сделката по придобиване на акциите на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, в резултат на приемане на 
търговото предложение се счита сключена към момента на изтичане на срока за неговото приемане, съот-
ветно на удължения от предложителите срок по чл.155, ал. 4 от ЗППЦК /ако има такъв/ или при конкурент-
но търгово предлагане /ако има такова/ - на удължения срок по чл. 21, ал. 2 и 3 от Наредба № 13, и ако до този 
момент акционерът, приел търговото предложение не е подал писмено заявление за неговото оттегляне.

10.5 Придобитите в резултат на търговото предложение акции се заплащат от ИП „Дилингова фи-
нансова компания” АД, за сметка на предложителите, в срок до 7 работни дни след сключване на сделката 
съгласно т. 10.4. В срока по предходното изречение ИП „Дилингова финансова компания” АД, в качеството 
си на инвестиционен посредник, действащ за сметка на търговия предложител, е длъжен да осигури за-
плащането на цената в полза на акционерите, приели търговото предложение, като преведе дължимата 
сума по посочена банкова сметка, съответно осигури изплащането в брой на дължимата сума, по начина, 
посочен по-долу.

Правото на акционерите, приели търговото предложение, да получат цената на акциите си, може да 
бъде упражнено по начина, посочен по-долу, в рамките на общия 5-годишен давностен срок, след което това 
право се погасява по давност и непотърсените суми остават у предложителя.

Цената в полза на акционерите, приели търговото предложение в офиса на ИП „Дилингова финансова 
компания” АД, ще се изплаща при спазване разпоредбите на нормативните актове за плащанията по един 
от следните два начина, предпочетен от акционера:

• по банкова сметка, посочена от акционера, приел търговото предложение или
• на каса – в офиса на ИП „Дилингова финансова компания” АД - гр. София, р-н Триадица, ул. “Цар Асен” № 7, 

ет. 2, всеки работен ден от 09.30 до 12.00 и от 13.00 до 16.30 часа.
Акционерите, приели търговото предложение чрез обслужващия ги инвестиционен посредник, получа-

ват дължимата им сума чрез този посредник, съответно разплащания с акционерите, чиито активи се 
съхраняват при банка депозитар или банка попечител, се извършват чрез съответната банка депозитар 
или попечител. 

Начинът на заплащане на цената на акциите се определя конкретно (с посочване на банковата смет-
ка или при плащане в брой – мястото на получаване на сумата) в заявлението за приемане на търговото 
предложение.

Приелите търговото предложение акционери заплащат комисионно възнаграждение на инвестицион-
ните посредници, чрез които са приети съответните заявки за приемане на търговото предложение, в 
съответствие действащите към момента на подаване на заявките тарифи за такси и комисионни на 
съответните инвестиционни посредници.

Комисионното възнаграждение се удържа от обслужващия посредник, при изплащане или превеждане на 
дължимата цена в полза на акционера, приел търговото предложение. 

ХІ. Информация за приложимия ред, ако търговото предложение бъде оттеглено от предложи-
телите

11.1. След публикуването му търговото предложение не може да бъде оттеглено от търговите предло-
жители, освен по реда и при условията на чл. 155, ал. 1 от ЗППЦК и чл. 38, ал. 1 - 6 от Наредба № 13 – когато 
предложението не може да бъде осъществено поради обстоятелства, намиращи се извън контрола на пре-
дложителите; не е изтекъл срока за приемането му и е налице одобрение от страна на КФН. 

В деня на регистрация на оттеглянето на търговото предложение в КФН, търговите предложители 
ще уведомят за това Съвета на директорите на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, своите служители и 
“БФБ-София” АД. 

В 7–дневен срок от уведомяването за издаденото одобрение от КФН, предложителите публикуват в два-
та централни ежедневника (в. „Дневник” и в. „Пари”) съобщение за оттеглянето на предложението.

11.2. Не по-късно от 10 дни преди изтичане на срока за приемане на конкурентно търгово предложение /ако 
има такова/, съгласно чл. 38, ал. 7 във вр. чл. 39 Наредба № 13 търговите предложители може да оттеглят 
настоящото търгово предложение чрез приемане на конкурентното, като регистрират оттеглянето в 
КФН и уведомят за оттеглянето своите служители, управителния орган на “ ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” 
АД, “БФБ-София” АД, “Дилингова финансова компания” АД и „Централен депозитар” АД. В този случай до 
края на работния ден, следващ регистрацията и уведомяването по предходното изречение, търговите 
предложители публикуват съобщение за оттеглянето на търговото предложение във вестниците „Днев-
ник” и „Пари”.

11.3. В тридневен срок от получаването на уведомлението от КФН за издаденото одобрение за отте-
гляне на предложението, съответно от уведомлението от търговите предложители за оттегляне на 
предложението, чрез приемане на конкурентно търгово предложение, ИП “Дилингова финансова компания” 
АД и „Централен депозитар” АД осигуряват условия за връщането на депозираните удостоверителни до-
кументи за акциите на приелите предложението акционери. 

В този случай всеки акционер на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, приел предложението, или негов из-
рично упълномощен пълномощник може да получи депозираните удостоверителни документи в офиса на 
ИП “Дилингова финансова компания” АД - гр. София, р-н Триадица, ул. “Цар Асен” № 7, ет. 2, всеки работен ден 
от 09.30 до 12.00 и от 13.00 до 16.30 часа, съответно в офиса и в рамките на работното време на обслужва-
щия инвестиционен посредник, чрез който са подали документите по приемане на търговото предложение 
– безсрочно. Връщането на удостоверителните документи става на адреса на който са депозирани, срещу 
представяне на молба (свободен текст), документ за самоличност, а при упълномощаване и изрично нота-
риално заверено пълномощно.

ХІІ. Информация за възможността приемането на предложението да бъде оттеглено от приел-
ия го акционер съгласно чл. 156, ал. 1 ЗППЦК

Приемането на предложението може да бъде оттеглено от акционер на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” 
АД (или негов пълномощник с изрично нотариално заверено пълномощно), само преди изтичане на опре-
деления 28-дневен срок за приемане на предложението, съответно на удължения срок по чл. 155, ал. 4 от 
ЗППЦК /ако има такъв/ или по чл. 21, ал. 2 и 3 от Наредба № 13 /ако има публикувано конкурентно търгово 
предложение/. 

Приемането на предложението може да бъде оттеглено с подаване на изрично писмено волеизявление за 
оттегляне на приемането /по образец на заявление за оттегляне, изготвен от ИП „Дилингова финансова 
компания” АД/.

Писменото заявление за оттегляне се подава на мястото, където е подадено заявлението за приемане 
на търговото предложение -  в офиса на ИП „Дилингова финансова компания” АД -гр. София, р-н Триадица, 
ул. “Цар Асен” № 7, ет. 2, всеки работен ден от 09.30 до 12.00 и от 13.00 до 16.30 часа, съответно в офиса и 
в рамките на работното време на обслужващия акционера инвестиционен посредник, чрез който е подаде-
но заявлението за приемане на търговото предложение. Връщането на депозираните удостоверителни 
документи става срещу представяне на документите за легитимация и представляване на акционера по 
т. 10.2.1 по-горе. 

При подаване на валидно писмено заявление за оттегляне на приемането на търговото предложение, на 
същото място, където е подадено заявлението на приемане на предложението, депозираните удостове-
рителни документи за притежаваните акции от капитала на „ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД се връщат 
веднага на акционера, съответно на негов пълномощник, овластен с изрично нотариално заверено пълно-
мощно. В случай, че заявлението за оттегляне на приемането на търговото предложение е подадено чрез 
друг инвестиционен посредник, последният изпраща на ИП „Дилингова финансова компания” АД незабавно, 
но не по-късно от края на работния ден, по и-мейл: dfco@dfcoad.com, сканираното подписано заявление за 
оттегляне на приемането. Инвестиционният посредник предава на ИП „Дилингова финансова компания” 
АД оригиналното заявление най-късно до изтичане на срока за приемане на търговото предложение по т. VІІ 
по-горе с приложените документи за легитимация и представляване по т. 10.2.1 по-горе. Заявлението за от-
тегляне на приемането следва да е подписано от акционера и от следните служители на инвестиционния 
посредник, приемащ заявлението - лице по чл. 39, ал. 1 Наредба № 38 и лице от отдел „Вътрешен контрол”. 

След изтичане на срока за приемане на предложението по т. VІI, акционерите не могат да оттеглят 
писмените си заявления за приемане на предложението и сделката за покупко-продажба на акциите, в ре-
зултат на търговото предлагане, се счита за сключена.

ХІІІ. Място, където годишните финансови отчети на предложителя за последните три години 
са достъпни за акционерите на дружеството – обект на търгово предложение и където може да се 
получи допълнителна информация за предложителя и неговото предложение

Допълнителна информация за търговия предложител (вкл. годишните финансови отчети за 2007 г., 
2008 г. и 2009 г.) и самото търгово предложение, както и годишните счетоводни отчети на търговите 
предложители „Развитие - Индустрия Холдинг” АД и „Алфа Асетс” ЕООД са достъпни за акционерите на 
“ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД в офиса на ИП „Дилингова финансова компания” АД - гр. София, р-н Триади-
ца, ул. “Цар Асен” № 7, ет. 2; тел./факс: 02 987 28 33, 02 987 02 35, 02 988 26 77; e-mail: dfco@dfcoad.com, лице за 
контакти: Пламен Ганчев, всеки работен ден от 09.30 до 12.00 и от 13.00 до 16.30 часа.

На указаното място може да бъде получена допълнителна информация, както за търговите предложи-
тели, така и за “ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД  

Предвид факта, че търговият предложител „Развитие - Индустрия Холдинг” АД е публично дружество, 
то финансовите му отчети са публично достъпни и са публикувани, включително на интернет страници-
те на Комисията за финансов надзор, „БФБ - София” АД и Дружеството.

ХІV. Обща сума на разходите на предложителя по осъществяване на предложението, извън сред-
ствата за закупуване на акциите 

Общата сума на тези разходи, включително възнаграждението на ИП „Дилингова финансова компания” 
АД, възлиза на около 15 000 лева и включва такси за публикации на търговото предложение и такси, дължи-
ми на “БФБ-София” АД и “Централен депозитар” АД за издаване на удостоверения. 

ХV. Два централни ежедневника, в които търговите предложители ще публикуват търговото 
предложение, становището на управителния орган на дружеството – обект на търговото пред-
ложение относно придобиването, ако то бъде дадено, и резултатите от търговото предложение

Вестници „Дневник” и „Пари”.
ХVІ. Приложимо право относно договорите между предложителя и акционерите при приемане на 

търговото предложение и компетентния съд
По отношение на договорите между предложителя и приемащите предложението акционери, включи-

телно въпросите, свързани с предложената цена, отправянето на настоящото търгово предложение, 
съдържанието на този документ и неговото публикуване, информацията, разкривана на служителите 
на “ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД и на търговия предложител, както и всички други въпроси, свързани 
с и/или произтичащи от договора, сключван от търговия предложител и акционерите с приемането на 
предложението, се прилагат разпоредбите на ЗППЦК и приложимото българско търговско и гражданско 
законодателство.

В юрисдикцията на българския съд е решаването на всички спорове, които биха могли да произтекат или 
да са във връзка с търговото предложение.

ХVІI. Други обстоятелства или документи, които по преценка на предложителя имат същест-
вено значение за осъществяваното търгово предложение

Търговите предложител считат, че не съществуват други обстоятелства или документи, които 
имат съществено значение за осъществяваното търгово предлагане, с изключение на допълнителната 
информация по т. XVІII по-долу.

ХVІІI. Допълнителна информация: възможност за промяна в публичния статут на „ИНТРАН-
СМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД и намерения на търговите предложители в тази връзка; задължения на 
търговите предложители по чл. 149а, ал. 5 ЗППЦК

18.1. След изтичане на срока за приемане на търговото предложение, “ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД 
може да престане да бъде публично дружество и без да е изпълнено условието по чл. 119, ал. 1, т. 1 ЗППЦК.

Търговите предложители възнамеряват да поискат отписване на “ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД от 
регистъра на публичните дружества по чл. 30, ал. 1, т. 3 ЗКФН, воден от Комисията за финансов надзор.

18.2. Съгласно чл. 149а, ал. 5 от ЗППЦК до публикуването на търговото предложение, както и 14 дни след 
крайния му срок, търговият предложител е длъжен при поискване да закупи акциите на всеки акционер, по 
цената съгласно чл. 150, ал. 6 от ЗППЦК, т.е. цената, предложена в търговото предложение.

ХIХ.  Упълномощен инвестиционен посредник, който отговаря солидарно с предложителя за вре-
ди, причинени от неверни, непълни или заблуждаващи данни в предложението съгласно чл. 150, ал. 
5 от Закона за публичното предлагане на ценни книжа

„Дилингова финансова компания” АД отговаря солидарно с предложителя за вреди, причинени от невер-
ни, непълни или заблуждаващи данни в предложението. 

Търговите предложители “РАЗВИТИЕ ИНДУСТРИЯ ХОЛДИНГ” АД и „АЛФА АСЕТС” ЕООД, както и инвести-
ционния посредник “Дилингова финансова компания” АД, декларират че търговото предложение съответ-
ства на изискванията на закона.

Становището на Съвета на директорите на “ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, относно реги-
стрирано в КФН търгово предложение по чл. 149, ал. 6 и чл. 149а, ал. 1 и ал. 3, във връзка с чл.149, ал. 2, т. 1 от  
ЗППЦК е че то е изготвено в съответствие с нормативните изисквания и е справедливо по отношение на 
акционерите – адресати на предложението. Предложената цена от 33.60 лв. е справедлива, с оглед прогноз-
ните икономически параметри на дружеството и очакванията за развитието му в бъдеще.

Няма информация за съществуване на други споразумения по упражняване правата на глас по акциите на 
“ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД, освен посоченото по-горе.

Съвет на директорите на “ИНТРАНСМАШ ИНЖЕНЕРИНГ” АД
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Просветният минис-
тър Сергей Игнатов 
трябва да намери 4.5 
млн. лв. до началото на 
октомври
 
Стипендии в държавните 
университети все пак ще 
има, ако вярваме на обеща-
нията на просветния минис-
тър Сергей Игнатов. Той е 
убеден, че до началото на 
учебната година, която за 
повечето висши училища 
започва в края на септември 
и началото на октомври, ще 
намери 4.5 млн. лв. Как? Не 
е съвсем ясно. 

тривиално оправдание
Сумата е необходима на 
държавните вузове, за да 
изплатят стипендиите на 
студентите до края на го-
дината. Оказа се обаче, че 
голяма част от университе-
тите вече са похарчили тези 
средства за други разходи. А 
оправданието е тривиално - 
орязването на бюджетите им 
с 20% след актуализацията.

облагодетелствани 
специалности
Допълнителна финансова 
инжекция ще получат бъ-
дещите инженери от тех-
ническите университети. 
Целта е да се стимулира 
потокът кандидат-студенти 
към производствените спе-
циалности. 

Облагодетелствани ще са 
и бъдещите учители. Сту-
дентите по педагогика още 
от тази година ще получават 
стипендия само защото са 
избрали тази специалност. 
Така министърът се надява 
да направи професионално-
то направление по-привле-
кателно. Допреди няколко 
години много малко кан-
дидат-студенти поставяха 
педагогиката първа в спи-
съка с желани специално-
сти. Повечето възпитаници 
на Софийския университет 
например прилагаха хитър 
трик. Първата година от 
следването си записваха пе-
дагогика, за да могат много 
по-лесно след това да се 
прехвърлят в желаната от 
тях специалност. Стипен-
диите във висшите училища 

Университетите се включиха в битката с онлайн пиратството
УНСС и АУБ също 
са взели мерки срещу 
нелегалния обмен на 
защитено съдържание

Като част от националната 
стратегия за защита на ин-
телектуалната собственост 
американските университети 
въведоха строго ограничаване 
на интернет пиратството. От 1 
юли т. г. мерките срещу неза-
конното споделяне на файлове 
стават задължителни. Това 
предвижда новият Закон за ав-
торското право в дигиталното 
хилядолетие (Higher Education 
Opportunity Act), с който ву-
зовете трябва да запознаят 
своите възпитаници. 

Санкции
Освен блокирането на пи-

ще бъдат в рамките на 50 до 
90 лв. на месец.

Частни вузове
И докато финансирането 
на стипендии в държавните 
университети е голям про-
блем, чието решение засега 
е в сферата на надеждите, 
частните вузове нямат таки-
ва затруднения.

Нов български универ-
ситет предлага стипендии 
дори на своите първокурс-
ници. Те се отпускат за една 
година и покриват цялата 
семестриална такса. При-
съждат се на десетимата сту-
денти с най-високи резул-
тати от приемните изпити 
или матурата. След първата 
година възпитаниците пак 
могат да кандидатстват за 
стипендия, която да покрива 
100 или 80% от таксите в за-
висимост от успеха. В нача-
лото на всяка учебна година 
някои от департаментите 
допълнително осигуряват на 
студентите парични бонуси 
чрез договори с външни 
организации. Такива се при-
съждат например от фонд 
“Райна Кабаиванска”, като 
техният брой и размер се 
определят лично от Райна 
Кабаиванска в началото на 
всяка учебна година. 

Елена петкова

Стипендии все пак може да има

Алтернатива
Студентите 
имат избор

Ако не се доберат до 
стипендия от универ
ситета, в който учат, 
студентите могат да 
кандидатстват за фи
нансиране от фондация 
“Еврика”. Стипендията е 
в размер на 2000 лв.

За нея могат да канди
датстват само студен
ти, които изучават ма
тематика, информати
ка, медицина, химия, био
логия, строителство, 
архитектура, икономи
ка, аграрни или инженер
ни науки. Условието е 
кандидатът да има ус
пех, не помалък от 5.00. 
Документи се подават 
от 1 до 15 септември.

▶

▶

Въвеждането на рейтинговата система е част от 
усилията на МоМН да върне науката обратно към  
университетите  СнимкА Емилия коСтАДиновА

▶

Франция, Япония 
и Италия предлагат 
стипендии на българ-
ски магистри и докто-
ранти

Българските студенти имат 
десетки възможности за сти-
пендии, стига да знаят езици. 
Правителството на Франция 
например ежегодно отпуска 
стипендии за магистратура и 
докторантура. Стипендиите 
са три вида - за магистратура 
с професионална насоченост, 
за такава с научна насоченост 
и за докторантура. Първият 

курс на обучение продъл-
жава 12 месеца, а вторият 
е за период от 10 месеца. 
Докторантурата покрива три 
престоя във Франция от по 5 
месеца. Стипендията обаче 
може да бъде спряна, ако сту-
дентът не покаже добри ре-
зултати в хода на обучението 
си. Финансовата помощ е в 
размер на 767 EUR на месец, 
които за съжаление стигат са-
мо за храна. Добрата новина 
е, че правителството покрива 
задължителната социална и 
медицинска застраховка, так-
сата за записване в универси-
тета и самолетния билет.

италия
Университетът в Падуа, 
Италия, също предлага сти-
пендия за докторантура в 
областта на хуманитарните, 
обществените, техническите 
и природните науки. Годиш-
ният размер на стипендия-
та е 13 640 EUR за целия 
период. Кандидатстването 
е до 2 септември. Повече 
информация за условията 
можете да намерите на сайта 
на учебното заведение.

Япония
Японската фондация The 
Matsumae International 

Foundation пък отпуска 20 
стипендии за чуждестран-
ни докторанти, които искат 
да правят своите научни 
изследвания в Страната 
на изгряващото слънце. 
Избраните докторанти ще 
пребивават в Япония от 
3 до 6 месеца в периода 
април 2011 - март 2012 г. 
Стипендията е в размер на 
240 000 йени (2222 EUR) 
на месец. 

Това е само малка част от 
възможностите, на които 
човек може да попадне при 
бърз преглед на уебсайтове-
те на посолствата у нас.

 просветният министър Сергей игнатов обеща на студентите, че ще намери пари за стипендии
СнимкА боби тошЕв

▶

Десетки възможности за докторантура в чужбина

ратски сайтове чрез специ-
ално разработен софтуер 
университетите планират 
въвеждането и на позитивни 

мерки, като осигуряването 
на легални алтернативи за 
сваляне на защитено съ-
държание. При нарушение 

санкцията ще възлиза в гра-
ниците от 750 USD до 30 000 
USD за всеки неправомерно 
изтеглен аудио- или видео-
файл. Различните вузове са 
съставили и собствени ад-
министративни наказания. 
Пиратството ще се “награж-
дава” с изключване в уни-
верситета на Северна Каро-
лина и с общественополезен 
труд в колежа Vassa. 

правила
Част от българските висши 
учебни заведения също ра-
ботят в посока ограничаване 
на интернет пиратството, 
става ясно от допитване на 
Българската асоциация на 
музикалните продуценти 
(БАМП) и Дружеството за 
колективно управление в 
частна полза правата на про-

дуцентите на звукозаписи и 
музикални видеозаписи и 
на артистите изпълнители 
(ПРОФОН). Възможността 
за споделяне на файлове 
със защитено съдържание 
в системата на УНСС е въз-
препятствана на ниво про-
токол, обяснява пред БАМП 
заместник-ректорът по елек-
тронизация на университета 
Валентин Кисимов. Също 
така е блокиран достъпът 
от компютрите на терито-
рията на вуза и цялата wi-fi 
мрежа до списък с пиратски 
сайтове. При нарушение на-
казанието може да стигне до 
изключване, предупреждава 
Кисимов. Интересна прак-
тика е нововъведеното изис-
кване към първокурсниците 
за поддържане на собствен 
блог или интернет страни-

ца. Платформата се ползва 
единствено за учебни цели 
и споделянето на файлове 
със защитено съдържание 
се наказва по процедурата, 
обяснява заместник-ректо-
рът. 

постепенни санкции
В Американския университет 
в България контролът става 
по т. нар. модел на постепен-
ната отговорност, коменти-
ра пред БАМП директорът 
“Компютри и комуникации” 
при вуза Лъчезар Филчев. 
Това означава, че санкциите 
нарастват пропорционално 
на повтореното провинение - 
от предупреждение през 
блокиране и прекъсване до 
пълно спиране на достъпа до 
IT инфраструктурата. 

Марина Узунова
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Около 25 EUR на кв. м е цена-
та, на която клиенти купуват 
земи в индустриалните зони 
край Пловдив, за да изградят 
собствени логистични бази, 
научи в. “Пари”. През 2008 г. 
цените на земята в някои от 
зоните там бяха скочили до 
30-35 EUR/кв. м. 

В Пловдивско има три 
индустриални зони, съз-
дадени след 1990 г. - “Ма-
рица” (край с. Радиново), 
“Раковски” и “Куклен” с 
обща площ от около 4720 

Наемът на хале в “Марица”, “Раковски” и “Куклен” е 4 EUR за кв. м

25 
▶ дка ще заема строящи-
ят се в момента метало-
обработващ завод в про-
мишлено-търговската 
зона “Куклен” 

Промишлената зона “марица” има площ от 3000 дка▶

Инвеститори купуват земи 
за 25 EUR/кв. м в Пловдив 

дка. Основен инвеститор 
в тях е “Сиенит холдинг”. 
В трите функциониращи 
промишлено-търговски зо-
ни са се настанили знакови 
български и най-вече чуж-
дестранни компании като 
“Либхер”, “Сокотаб”, “Фе-
реро Груп”, “Кауфланд”, 
“АВВ”, “Шнайдер елек-
трик”, “Линде”, “Белла 
България”. Някои от тях 
имат собствени бази там, а 
халетата се отдават под на-
ем срещу 4 EUR на кв. м. 

Пионерът
Първата и най-голяма е 
“Марица”. Площта на зо-
ната в началото е била 400 
хил. кв. м, а вече достига 
над 3000 дка. 

“Първите осъществени 
проекти в нея още от 1996 
г. когато там се настаня-
ва фирма “Фереро”, про-
извеждаща продукти за 
хранителната индустрия”, 
казва Николай Бранков, 
управител “Индустриал-
ни проекти” в “Сиенит 

най-големите кли-
енти в индустриална 
зона “Раковски” са 
“Кауфланд”, “Авв” и 
“иксетик” 

▶

холдинг”. “През 2009 г. 
имахме известен застой 
в търсенето, но от 2 сед-
мици заработи още едно 
ново предприятие. Това е 
фирма “Kottmann”, която 
върху площ от 4000 кв. м 
произвежда меки санитар-
ни връзки”, каза Николай 
Бранков. В зона “Марица” 
се подготвя и изграждането 
на ритейл и бизнес парк 
върху площ от 450 дка.

нов завод в “Куклен”
В най-новата промишлено-
търговска зона “Куклен” 
(стартирала през 2005 г.) 
фирма “Юпитер 05” ООД 
строи металообработващ 
завод върху площ от 25 дка. 
“От началото на годината 
още два инвеститора са 
купили по-малки площи, 
но още не са започнали 
да строят”, каза оператив-
ният мениджър на зона 
“Куклен” инж. Владимир 
Зайков. Зоната е старти-
рала с покупка на 480 дка 
комасиран терен от община 
Куклен. “Общата инвести-
ция тогава беше между 1 и 
2 млн. лв.”, казва инж. Зай-
ков. Това е селскостопанска 
земя, негодна за употреба 
заради замърсяванията с 
тежки метали, натрупани 
през годините от близкия 
КЦМ. Сега “КЦМ 2000” 
АД и “Сиенит холдинг” 
са собственици на зоната 
и вече притежават 720 дка 
земя. “За 620 дка от тях 
имаме инфраструктурни 

проекти за вода, канализа-
ция, електричество, пъти-
ща, газ, телекомуникации”, 
обясни мениджърът. “КЦМ 
2000” АД и “Сиенит хол-
динг” имат стратегия за 
развитието на зоната, която 
изключва металургични 
предприятия и дава пре-
димства на производствени 
фирми, които да ползват 
предимствата на зоната - 
до основния път Пловдив 
- Асеновград, железопът-
на инфраструктура, газова 
инфраструктура, летище, 
възможностите за индус-
триален сервиз и обучение 
на промишлени кадри от 
близкото “КЦМ” АД. “Ин-
тересът към промишлено-
търговската зона “Куклен” 
до 2008 г. беше огромен, 
запитванията валяха, но ня-
маше реални сделки. Сега 
малко фирми се интересу-
ват от инвестиции тук, но 
от началото на 2010 г. има 
три фирми, които купиха 
земя”, каза инж. Зайков.

“Раковски”
Индустриална зона “Ра-
ковски” има площ от 1000 
дка. Намира се в близост 
до село Стряма, на 8 км 
от магистрала “Тракия” и 
на 14 - от Пловдив. Зоната 
разполага с необходимата 
инфраструктура - елек-
трозахранване, водоснаб-
дяване и пречиствателна 
станция, канализация, 
оптични комуникации и 
асфалтов път. 

Ключов фактор 
Индустриално-логистич-
ният сегмент от строител-
ния сектор остана почти 
незасегнат от кризата. Най-
вероятната причина за това 
е, че при изграждането на 
промишлено-търговските 
зони ключовият фактор се 
оказва не цената на земята, 
а времето и завършеният 
краен продукт. 

“В региона на Пловдив 
цената никога не е надми-
навала 30-35 EUR на кв. м 
като себестойност на про-
екта, но времето, за което 
инвеститорите искат да им 
бъдат построени халета с 
площ от около 8-10 дка, е 
6 месеца. 

Големите компании, ин-
вестиращи в индустриална 
зона “Раковски”, винаги 
обявяват търг, търсейки 
най-кратки срокове и до-
бра цена, и винаги досега 
ние печелим тези търгове, 
обяснява управителят на 
“Индустриални проекти” 
на “Сиенит холдинг” Ни-
колай Бранков. По думи-
те му предприятието за 
авточасти на Уилям Хюз 
направи трето разширение 
на производствените си 
площи в зона “Раковски”, а 
сега прави четвърто. “Най-
големите ни клиенти тук са 
“Кауфланд” с 85 000 кв. м 
застроена площ, “АВВ” - с 
24 000 кв. м, и “Иксетик” 
- с 11 000 кв. м”, обясни 
Бранков. 

михаил ванчев

450 
▶ дка е площта в зона 
“Марица”, върху която  
ще се изгражда ритейл и 
бизнес парк
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Родители на студенти отново купуват жилища
Във Варна наемите 
са основно в левове, 
търсят се тристайни 
апартаменти

Спадът в цените на имо-
тите върна тенденцията 
родители на студенти да 
купуват жилища за периода 
на следването на своите 
деца, твърдят от различни 
агенции за имоти в София 
и Варна. Експерти от бран-
ша смятат, че сега апар-
таментите са достигнали 
ценовото дъно и периодът 
е изключително подходящ 
за покупка. Родителите на 
студентите смятат, че едва 
ли ще загубят и ще прода-

дат жилищата след 4-5 го-
дини, като ако не спечелят, 
поне няма да загубят от 
сделката, а ще си спестят 
наемите за години наред, 
твърдят брокери. 

варна
“Родители купуват имо-
ти за децата си, които са 
студенти, като след това 
вероятно ще ги продадат”, 
потвърди управителят на 
агенция “Градев” във Ва-
рна Валентин Градев. По 
думите му в морската сто-
лица вече са се активизи-
рали студентите при тър-
сене на квартири. “Търсят 
се по-големи жилища, в 
които ще могат да живе-

Оценките на имоти за ипотека 
са по-ниски от продажните цени
Банките искат 
актуализации на всеки 
6 месеца

И оценителите на имоти 
в България са свалили ро-
зовите си очила. Въпреки 
че банките отпускат ипо-
течни кредити по-лесно в 
сравнение с преди година, 
оценителите не давали с 
лека ръка високи оценки на 
имотите, научи в. “Пари”.  

Разминаване
“В началото на кризата оце-
нителите бяха оптимистич-
но настроени и в над 95% 
от случаите оценката беше 
по-висока от стойността на 
сделката. Сега около 20% 
от оценките, които се пра-
вят, са под стойността на 

реалната сделка”, обясни 
Тихомир Тошев от УС на 
Камарата на професионал-
ните оценители, който е и 
изпълнителен директор на 
“КредитЦентър”. По думи-
те му разминаването между 
сумата, която трябва да 
бъде платена по сделката, и 
цената, определена от екс-
перт, е проблем за купувача 
и за кредитните консултан-
ти. За да са сигурни и двете 
страни, че ще бъдат полу-
чени пари за избраното за 
покупка жилище, се праве-
ла предварителна оценка на 
стойността му. Така нямало 
опасност сделката да про-
падне или на купувача да 
му се наложи да търси още 
пари по други канали, за да 
си купи имота. “Невинаги 
обаче оценката е по-ниска 

	 1-стайни	 	 	 2-стайни	 	 	 3-стайни	
	 Януари.10	 Август.10	 изм.	%	 Януари.10	 Август.10	 изм.	%	 Януари.10	 Август.10	 изм.	%
Банишора  165,26 171 3 209 218,5 4 271,32 255,55 -6
Бели брези  192,14 190 -2 237,5 237,5  - 332,5 330,6 -1
Борово  190 170,01 -11 239,87 237,5 -1 331,55 361 8
Бъкстон  171 163,87 -5 247 225,15 -9 299,25 304 1
Гео Милев  209 185,25 -12 256,5 237,5 -8 332,02 313,5 -6
Гоце Делчев  218,53 180,02 -18 228 242,87 6 313,5 299,25 -5
Дианабад  187,28 171 -9 285 256,5 -10 332,5 332,5  -
Дружба 160 154 -4 203 212 4 271 242 -11
Дървеница  189,05 190  - 228 236,07 3 313,5 285 -10
Западен парк  145,71 137,75 -6 184,57 171 -8 232,75 190 -19
Иван Вазов  217,55 194,05 -11 285 261,25 -9 370 332,02 -11
Изток  189,05 189,05  - 266 242,87 -9 425 378,1 -12
Красна поляна  171 165,3 -4 196,89 189,72 -4 239,69 216,6 -10
Красно село  167,57 175,27 4 228 217,55 -5 332,5 285 -15
Левски  150 144 -4 181 186 2 200 215 7
Лозенец  199,15 188,1 -6 285 266 -7 446,5 427,5 -5
Люлин 155 151 -3 189 183 -4 243 223 -9
Мед. академия  196,89 188,1 -5 247 232,75 -6 332,5 332,5  -
Младост 185 178 -4 241 243  - 324 293 -10
Мотописта  194,29 165,3 -15 280 307,32 9 522,5 522,5  -
Мусагеница  190 180,5 -5 237,5 233,7 -2 277,87 304 9
Надежда 145 144 -1 185 171 -8 217 229 5
Оборище  187,15 188,1  - 260 283,1 8 456 408,02 -11
Овча купел  155 163 5 204 198 -3 259 236 -9
Павлово  171 145,23 -16 223,25 232,75 4 331,55 285 -15
Редута  190 188,57 -1 237,5 237,5  - 332,02 311,6 -7
Стрелбище  194,29 184,58 -5 261,25 256,5 -2 378,1 344,37 -9
Студентски град  237,5 235,6 -1 285 266 -7 380 332,5 -13
Хаджи Димитър  156,75 145,72 -8 209 213,75 2 255,55 237,5 -8
Хиподрума  193,32 189,05 -3 234,65 218,5 -7 275,5 285 3
Хладилника  171 179,53 4 285 285  - 380 380  -
Център  190 188,1 -1 284,05 256,5 -10 418 380 -10
Яворов  199,15 201,87 1 228 247 8 332,5 313,5 -6

Източник: IMOT.BG

▶ Наем на жилища в някои квартали на София  
(в EUR/мес.)

Център 3,9
Лозенец 3,79
Младост 1 2,86
Изток 2,81
Дианабад 2,79
Иван Вазов 2,67
Гео Милев 2,55
Студентски град 2,5
Мусагеница 2,47
Стрелбище 2,39
Дървеница 2,39
Оборище 2,32
Борово 2,25
Бели брези 2,2
Изгрев 2,15

Източник: IMOT.BG

▶ 15-те квартала 
с най-голямо 
търсене на 
жилища под наем 
в София за мес. 
август (в%)

Срок
Вписване в 
регистъра

До 31 декември тази 
година лицензираните 
оценители от Агенци-
ята за приватизация 
трябва да бъдат вписа-
ни в регистъра на Кама-
рата на независимите 
оценители. За регистра-
ция те трябва да пода-

▶

дат заявление с прило-
жен лиценз. Оценки ще 
може да се извършват 
само от оценители, 
вписани в регистъра, 
решиха депутатите 
с промени в Закона за 
независимите оцените-
ли преди време.

В България има над 6000 
оценители, които прите-
жават безсрочни лицензи 
от Агенцията за привати-
зация. 

▶

от реалната стойност. По-
някога купувачът се е съ-
гласил на по-висока цена”, 
коментира Тошев. 

Противоречиви 
виждания
Според него и на пазара на 
оценителски услуги се усе-
ща, че банките са развърза-
ли кесиите и дават повече 
кредити. Управителят на 
“Явлена импакт” и член на 
УС на Камарата на профе-
сионалните оценители Сер-
гей Машиах обаче смята, че 
облекченото кредитиране 
не се е отразило в особена 
степен при оценителите. 
Той обясни, че от нача-
лото на кризата на всеки 
шест месеца се правят ак-
туализации на оценките на 
имотите, които са купени с 
ипотека от различни банки 
у нас.

“Това трябва да се прави 
по принцип на такъв пери-
од от време, но преди кри-
зата, когато цените растяха, 
банките не бяха чак толкова 
взискателни към тази ус-
луга. Сега обаче редовно 
на всеки 6 месеца правим 
оценки на ипотекираните 
имоти”, обясни Машиах. 

Актуализация
Всяка компания правела 
повторни оценки на имоти, 

ят 5-6 души. Вече не се 
търси гарсониера за един 
студент”, обясни Градев. 
Гарсониера може да се 
наеме за 250-300 лв. в за-
висимост от обзавеждане-
то и района, двустаен за 
250-400 лв., а тристайните 
- за 500 лв.

Под тепето
“В Пловдив най-търсени от 
студентите са двустайните 
апартаменти. Цените, на 
които се сключват сделки, 
са от 150 до 300 EUR за 
луксозно обзаведен. Трис-
тайните се отдават при 200 
до 350 EUR на месец”, каза 
Владимир Лафчиев от аген-
ция “Виел”. 

Столица
В София жилища с една 
спалня се отдават най-често 
при цени от 200 EUR на ме-
сец. В центъра на столицата 
цената може да стигне до 300 
EUR, но само за луксозен 
имот с добра поддръжка на 
общите части, твърдят бро-
кери. В крайните квартали 
луксозни жилища може да се 
наемат и за под 250 EUR

Предложения
Офертните цени, публи-
кувани в IMOT.BG, показ-
ват, че при едностайните 
апартаменти най-голямо 
поевтиняване през август 
спрямо януари има за кв. 
“Павлово” - с 16%. Там 
такова жилище се оферира 
средно за около 145 EUR на 
месец. Наемите на двустай-
ните в центъра и в “Диана-

бад” са поевтинели с 10%. 
Жилище в тези райони мо-
же да се наеме за 256 EUR. 
С цели 19% са паднали 
наемите на тристайните 
апартаменти в “Западен 
парк” - от 232 до 190 EUR. 
Най-скъпи са тристайните 
в “Лозенец”, чиито средни 
офертни цени за наем са 
около 427 EUR.

Красимира Янева

200 EUR е най-честата цена, при която се наемат 
двустайни апартаменти в София  снимКА БОБи тОшеВ

▶

които тя е оценявала преди. 
Посещения на имота се 
правели само при положе-
ние, че има направено по-
добрение в имота - напри-
мер нова дограма, основен 
ремонт и т.н. Не било прие-
то една оценителска фирма 
да актуализира оценка на 
имот, ипотекиран в банка, 
който преди това е бил оце-
нен от друга конкурентна 
фирма. 

Красимира Янева

Сергей машиах▶
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Рекорди
Най-значимите 
постижения в 
турнира

Най-титулуван играч при 
мъжете след 1967 г. - Джи-
ми Конърс, Пийт Сампрас, 
Роже Федерер (по 7 титли)

Най-много последова-
телни победи при мъже-
те - Роже Федерер (печели 
US Open 5 пъти поред - от 

▶

▶

2004 до 2008 г. включи-
телно)

Най-титулуван играч при 
жените след 1967 г. - Крис 
Евърт (6 титли)

Най-млад победител - 
Пийт Сампрас (печели 
първата си титла през 1190 
г., когато е едва на 19 годи-
ни и 1 месец). Най-младата 
жена, ставала номер едно 
на US Open, е Трейси 
Остин (на 16 години и 8 
месеца)

▶

▶

На кортовете във Flushing Meadows, Ню Йорк, започва тенис 
турнирът US Open, където участва и българката Цветана Пиронкова 

Ливадите*, където 
се печелят 22 млн. USD

Днес започва един от четирите най-големи тенис турнира в 
света - откритото първенство на САЩ, което по традиция съ-
бира най-добрите състезатели. Тази година обаче светлините на 
прожекторите при мъжете ще огряват най-вече испанеца Рафаел 
Надал, защото той ще се опита да се пребори за единствената 
титла, която все още липсва от колекцията му. При жените US 
Open най-вероятно ще донесе края на доминацията на сестрите 
Уилямс, едната от които (Серена) въобще няма да се появи на 
корта. Добрата новина е, че след блестящото си представяне на 
Уимбълдън българката Цветана Пиронкова също попадна сред 
най-добрите 32 участнички в престижния турнир. 

Конкуренция
Най-добрият в света на тениса в момента - испанецът Рафаел 
Надал - ще има нелеката задача да спечели титлата на US Open. 
Нелека, защото жребият от миналата седмица ще изправи на 
пътя му други водещи имена още преди финала на турнира. Той 
започва срещу руснака Теймураз Габашвили, който отстрани 
Анди Родик на Откритото първенство на Франция по-рано 
тази година. Това обаче ще бъде най-лекото му препятствие 
по пътя към върха. Ако изходите от мачовете се движат 
според класирането на състезателите в световната ранглиста, 
поставеният под номер 1 Надал ще трябва да се изправи срещу 
британеца Анди Мъри на полуфинала, а негов съперник в мача 
за първото място ще бъде швейцарецът Роже Федерер. 

Поставеният под номер 2 в схемата на турнира Федерер ще се 
сблъска с аржентинеца Брайън Дабул, а в третия кръг негов най-
вероятен съперник е бившият шампион от турнира Лейтън Хюит. 
На пътя му биха застанали още шведът Робин Содерлинг, както 
и шампионът от Australian Open отпреди 2 години Новак Джоко-
вич. Миналогодишният шампион от US Open - Хуан Мартин дел 
Потро - няма да може да защити титлата си заради контузия. 

Жени
Отново травма ще спре от участие и едно от водещите имена в 
женския тенис през последните години - американката Серена 
Уилямс, както и бившата носителка на титлата Жюстин Енен. 
Малката сестра Уилямс се е отказала от участие в повече турнири, 
отколкото е играла от началото на годината. Голямата - Винъс - не 
се намира в най-добрата си форма, което накара анализаторите да 
твърдят, че тазгодишният US Open ще бъде началото на края на 
доминацията на двете сестри на корта. Нито една от двете не се 
е появявала на терена от Уимбълдън насам. Именно от Лондон е 
и последната им титла от турнир от Големия шлем до момента, 
след като Серена надделя над Вера Звонарьова. Преди това Винъс 
отпадна от българката Цветана Пиронкова на четвъртфинала. 

Златното момиче на българския тенис успя да попадне в списъка 
на 32-те най-добри тенисистки в схемата на турнира, а първият 
й мач ще бъде срещу чехкинята Рената Ворацова. Тя е номер 97 
в световната ранглиста и досега е участвала 2 пъти в Откритото 
първенство на САЩ. И двете й участия обаче са приключвали още 
в първия кръг. Ако българката успее да надделее в двубоя, след това 
ще се изправи срещу победителката от срещата между Палома Хер-
цог (Словения) и квалификантка. Следващата стъпка в участието 
й на турнира може да бъде американката Винъс Уилямс.

награди
Освен за чест и слава обаче на US Open състезателите се борят 
и за един от най-големите наградени фондове в света на тениса. 
Само преди 2 години призьорите си поделиха общо 20.7 млн. 
USD, като победителите при мъжете и жените получиха по 1.6 
млн. USD. Тази година спонсори на турнира също не липсват 
въпреки кризата, а наградният фонд ще бъде 22.6 млн. USD, ко-
ито ще бъдат разпределени между участниците. А ние стискаме 
палци за Цветана Пиронкова. 

Христо Ласков

*От meadow  (англ.) - ливада

Пари

22.6
млн. USD е наградният фонд за тазгодишното издание 

на US Open 
▶

Цветана Пиронкова▶ рафаел надал▶
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